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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE 
 
Identificació de la sessió 
Núm.: 11/2014 
Caràcter: Ordinària  
Data: 26 de juny de 2014 
Horari: de 10’08 a 14’50 hores 
Lloc: saló de sessions  
 
Assistents: 
 

President 

Mateo Isern Estela, batle (PP) 
Regidors/res 

Virginia Abraham Orte (PSIB-PSOE) 
Andrés Alcover Ordinas (PSIB-PSOE) 
Ana Maria Calvo Sastre (PSIB-PSOE) 
Esperanza Crespi Pibernat (PP) 
Antonio Donaire Sánchez (PSIB-PSOE) 
Ana Maria Ferriol Font (PP) 
Antonia Fornari Thomas (PP) 
Andrés Garau Garau (PP) 
Yolanda Maria Garví  Blázquez (PSIB-PSOE) 
Álvaro Luis Gijón Carrasco (PP) 
Fernando Gilet Sancenón (PP) 
Maria Isabel González Carrasco (PSIB-PSOE) 
José Francisco Hila Vargas (PSIB-PSOE) 
Rosa Llobera Gili (PP) 
Julio Martínez Galiano (PP) 
Guillermo Navarro Garau (PP) 
Antoni Noguera Ortega (MËS) 
Guadalupe Pulido Román (PSIB-PSOE) 
Joan Pau Reus Frontera (PP) 
Irene San Gil López-Quesada (PP) 
Begoña Sánchez Muñoz (PSIB-PSOE) 
Sebastià Sansó Bonet (PP) 
Belén Soto Mateu (PP) 
Neus Truyol Caimari (MÉS) 
Gabriel Vallejo Gomila (PP) 
Jesús Valls Flores (PP) 
Antoni Josep Verger Martínez (MÉS) 
 

Cap de Departamet: Antoni Pol Coll 
Secretari adjunt i secretari general del ple acctal: Miquel Ballester Oliver 
 

Excusa la seva assistència:  

Sandra Fernández Herranz (PP) 
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Ordre del dia amb les alteracions de l’ordre en el debat i votació: 
 
1. Aprovació de les actes de la sessió ordinària de dia 29 de maig i de les sessions 
extraordinàries del Debat de la Ciutat de dia 10 i 11 de juny  de 2014 
  
2. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del seguiment de preguntes amb resposta escrita que 
han presentat els grups municipals als plenaris de setembre 2011 a maig de 2014 
 
3. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del seguiment de l’execució dels acords complimentats 
corresponents al  Ple ordinari de 29 de maig de 2014 
 
4. Donar compte de la relació de convenis rebuts per a la seva inscripció  al Registre de 
Convenis de la Secretaria General del Ple en el mes de maig de 2014 
 
5. Declaració Institucional de l’Ajuntament de Palma pel futur de l’Àrtic 
 
6. Donar compte al Ple de l’Ajuntament dels Decrets de Batlia inscrits en el llibre de 
resolucions des del número 8.922 de dia 26 de maig de 2014 fins al número 10.911 de dia 20 
de juny de 2014 inscrits en el llibre de resolucions. Es poden consultar a 
http://plens.palmademallorca.es/JUNTA%20DE%20GOVERN/DECRETS%20DEL%20MES. 
 
7. Donar compte del Decret núm. 7378 de 30 d’abril de 2014, de modificació del règim de 
dedicació de determinats regidors per adaptació a la Llei 27/2013 
 
8. Donar compte del Decret núm. 7505 de 5 de maig 2014 de compatibilitat de la regidora Sra. 
Begoña Sánchez Muñoz com a personal d’Administració pública o d’ens, organisme i empreses 
dependents 
 
9. Donar compte del Decret núm. 9063 de 27 de maig 2014 de modificació del règim de 
dedicació de determinats regidors del Grup Municipal PSIB-PSOE 
 
10. Proposta de personar-se en el recurs contenciós administratiu, procediment abreujat núm. 
232/13 del Jutjat contenciós administratiu núm. 1 
 
11. Proposta d’aprovació de reconeixement de compatibilitat per a l’exercici de l’activitat 
publica de professora associada de la UIB de la directora general d’Educació 
 
12. Proposta de denegar la compatibilitat per exercir pel seu compte l’activitat privada 
d’advocat a un oficial de la Policia Local d’aquest Ajuntament 
 
13. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a EMAYA S.A. per import de 104.104’28€ 
 
14. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a EMAYA S.A. per import de 72.511,88€ 
 
15. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a varis proveïdors de Participació 
Ciutadana per import de 668’23€ 
 
16. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a T-Systems ITC Iberia SAU per import de 
1.047.607’70€ 
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17. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a Esports 85 S.L. per import de 1.089€ 
 
18. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a SCHINDLER S.A. per import de 417’45€ 
 
19. Proposta d’aprovació de modificació de crèdit núm. 2, de crèdit extraordinari finançat amb 
baixes de crèdit en el Pressupost del Patronat Municipal de Reallotjament i Reinserció Social 
de 2014 
 
20. Proposta d’aprovació de modificació de crèdit núm. 4, de suplement de crèdit  finançat 
amb baixes de crèdit en el Pressupost Propi de la Corporació de 2014 
 
21. Proposta d’aprovació de modificació de crèdit núm. 5, de suplement de crèdit  finançat 
amb baixes de crèdit en el Pressupost Propi de la Corporació de 2014 
 
23. Proposta d’aprovació de modificació de crèdit núm. 8, de crèdit extraordinari finançat amb 
baixes de crèdit en el Pressupost Propi de la Corporació de 2014 
 
24. Proposta d’aprovació d’anul·lació/cancel·lació de saldos 
 
22. Proposta d’aprovació de modificació de crèdit núm. 6, de suplement de crèdit finançat amb 
l’aplicació del Romanent Líquid de Tresoreria de l’exercici 2013 en el Pressupost Propi de la 
Corporació per a 2014 
 
25. Proposta d’aprovació inicial del Pla d’Acció Energia Sostenible 
 
26. Aprovació inicial del Pla de Mobilitat Urbana Sostenible 
 
27. Proposta d’aprovació  definitiva del projecte d’estudi de Detall per instal·lació d’un ascensor 
adaptat a la façana de l’edifici de l´”Hotel Isla Mallorca”, ubicat a la Plaça Almirall Churruca, 5. 
PE13/0006  
 
28. Proposta d’aprovació definitiva del projecte d’estudi de Detall per instal·lació d’un ascensor 
a l’edifici ubicat al C/ Cala Estància, 3 (Can Pastilla). PE12/0003  
 
30.Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a referèndum per la República i ús públic de 
Marivent (374/2014) 
 
50. Proposició presentada pel grup municipal MÉS relativa al imprescindible consens al port del 
Molinar (420/2014) 
 
35. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la urgència de diàleg per reconduir el 
conflicte educatiu a les illes (406/2014) i alternativa PP (428/2014) 
 
36. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a reclamar al govern diàleg i negociació en 
matèria d’educació (423/2014) i alternativa PP (429/2014) 
 
37. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a establir convenis amb entitats 
financeres per la gestió de l’habitatge buit de les famílies desnonades i perquè l’OMIHL realitzi 
veritables funcions d’intermediació (407/2014) 
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42. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a STOP desnonaments (424/2014) 
 
 
34. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a garantir la gestió pública de l’edifici de 
Sa Llotja (404/2014) 
 
45. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la dotació de serveis de Sa Indioteria 
(397/2014) i esmena d’addició (427/2014) 
 
40. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a bust de n’Emili Darder a la Sala de Plens 
(415/2014) 
 
49. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a ús públic de les instal·lacions esportives de 
“Es Forti” (418/2014) 
 
38. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a garantir els menjadors escolars a l’estiu 
de 2014 (408/2014) 
 
29. SOBRE LA TAULA.- Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la suspensió dels 
servei de consulta dels diaris antics a l’arxiu municipal de Palma (327/2014) i alternativa 
(426/2014) 
 
31. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE demanant la creació d’una plana web turística 
per a la ciutat de Palma (396/2014) 
 
32. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la renovació del parc mòbil de la Policia 
Local (398/2014) 
 
33. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la prostitució i a les conseqüències de 
l’entrada en vigor de la nova ordenança cívica (400/2014) 
 
39. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a beques menjador (419/2014) 
 
41. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a blindar les competències de serveis socials 
(422/2014) 
 
43. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a garantir les competències municipals 
front les ingerències de la Llei de Règim Local 
 
44. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a garantir els serveis municipals d’ocupació 
 
46. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a l’ús incívic a l’arena de la Platja de 
Palma (399/2014). 
 
47. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a Rehabilitam edificis: eficiència energètica és 
també benestar social (425/2014). 
 
48. Proposició del Grup Municipal pel grup municipal PSIB-PSOE relativa a l’ampliació del port de 
Palma (394/2014). 
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51. Donar compte de l’informe de reparament 99/2014 de 3 de juny, de Pròrroga 
extraordinària del contracte del serveis socioeducatiu comunitari de l’Ajuntament de Palma. 
 
52. Pregunta Oral del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa als indicadors de transparència 
(430/2014). 
 
53. Pregunta Oral del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la venda ambulant (431/2014). 
 
PRECS I PREGUNTES  
 
 
 
Acords 
 
1. Aprovació de les actes de la sessió ordinària de dia 29 de maig i de les sessions 
extraordinàries del Debat de la Ciutat de dia 10 i 11 de juny  de 2014 
 
“Es presenta al Ple de l’Ajuntament de dia 26 de juny de 2014,  per si escau, l’aprovació de  
l’esborrany de l’acta de la sessió ordinària de dia 29 de maig de 2014 i de les sessions del Ple 
del Debat de la Ciutat dels dies 10 i 11 de juny de 2014”. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
2. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del seguiment de preguntes amb resposta escrita 
que han presentat els grups municipals als plenaris de setembre 2011 a maig de 2014 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per assabentat 
 
“Complint el que disposa l’article 38 del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de Palma, 
la Secretaria General del Ple ha realitzat el seguiment de les preguntes amb resposta escrita 
que han presentat els grups municipals als plens de setembre de 2011 a maig de 2014, les 
quals se sotmeten a la consideració de l’Ajuntament Ple el donar compte de l’esmentat 
seguiment: 
 
Únic.- Donar compte del resultat del seguiment de les preguntes amb resposta escrita que han 
presentat els grups municipals als plens de setembre de 2011 a maig de 2014”. 
 
3. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del seguiment de l’execució dels acords 
complimentats corresponents al  Ple ordinari de 29 de maig de 2014 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per assabentat 
 
“Complint el que disposa l’article 38.c del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma, la Secretaria General del Ple ha realitzat el seguiment de l’execució dels acords del ple 
ordinari de 29 de maig de 2014. Per això, se sotmet a la consideració de l’Ajuntament Ple el 
següent: 
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Únic.- Donar compte del resultat del seguiment a l’execució dels acords complimentats 
corresponents al ple ordinari de 29 de maig de 2014 de l’Ajuntament”.  
 
4. Donar compte de la relació de convenis rebuts per a la seva inscripció  al Registre de 
Convenis de la Secretaria General del Ple en el mes de maig de 2014 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per assabentat 
 
“Donar compte al Ple de l’Ajuntament de dia 26 de juny de 2014, de la relació dels convenis 
rebuts per a la seva inscripció al registre de convenis de la Secretaria General del Ple durant al 
mes de maig, amb el corresponent número de registre: 
 
1411. Conveni de col·laboració entre les Conselleries d’Administracions Públiques, d’Hisenda i 
Pressuposts i de Turisme i Esports, l’Ibavi i l’Ajuntament de Palma de Mallorca, per valorar i 
establir els instruments de compensació dels costs de la capitalitat de Palma de Mallorca 
derivades de l’article 142a de la Llei 23/2006, de 20 de desembre, de capitalitat de Palma de 
Mallorca, corresponents als anys 2011, 2012 i 2013 (Firmat el 16 04 14) 
 
1412.      Conveni intermunicipal entre l’Ajuntament de Palma i l’Ajuntament de Santanyí en 
relació a la targeta ciutadana (Firmat el 27 03 14). 
 
1413. Conveni intermunicipal entre l’Ajuntament de Palma i l’Ajuntament de Sa Pobla en 
relació a la targeta ciutadana (Firmat el 27 03 14). 
 
1414. Conveni de col·laboració pel serveis de cobraments a través d’internet, la passarel·la de 
cobraments telemàtics i el cobrament d’autoliquidacions i tributs mitjançant l’ús de targetes 
de crèdit/dèbit, entre l’Ajuntament de Palma i Caixabank S.A. “La Caixa” (Firmat el 02 11 10). I 
Addenda al Conveni firmada el 26 de maig de 2014 (Firmat el 26 05 14). 
 
1415. Conveni intermunicipal de “targeta ciutadana” entre l’Ajuntament de Palma i 
l’Ajuntament de Son Servera (Firmat l’11 04 14). 
 
1416. Conveni intermunicipal de “targeta ciutadana” entre l’Ajuntament de Palma i 
l’Ajuntament de Binissalem (Firmat l’11 04 14). 
 
1417. Conveni entre l’Ajuntament de Palma i Mar de Mallorca S.A. per a la adequació de 
l’accés a la platja i la instal·lació de dutxes al balneari 4 de la platja de Palma. (Firmat el 29 05 
14)” 
 
5.- Declaració Institucional de l’Ajuntament de Palma pel futur de l’Àrtic 
 
Es proposa: 
 
“L’Àrtic està canviant davant els nostres ulls. El desgel i l’augment de les temperatures estan 
afectant directament els quatre milions de persones que viuen a la regió, i milers de milions de 
persones més. 

Aquests canvis es deuen en gran mesura al nostre consum desenfrenat de combustibles fòssils 
d’ençà de la revolució industrial. Els models científics i les creixents evidències empíriques ens 
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diuen que hem de desenvolupar alternatives netes de manera urgent, si volem protegir el 
llegat dels nostres fills i filles. 

Per als quatre milions de persones que viuen a l’Àrtic, l’augment de les temperatures està 
posant en perill els seus mitjans de vida tradicionals, els seus costums i les seves fonts 
d’aliment. La fauna està patint enormement, ja que els ecosistemes se’n duen la pitjor part 
d’un clima cada vegada més inestable. 

I aquests canvis ens afecten a tots. En fondre’s l’Àrtic, milions de persones s’enfronten a 
fenòmens meteorològics devastadors relacionats amb els corrents oceànics més càlids. Les 
ciutats costaneres ja estan patint les conseqüències de la pujada del nivell de la mar, mentre 
que els estats insulars podrien desaparèixer completament. Algunes de les persones més 
pobres del planeta són les primeres que ho pateixen i d’una manera més dura. 

Malgrat aquestes conseqüències, molts consideren la fosa del gel marí com una oportunitat 
per a aprofitar noves reserves de petroli i gas. L’expansió d’aquesta indústria representa una 
amenaça sense precedents per al medi ambient de l’Àrtic, i també el risc de l’augment de les 
temperatures quan els combustibles fòssils resultants són refinats i cremats. 

La transformació de l’Àrtic crearà noves rutes marítimes i és la nostra responsabilitat assegurar 
que aquestes siguin gestionades de manera que es protegeixin les persones i la biodiversitat. 

L’augment de les temperatures als oceans afecta les poblacions de peixos i està modificant 
l’ecosistema marí, i hem d’actuar per a protegir-los a tots dos. 

El nostre enfocament vers l’Àrtic ajudarà a definir com la posteritat jutja l’època en què ens ha 
tocat viure en la història de la humanitat. Creim que la protecció d’aquesta regió, alhora que 
en garanteix la contínua prosperitat, és un imperatiu mundial que exigeix una resposta política 
extraordinària. 

Reconeixent la nostra dependència mútua, i en solidaritat amb els pobles de l’Àrtic, donam 
suport a les següents mesures: 

1. Reconeixent i respectant els drets dels pobles indígenes de l’Àrtic, feim una crida als estats 
de l’Àrtic per a implementar amb rapidesa i en la seva totalitat la Declaració de les Nacions 
Unides sobre els drets dels pobles indígenes. 

2. Acceptant que el dret internacional i la sobirania dels estats de l’Àrtic són bases essencials 
per a una governança estable, reconeixem el paper central en aquesta governança de la 
Convenció de les Nacions Unides sobre el dret de la mar, que inclou tant els drets com els 
deures de les parts en la Convenció. 

3. Convençuts que la comunitat internacional i els joves de tot el món tenen un interès legítim 
en el futur de l’Àrtic, demanam als estats de l’Àrtic que creïn noves oportunitats per a la 
cooperació internacional i intergeneracional en la conformació d’un futur sostenible per a la 
regió. 

4. Observant amb alarma els devastadors impactes del canvi climàtic a la regió àrtica i la resta 
del món, exigim una renovació urgent dels esforços per a reduir les emissions dels gasos 
d’efecte hivernacle sota la Convenció Marc de les Nacions Unides sobre canvi climàtic. 

5. Considerant que l’ecosistema de l’Àrtic és únic i valuós, feim una crida als estats a complir 
les seves obligacions sota la Convenció de les Nacions Unides sobre la diversitat biològica i la  
Convenció de les Nacions Unides sobre el dret de la mar, mitjançant la creació d’una xarxa 
d’àrees marines protegides i reserves marines a l’Oceà Àrtic. 
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6. Invocant l’esperit de pau i de cooperació que va permetre la creació del Tractat antàrtic, 
proposam que els estats àrtics treballin amb la comunitat internacional per a declarar l’àrea 
d’aigües internacionals entorn del Pol Nord com un santuari global. 

7. Entenent que les pesqueres de l’Àrtic es veuran sotmeses a una creixent pressió per 
l’augment de les temperatures de l’oceà, feim una crida als estats de l’Àrtic, en col·laboració 
amb la comunitat internacional, per a introduir un règim d’ordenació pesquera que protegeixi 
aquest recurs vital, inclosa una moratòria sobre la pesca industrial a les aigües de l’Àrtic que 
fins ara no han estat explotades. 

8. Entenent que el medi ambient de l’Àrtic és particularment vulnerable als impactes d’un 
vessament de petroli, que les condicions de l’Àrtic fan més que probable que el potencial per a 
netejar el vessament es vegi severament limitat, i que l’explotació dels recursos petrolífers de 
l’Àrtic augmentarà significativament els riscs del perillós canvi climàtic, feim una crida als 
estats de l’Àrtic per a desenvolupar i aplicar normes comunes de precaució per a l’extracció de 
petroli a la regió, inclosa la prohibició de l’extracció als ambients marins, en els quals no és 
possible respondre adequadament davant un vessament. 

9. Reconeixent que la crisi del canvi climàtic ens obliga a abordar totes les fonts de 
contaminació climàtica, i reconeixent els impactes específics del carbó negre a l’Àrtic, instam 
els estats àrtics i els països que estiguin en condicions d’actuar, que es comprometin a efectuar 
controls estrictes sobre totes les fonts de carbó negre i a prestar assistència a aquells països en 
desenvolupament que requereixen suport per a fer front a aquest problema. 

10. Reconeixent que estan augmentant les possibilitats per a la navegació a la regió àrtica i que 
amb aquestes noves oportunitats augmenten els riscs per al medi ambient, instam la 
comunitat internacional a posar-se d’acord sobre el capítol mediambiental del Codi polar sota 
els auspicis de l’Organització Marítima Internacional com una qüestió d’urgència”. 

S’aprova per unanimitat 
 
6. Donar compte al Ple de l’Ajuntament dels Decrets de Batlia inscrits en el llibre de 
resolucions des del número 8.922 de dia 26 de maig de 2014 fins al número 10.911 dia 20 de 
juny de 2014 inscrits en el llibre de resolucions. Es poden consultar a 
http://plens.palmademallorca.es/JUNTA%20DE%20GOVERN/DECRETS%20DEL%20MES. 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per assabentat 
 
7. Donar compte del Decret núm. 7378 de 30 d’abril de 2014, de modificació del règim de 
dedicació de determinats regidors per adaptació a la Llei 27/2013 
 
Sr. Secretari: 
 
“En el punt número 7, donar compte del Decret número 7.378 de modificació del règim de dedicació de 
determinats regidors, per adaptació a la Llei 27/2013.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Molt bé. Per favor, aquí hi ha debat, estam en el punt 7. Don Andreu, quan vostè vulgui. Perdó, Sr. 
Verger.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
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“Si, volíem manifestar, i volem deixar constància, de la nostra protesta i el nostre desacord profund, 
amb aquest Decret 7378. És un Decret que retalla la capacitat de fer oposició del meu grup, i per això 
vull deixar constància i protesta d’aquest fet. Ens trobem amb l’aplicació d’una Llei injusta, la Llei 
Montoro, una Llei injusta. Ens trobem amb un Equip de Govern del Partit Popular a l’Ajuntament de 
Palma, que no fa els deures que imposa aquesta Llei injusta, en quant a deute, en quant a pagament de 
proveïdors, en quant a estabilitat pressupostària. El Sr. Martínez, l’Equip de Govern, el Sr. Isern, no fan 
els deures, i a partir d’aquí aquesta Llei injusta imposa una disminució de dedicacions exclusives de 24 a 
20 en aquest Ajuntament. La solució que dona l’Equip de Govern en aquesta reducció de 24 a 20 és 
carregar, única i exclusivament damunt l’oposició, aquesta reducció de dedicacions exclusives. En el cas 
concret del nostre grup, passem de tenir tres a tenir-ne una, una única dedicació exclusiva. Evidentment 
som un grup municipal com els altres dos grups municipals, com els tres grups municipals que estam 
aquí representats. Evidentment tenim presència a Juntes Rectores, a Consells d’administració, a 
diferents Comissions, hem de complir tota una sèrie de funcions, que ens és molt més difícil complir 
evidentment tenint només una dedicació exclusiva i no tres. Nosaltres, evidentment entenem que 
aquesta Llei injusta, és una Llei injusta del Partit Popular, però s’ha d’aplicar. Ara lo que si que 
protestem, i ens neguem a acceptar, i volem que quedi constància, és que el Partit Popular no se’n lleva, 
no se’n redueix cap de dedicació exclusiva, el Partit Popular incompleix els paràmetres de deute, 
d’estabilitat i de pagament a proveïdors que estableix la Llei Montoro, i el Partit Popular això ho arregla 
traslladant la reducció de dedicacions només a l’oposició. El Partit Popular no se’n lleva cap de dedicació 
exclusiva, quan realment és l’Equip de Govern el que ha incomplert aquesta Llei. Nosaltres evidentment 
lamentem moltíssim aquesta decisió, protestem, és desproporcionada, no és justa, és completament 
injusta. Si fem també una translació diguéssim en quant a proporcionalitat, en quant a número d’escons 
i dedicacions que tocaria, evidentment el Partit Popular se n’hauria d’haver llevat alguna, i nosaltres no 
tres sinó una, en aplicació d’aquesta Llei injusta, i estam totalment en desacord en que el Partit Popular 
hagi donat, hagi donat aplicació en aquesta Llei d’aquesta manera, i volem que quedi constància en 
l’acta. Gràcies.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Si, és que aquest Decret així com està redactat, és absolutament pervers, sobretot el seu, la seva 
exposició de motius, igual que la roda de premsa del Sr. Martínez anunciant que faria això, en totes, és 
perversa, és mitges veritats. Miri, la Llei que aquí s’argüeix, ens diu que si es compleix amb els criteris 
d’estabilitat pressupostària, pagament a proveïdors, i deute, es podria allargar un any el règim de 
dedicació de tots els regidors. Això és així de clar. Que passa? Perquè estam cansats de sentir al Sr. 
Martínez dient que complim tots els indicadors són positius, antes tots eren negatius i ara tots són 
positius. Un altre prova, un altre decisió d’Intervenció i del Ministeri, ara bé és igual, les proves en 
aquest cas no serveixen, hem d’esmenar els informes d’Intervenció. Que per cert, el varem demanar fa 
temps i no l’hem rebut, la transparència se demuestra andando. Això lo que ve a demostrar és que l’any 
2013 no varen complir, vostès no varen complir ni amb el deute, ni amb el pagament a proveïdors, ni 
amb l’estabilitat pressupostària. És així, ho diu el Ministeri. És més, la Intervenció li diu en el Ministeri, i 
per això hem d’afegir quatre regidors a dedicació parcial. Fase dos, quins regidors van a temps parcial? 
Aquí si que ja legalment és el Batle el que té la potestat, mano militari, quatre regidors de l’oposició, 
trieu els que vulguin, que del Partit Popular, el Partit de Govern, a pesar d’esser 17, no se’n toca ni un 
més. Això és legal Sr. Batle, no hi ha res que dir. Nosaltres no estam d’acord, però en aquesta en l’hem 
de beure. Ara bé, que intenti passar això com una obligació de la Llei, quan és una obligació perquè no 
es compleixen els criteris econòmics en aquest Ajuntament, això és una perversió, però no és la primera 
ni la que fa deu, ni la que fa mil, i segurament tampoc serà la darrera, ens n’esperem moltes i moltes del 
Sr. Martínez. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies Sr. Alcover. Sr. Martínez.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
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“Gràcies. Crida l’atenció que vostès critiquin una situació econòmica que és exactament la que varem 
heretar. Nosaltres quan varem arribar, no es pagava a 60 dies, no es pagava a 60 dies. Jo entendria la 
crítica, si nosaltres haguéssim empitjorat la situació de lo que varem rebre. Amb l’endeutament, tots 
sabem l’endeutament a llarg termini bancari a que s’ha destinat, a pagar els dèficits acumulats de 
quatre anys, i ho saben. I vostès critiquen el dèficit que vostès varen deixar, i ens diuen que és un tema 
nostre. Mirin, quan nosaltres varem arribar, la Comunitat Autònoma ens devia 40 milions d’euros Sr. 
Alcover, 40, a vostè li devien. Nosaltres varem fer tot lo possible perquè entressin als mecanismes de 
pagament a proveïdors aquests 40 milions d’euros, i escolti, va entrar en el darrer, i es varen pagar 
aquestes factures, que les va pagar el Govern, però que es comptabilitzen per pagar a proveïdors el 9 de 
desembre, però surt un rati molt alt, perquè varem pagar factures de gener, febrer, març, abril i maig, 
les va pagar el Govern, però la comptabilitat consten com a pagades dia 9 de desembre, per tant, per 
liquidar la deute que el Sr. Antich els havia deixat a vostès, diuen que és culpa nostra. Aquest és el 
primer Equip de Govern, que té dues persones que no té dedicació exclusiva, dues, vostès no en tenien, 
tots els tenien en dedicació exclusiva, dues, però algo més, el Sr. Gijón i la Sra. Fernández tenen dret a 
cobrar la mateixa dieta que cobra vostè Sr. Alcover, que té un salari públic també, que cobra vostè, ells 
han renunciat, a vostè no el veig que hagi renunciat. Per tant, les crítiques no s’entenen, les dedicacions 
exclusives estan pensades pels membres de l’Equip de Govern, que som els que tenim incompatibilitats, 
això que ha estat tant de moda. Vostès no les tenen aquestes incompatibilitats, no tenen 
incompatibilitats que nosaltres tenim. L’Ajuntament de Palma, per la situació econòmica no generada en 
aquesta legislatura, però que no és bona. Escolti, aquí, i no som jo, també ho diu la Sindicatura de 
Comptes, no estàvem en una situació econòmica bona, i per això el Ministeri ens fa avançar, no per la 
gestió feta per nosaltres, no per dir que no hem fet els deures. A part, vostès han estat en contra de tots 
els mecanismes de pagament a proveïdors, en contra de tots, per poder pagar a 60 dies. El darrer debat 
de pressupostos, vostès ens varen dir que no paguéssim les factures del llum. Això es comptabilitza si no 
es paga. Per tant, no entenc la critica. Moltes gràcies.” 

 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per assabentat 

  
“La Llei 27/2013, de 27 de desembre, de racionalització i sostenibilitat de l’Administració Local, 
ha introduït modificacions en el règim retributiu dels membres i personal de les corporacions 
locals i limitacions en el nombre de càrrecs públics de les entitats locals amb dedicació 
exclusiva. 

Aquestes modificacions no afecten a l’Ajuntament  de Palma respecte a la quantia, ja que les 
retribucions autoritzades són inferiors a les màximes, però sí afecta al nombre de regidors amb 
dedicació exclusiva. 

El Ple de l’Ajuntament, en sessió del dia 24 d’abril, va modificar el règim de dedicació parcial 
autoritzat per incloure la possibilitat de dedicació parcial del 75%. 

En compliment del que determina l’article 75 ter. 1.k) de la Llei 7/1985 reguladora de les bases 
del règim local, introduït per la Llei 27/2013; i havent escoltat els portaveus dels grups 
municipals, dict el següent: 

Decret: 

1. Modificar el règim de dedicació del regidor del Grup Municipal PSIB-PSOE, Sr. José 
Francisco Hila Vargas, que passarà al règim de dedicació parcial amb règim de dedicació 
mínima del 75%, d’acord amb l’apartat 1.2 modificat per l’acord plenari del dia 24 d’abril de 
2014. 

2. Modificar el règim de dedicació de la regidora del Grup Municipal PSIB-PSOE, Sra. Begoña 
Sánchez Muñoz, que passarà al règim de dedicació parcial amb règim de dedicació parcial i 
compatibilitat reconeguda, d’acord amb l’apartat 1.2 modificat per l’acord plenari del dia 24 
d’abril de 2014. 
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3. Modificar el règim de dedicació del regidor del Grup Municipal MÉS, Sr. Antoni Noguera 
Ortega, que passarà al règim de dedicació parcial amb règim de dedicació mínima del 75%, 
d’acord amb l’apartat 1.2 modificat per l’acord plenari del dia 24 d’abril de 2014. 

4. Modificar el règim de dedicació de la regidora del Grup Municipal MÉS, Sra. Neus Truyol 
Caimari, que passarà al règim de dedicació parcial amb règim de dedicació mínima del 75%, 
d’acord amb l’apartat 1.2 modificat per l’acord plenari del dia 24 d’abril de 2014. 

5. Aquest decret, que tendrà efectes a partir del dia 1 de maig de 2014, es notificarà als 
interessats i es publicarà al Butlletí Oficial de la Comunitat Autònoma i al tauler d’edictes 
municipal 

6. Els respectius grups municipals podran proposar una atribució de dedicació diferent de l’ 
aprovada en l’àmbit dels seus propis membres i respectant les limitacions de la legislació”. 

 
8. Donar compte del Decret núm. 7505 de 5 de maig 2014 de compatibilitat de la regidora 
Sra. Begoña Sánchez Muñoz com a personal d’Administració pública o d’ens, organisme i 
empreses dependents 

 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per assabentat 
 
“El Ple de l’Ajuntament, en sessió celebrada el dia 20 de juny de 2011, va acordar facultar al 
batle per a reconèixer les compatibilitats dels regidors amb dedicació parcial d’acord amb la 
legislació vigent. 
 
Per Decret núm. 7378 de 30 d’abril de 2014, s’ha modificat el règim de dedicació de la regidora 
Sra. Begoña Sánchez Muñoz del Grup Municipal PSIB-PSOE, passant al règim de dedicació 
parcial i compatibilitat reconeguda, d’acord amb l’apartat 1.2 de l’acord plenari del dia 24 
d’abril de 2014. 
 
D’acord amb el que determinen l’article 75.5 de la Llei 7/1985, reguladora de les bases del 
règim local; els acords adoptats en sessions plenàries del dia 20 de juny de 2011 i de 24 d’abril 
de 2014, respecte al règim de retribucions dels  membres de la Corporació, i els articles 5.2 i 9 
de la Llei 53/1984, d’incompatibilitats del personal al servei de les Administracions públiques 
 
RESOLC 
 
1. Informar favorablement la sol·licitud de compatibilitat formulada per la regidora Sra. 
Begoña Sánchez Muñoz, actualment en règim de dedicació parcial, per a l’activitat de 
Diplomada Universitària en Infermeria, com a personal del Servei de Salut de les Illes Balears 
(Ibsalut) de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears, amb efectes del dia 1 de maig de 2014. 
 
2. El règim de dedicació com a regidora serà de 25 hores setmanals en règim de disponibilitat 
horària flexible segons els torns de treball com a personal del Servei de Salut de les Illes 
Balears (Ibsalut) i amb assistència a les sessions on sigui convocada. 
 
3. Notificar aquesta resolució a la interessada i publicar-la al BOIB per a general coneixement”. 
 
9. Donar compte del Decret núm. 9063 de 27 de maig 2014 de modificació del règim de 
dedicació de determinats regidors del Grup Municipal PSIB-PSOE 

 



 

- 12 - 

El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per assabentat 

 

“La Llei 27/2013, de 27 de desembre, de racionalització i sostenibilitat de l’Administració Local, 
va introduir modificacions en el règim retributiu dels membres i personal de les corporacions 
locals i limitacions en el nombre de càrrecs públics de les entitats locals amb dedicació 
exclusiva. 

El Ple de l’Ajuntament, en sessió del dia 24 d’abril DE 2014, va modificar el règim de dedicació 
parcial autoritzat, per incloure la possibilitat de dedicació parcial del 75%, i per Decret de Batlia 
núm. 3378 de 30 d’abril es va modificar el règim de dedicació de determinats regidors. 

El Grup Municipal PSIB–PSOE, per escrit de 7 de maig , ha comunicat una aplicació de la 
dedicació parcial diferent de l’aprovada pel Decret de 30 d’abril. 

D’acord amb el que determina l’article 75.5 de la Llei 7/1985 reguladora de les bases del règim 
local, dict el següent: 

Decret: 

1. El regidor del Grup Municipal PSIB-PSOE, Sr. José Francisco Hila Vargas, realitzarà les seves 
funcions en règim de dedicació parcial del 75% des del dia 1 de maig al dia 30 de juny de 2014; 
passant a realitzar-les en règim de dedicació exclusiva a partir del dia 1 de juliol de 2014, fins al 
final del mandat. 

2. La regidora del Grup Municipal PSIB-PSOE, Sra. Virginia Abraham Orte, realitzarà les seves 
funcions en règim de dedicació parcial del 75% des del dia 1 de juliol al dia 31 d’agost de 2014; 
durant la resta del mandat, les exercirà en règim de dedicació exclusiva. 

3. La regidora del Grup Municipal PSIB-PSOE, Sra. María Isabel González Carrasco, realitzarà les 
seves funcions en règim de dedicació parcial del 75% a partir del dia 1 de setembre de 2014 
fins al final de legislatura. Fins el dia 1 de setembre, les continuarà desenvolupant en règim de 
dedicació exclusiva. 

4. Aquest decret es comunicarà al Departament de Personal, es notificarà als interessats i es 
publicarà al Butlletí Oficial de la Comunitat Autònoma i al tauler d’edictes municipal”. 

 
10. Proposta de personar-se en el recurs contenciós administratiu, procediment abreujat 
núm. 232/13 del Jutjat contenciós administratiu núm. 1 
 
Es proposa: 
 
“Acte impugnat: Acord del Ple, de data 25-07-13, pel qual es desestima la sol·licitud del 
recurrent, funcionari amb categoria de Policia Local, de compatibilitat del exercici de l’activitat 
d’Advocat pel seu compta.  
Per la qual cosa es proposa elevar a l’Ajuntament Ple el següent 
 
A C O R D: 

 
S’acorda personar-nos i que la representació i defensa de l’Ajuntament de Palma en el recurs 
contenciós administratiu, Procediment abreujat núm. 232/13 del Jutjat contenciós 
administratiu Núm. 1,  serà a càrrec dels lletrats municipals, i se’ls faculta per dirigir-lo en totes 
les seves instàncies i incidents”.  
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S’aprova per 25  vots a favor (PP I PSIB-PSOE) i 3 abstencions (MÉS) 
 
11. Proposta d’aprovació de reconeixement de compatibilitat per a l’exercici de l’activitat 
publica de professora associada de la UIB de la directora general d’Educació 
 
Sr. Secretari: 
 
“Els punts número 11 i 12, s’agrupen per sentit del vot. El punt número 11, proposta d’aprovació de 
reconeixement de compatibilitat per a l’exercici d’activitat pública de professora associada a la UIB de la 
directora general d’Educació. I el punt número 12, proposta de denegar la compatibilitat per l’exercici 
pel seu compte d’activitat privada d’advocat a un oficial de la Policia Local d’aquest Ajuntament.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Vots a favor. Ah si, perdó hi ha.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“No, és que a la Comissió de Comptes varen tornar a fer, aquesta és la segona vegada que ve un 
denegació d’una compatibilitat d’un Policia Local, per exercir una activitat privada, i varem dir, si és que 
vol la denegació expressa, per després anar en els jutjats i interposar una demanda, pues no hi ha res 
que dir, de tot el seu dret, només faltaria. Si és perquè no se li ha dit res, crec que no és elegant que el 
Plenari li denegui una cosa que canta, que la retiri i que no la demani i que no vagi en el Plenari. És una 
opinió, i voldria sabre si s’ha fet la gestió. Si és per en el plec s’ha acabat la discussió.” 
 
Sra. San Gil López-Quesada (PP): 
 
“Si, efectivamente se ha hecho la gestión, lo que ocurre es que las Sentencias que han ido cayendo que 
reconocen compatibilidad son de miembros de la Guardia Civil, que se rigen por la Ley de Régimen 
Militar. En cuanto a lo que es Policía Local y Policía Nacional, se rigen por la Ley de Cuerpos y Fuerzas de 
Seguridad del Estado, así como la Ley de Coordinación de Policía de las Illes Balears, y en ambos queda 
absolutamente claro la posibilidad de compatibilidad de este personal. Por ello se tendrá que denegar 
aquí, para que, luego podrán poner un Contencioso.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies. Vots a favor...” 

 
Informe favorable de la Comissió del Ple de Comptes, Economia i Recursos Humans: 
 “La Sra. Sonia Valenzuela Van Moock-Chaves, mitjançant instància de data 27.05.2014 
sol·licita li sigui concedit el reconeixement de compatibilitat per a l’exercici d’activitat pública 
de Professora Associada de la Universitat de les Illes Balears, durant el curs acadèmic 
2014/2015, amb una dedicació no superior a la del temps parcial (4 hores setmanals). 
 
Vist que l’esmentada sol·licitud compleix els requisits establerts als art. 3, 4, 7, 12 i següents de 
la Llei 53/84, de 26 de desembre, d’Incompatibilitats del personal al servei de les 
administracions públiques, i articles concordants del RD 598/85, de 30 d’abril, ja que es tracta 
d’un contracte en règim de dedicació no superior a la del temps parcial i amb duració 
determinada, no superant els límits retributius, i essent aplicable en aquest cas l’excepció 
establerta a l’article 16.3 de l’esmentada llei. 
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Vist l’article 123.1.p) de la Llei 7/85, de 2 d’abril, reguladora de les Bases de Règim Local, 
segons la modificació realitzada per la Llei 57/2003, de 16 de desembre, de Mesures per a la 
Modernització del Govern Local, en relació a l’article 9 de la Llei 53/1984, de 26 de desembre, 
d’Incompatibilitats del Personal al Servei de las Administracions Públiques, és motiu pel qual el 
Cap de Departament que subscriu proposa a l’Exim. Ajuntament Ple que es complagui en 
emetre el següent 
 
A C O R D   
 
1er. Reconèixer a la Sra. Sonia Valenzuela Van Moock-Chaves, Directora General d’Educació, la 
compatibilitat per a l’exercici de l’activitat pública de Professora Associada  de la Universitat de 
les Illes Balears, en règim de dedicació no superior a la de temps parcial (4 hores setmanals) i 
amb duració limitada al curs acadèmic 2014/2015.  
 
2on. El reconeixement de la compatibilitat es condiciona a l’estricte compliment dels articles 3 
i següents de la Llei 53/84, de 26 de desembre, d’Incompatibilitats del personal al servei de les 
administracions públiques, i articles concordants del RD 598/85, de 30 d’abril.  
 
3er. El reconeixement de compatibilitat no podrà modificar la jornada ni l’horari de treball de 
la persona interessada a l’Administració Local i les infraccions en matèria d’incompatibilitats es 
consideren molt greus als efectes prevists dins la normativa de Règim Local”.  
 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
12. Proposta de denegar la compatibilitat per exercir pel seu compte l’activitat privada 
d’advocat a un oficial de la Policia Local d’aquest Ajuntament 
 
Informe favorable de la Comissió del Ple de Comptes, Economia i Recursos Humans: 
 
“El 2 de juny d’enguany el Sr. Andrés Caparrós Segovia, Oficial de la Policia Local d’aquest 
Ajuntament –actualment, subinspector en comissió de serveis-, va sol·licitar el reconeixement 
de compatibilitat per a exercir l’activitat privada pel seu compte de advocat. 
 
L’art. 49 de la Llei 4/2013, de 17 de juliol, de coordinació de les policies locals de les Illes 
Balears, estableix que “els policies locals tenen incompatibilitat per a l’exercici de qualsevol 
activitat pública o privada, llevat de les que exceptua expressament la legislació estatal sobre 
incompatibilitats del personal al servei de les administracions públiques”. 
 
L’activitat privada de advocat no figura a les excepcions que enumera l’art. 19 de la Llei 
53/1984, de 26 de desembre, de incompatibilitats del personal al servei de les administracions  
públiques.  
  
Per tot això, i atesos l’art. 123.1.p de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de 
règim local, modificada per la Llei 57/2003, de 16 de desembre, de mesures per a la 
modernització del règim local, i l’art. 9 de la Llei 53/1984, de 26 de desembre, 
d’incompatibilitats del personal al servei de les administracions públiques, propòs al Ple de 
l’Ajuntament que adopti el següent 
 
Acord 
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Denegar la sol·licitud de compatibilitat del Sr. Andrés Caparrós Segova, , Oficial de la Policia 
Local d’aquest Ajuntament –actualment, subinspector en comissió de serveis-, per exercir 
l’activitat privada pel seu compte de advocat, d’acord amb l’art. 49 de la Llei 4/2013 de 17 de 
juliol, de coordinació de les policies locals de les Illes Balears, el qual estableix que “els policies 
locals tenen incompatibilitat per a l’exercici de qualsevol activitat pública o privada, llevat de 
les que exceptua expressament la legislació estatal sobre incompatibilitats del personal al 
servei de les administracions públiques”, i l’art. 19 de la Llei 53/1984, de 26 de desembre, de 
incompatibilitats del personal al servei de les administracions públiques, que enumera les 
activitats exceptuades del règim de incompatibilitats, entre les quals no figura l’exercici de 
l’activitat privada de advocat”.  
 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
13. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a EMAYA S.A. per import de 
104.104’28€ 
 
Informe favorable de la Comissió del Ple de Comptes, Economia i Recursos Humans: 
 
“Dins l’any 2014 s’han rebut factures pel subministrament d’aigua potable i replega de residus 
sòlids de l’empresa EMAYA corresponents al mes de març. Les esmentades factures no es 
poden tramitar per falta de diners a les partides adients i es per tal causa que, seguint les 
instruccions del Departament financer, un pic realitzades les comprovacions pertinents, la cap 
de secció que subscriu, d’acord amb l’establert per l’art. 176.2 b) i 182.1 del RDL 2/2004, de 5 
de març, que aprovà el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals i el Reglament 
orgànic del Ple de l’Ajuntament de Palma, demana al Ple l’adopció del següent 

 
ACORD 
 
Es proposa al Ple reconèixer el deute existent amb les empreses que més avall s’anomenen i pels 
imports que es detallaran a continuació i iniciar l’expedient de modificació de crèdit per habilitar 
el crèdit suficient a les partides que es relacionen per poder cobrir el total de la despesa. 
L’esmentat deute correspon a factures pel concepte d’aigua potable i replega de residus sòlids de 
l’empresa EMAYA, consums produïts dins l’any 2014, facturació del mes de març. L’import a 
reconèixer és el següent: 
 
PROVEÏDOR: EMAYA, Empresa municipal d’aigües i clavegueram, S.A. CIF A-07000029. C/Joan  
Maragall, 3.07006 Palma. 
 
PARTIDA 06.92000.22101 
Subministrament mes d’abril 
TOTAL IMPORT, IVA INCLÒS:     104.104,28€” 
 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
14. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a EMAYA S.A. per import de 
72.511,88€ 
 
Informe favorable de la Comissió del Ple de Comptes, Economia i Recursos Humans: 
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“Dins l’any 2014 s’han rebut factures pel subministrament d’aigua potable i replega de residus 
sòlids de l’empresa EMAYA corresponents al mes de maig. Les esmentades factures no es 
poden tramitar per falta de diners a les partides adients i es per tal causa que, seguint les 
instruccions del Departament financer, un pic realitzades les comprovacions pertinents, la cap 
de secció que subscriu, d’acord amb l’establert per l’art. 176.2 b) i 182.1 del RDL 2/2004, de 5 
de març, que aprovà el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals i el Reglament 
orgànic del Ple de l’Ajuntament de Palma, demana al Ple l’adopció del següent 
 
ACORD 
 
Es proposa al Ple reconèixer el deute existent amb les empreses que més avall s’anomenen i pels 
imports que es detallaran a continuació i iniciar l’expedient de modificació de crèdit per habilitar 
el crèdit suficient a les partides que es relacionen per poder cobrir el total de la despesa. 
L’esmentat deute correspon a factures pel concepte d’aigua potable i replega de residus sòlids de 
l’empresa EMAYA, consums produits dins l’any 2014, facturació del mes de maig. L’import a 
reconèixer és el següent: 
 
PROVEÏDOR: EMAYA, Empresa municipal d’aigües i clavegueram, S.A. CIF A-07000029. C/Joan  
Maragall, 3.07006 Palma. 
 
PARTIDA 06.92000.22101 
Subministrament mes de maig 
TOTAL IMPORT, IVA INCLÒS:      72.511,88€ 
 
D’aquest total s’han de restar abonaments per un import de 123,42€ resultant un líquid de 
72.388,46€”. 
 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
15. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a varis proveïdors de Participació 
Ciutadana per import de 668’23€ 
 
Informe favorable de la Comissió del Ple de Comptes, Economia i Recursos Humans: 
 
“Atès que com cada any l’Ajuntament de Palma organitza la festa del Diumenge de l’Àngel, 
esdeveniment que requereixen la contractació de distintes empreses per poder dur-lo a terme. 
 
Atès que per una demora dels proveïdors a l’hora de presentar els pressuposts de cada 
activitat o servei, va impedir poder fer una reserva de crèdit per poder atendre a les futures 
despeses, si bé consta que s’han realitzat dites activitats, motiu pel qual ara els distints 
proveïdors han presentat les factures corresponents a les activitats realitzades a cada 
esdeveniment, a saber:  
 
Diumenge de l’Àngel 2014 
 
1. Atès que la factura V- 74, de data 30/04/2014 de l’empresa Jorvich, SL, amb CIF B 07008899, 
presentada amb motiu de la programació del Diumenge de l’Àngel 2014, que es va dur a terme 
el passat 27 d’abril de 2014, es va fer necessari l’encàrrec d’impressió i maquetació de 3.000 
cartells-fulletons del Diumenge de l’Àngel 2014, en format Din-A4 i impressió a 4x4 tintes, i 
atès que no consta que dita factura s’hagi tramitat, atès que no es va produir un encàrrec 



 

- 17 - 

previ, i per fer front a la quantitat de 318,23 € (21% d’IVA inclòs), que s’han de carregar a la 
partida 16 33805 22602 de la partida de publicitat del vigent pressupost de despeses de 
Participació Ciutadana, als efectes del reconeixement del deute contret per l’esmentada 
quantitat. 
 
2. Atès que la factura 0001-2014, de data 27/04/2014 emesa per la COLLA CASTELLERS DE 
MALLORCA, amb CIF G07819196, presentada amb motiu de la programació del Diumenge de 
l’Àngel 2014, que es va dur a terme el passat 27 d’abril de 2014, per les despeses de transport 
de la Colla dels Al·lots de Llevant (Manacor) i Colla dels Castellers de Mallorca (Palma) fins al 
Castell de Bellver, atès que la participació de les colles és gratuïta, i atès que no consta que 
dita factura s’hagi tramitat, atès que no es va produir un encàrrec previ, i per fer front a la 
quantitat de 350,00 € (exempts d’IVA), que s’han de carregar a la partida 16 33805 22609 del 
programa d’activitats socials del vigent pressupost de despeses de Participació Ciutadana, als 
efectes del reconeixement del deute contret per l’esmentada quantitat. 
 
Es per això que atès el que disposa l’article l’article 124.4, apartat n) de la Llei 7/1985, de 2 
d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, segons la addició efectuada per la Llei 
57/2003, de 16 de desembre, de mesures per a la modernització del Govern Local; l’art.185 del 
Reial decret legislatiu 2/2014, de 5 de març, que aprova el text refós de la Llei reguladora de 
les hisendes locals, i les bases d’execució dels pressupost municipal per a l’any 2014, els 
articles 3, 63 i 80 del Reglament orgànic del Ple de l’ajuntament, aprovat el dia 29 de juliol de 
2004; els articles 172 i 173.5 del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les 
corporacions locals, el cap de departament que subscriu proposa al Ple l’adopció del següent 
 
ACORD 
 
1r.- RECONEIXER el deute contret amb l’empresa Jorvich, SL, amb CIF B 07008899, per la 
quantitat de 318,23 €  (tres-cents devuit euros amb vint-i-tres cèntims) (21% d’IVA inclòs), en 
concepte de l’encàrrec de la impressió i maquetació de 3.000 cartells-fulletons del Diumenge 
de l’Àngel 2014, en format Din-A4 i impressió a 4x4 tintes, V- 74, de data 30/04/2014. Aquesta 
despesa s’haurà de carregar a la partida 16 33805 22602 de la partida de publicitat del vigent 
pressupost de despeses de Participació Ciutadana (amb RC previ núm. Rfa. 4312). 
 
2n.- RECONEIXER el deute contret amb l’entitat COLLA CASTELLERS DE MALLORCA, amb CIF 
G07819196, per la quantitat de 350,00 € (tres-cents cinquanta euros) (exempts d’IVA), en 
concepte de despeses de transport de la Colla dels Al·lots de Llevant (Manacor) i Colla dels 
Castellers de Mallorca (Palma) fins al Castell de Bellver, atès que la participació de les colles és 
gratuïta, factura 0001/2014, de data 27/04/2014. Aquesta despesa s’haurà de carregar a la 
partida 16 33805 22609 del programa d’activitats socials del vigent pressupost de despeses de 
Participació Ciutadana (amb RC previ núm. Rfa. 4313). 
 
3r.- NOTIFICAR el present Acord als interessats. 
 
4t- DONAR COMPTE d’aquesta resolució a la Secció de Comptabilitat”. 
 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
16. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a T-Systems ITC Iberia SAU per import 
de 1.047.607’70€ 
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Informe favorable de la Comissió del Ple de Comptes, Economia i Recursos Humans: 
 
“El pressupost per el 2013 es va veure superat en la seva previsió inicial impedint la 
comptabilització pressupostaria de les factures corresponents als mesos de novembre i 
desembre del any 2013 que corresponen al contracte de Prestació Integral de Serveis 
Tecnològics i qualitat per el Ajuntament de Palma. En data 27 de març de 2014, el Ple del 
Ajuntament de Palma va aprovar una modificació de Crédit per import de 1.047.607,70€, 
destinat a finançar el reconeixement d’aquestes factures. 
Les factures relacionades han estat conformades per el Cap d’Àrea de Informática i 
comptabilitzades com operació pendent aplicació pressupostària: 
 

Fra n. Data Import OPA 

9370249611 25/11/2013 447.992,09 € 220130004370 

9370249612 25/11/2013 75.811,76 € 220130004371 

9370250962 10/12/2013 447.992,09 € 220130004418 

9370250963 10/12/2013 75.811,76 € 220130004419 

 
ACORD 
 
Es proposa al Ple de l’Ajuntament de Palma, reconèixer el deute existent amb la empresa T-
Systems ITC Iberia, S.A.U.,  CIF ES A81608077, C/ Sancho de Avila, 110-130, 08018 Barcelona, 
per l’import de 1.047.607,70 € (un milió quaranta set mil sis cents set amb setanta centims), 
IVA inclòs, amb càrrec a la partida pressupostària 00.92100. 227.99 Treballs Realitzats per 
Altres Empreses, corresponents  a les factures següents: 
 

Fra n data Import 

9370249611 25/11/2013 447.992,09 € 

9370249612 25/11/2013 75.811,76 € 

9370250962 10/12/2013 447.992,09 € 

9370250963 10/12/2013 75.811,76 € 

 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 12 vots en contra (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
17. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a Esports 85 S.L. per import de 1.089€. 
 
Informe favorable de la Comissió del Ple de Comptes, Economia i Recursos Humans: 
 
“Esports 85 SL, empresa prestatària del servei de ludoteca del Mercat de l’Olivar durant el 
període 1/10/2012 a 30/06/2013, en virtut del Decret de Batlia núm. 18658, de 18 d’octubre 
de 2012, ha presentat en data 26-05-14 les factures corresponents als mesos de maig i juny de 
2013 que aleshores no va lliurar al Servei de Consum i Mercats per a la seva tramitació, fent-ho 
així, doncs, de manera extemporània, invocant circumstàncies sobrevingudes. Una es la núm. 
E-13194, de 31/05/2013, per un import de 484 euros; i l’altra la núm. E-13234, de 02/07/2013, 
per un import de 605 euros. 

 
Una vegada conformades dites factures pel Cap del Servei de Consum i Mercats, és adient 
procedir, doncs, al pertinent reconeixement de deute, que s’ha d’imputar a la partida 
19.43400.227.09 “Mercats - Gestió Ludoteca” del vigent pressupost 2014; competència que, amb 
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caràcter general, atribueix al Ple l’article 60.2 del RD 500/1990, de 20 d’abril, que desenvolupa el 
Cap.I del Títol VI de la Llei 39/1988 d’Hisendes Locals, en matèria de pressuposts.  

 
D’acord amb l’exposat, el T.A.G. Cap de Servei que subscriu és del parer que, de conformitat amb 
el que estableix l’article 123.1, apartats h) i p), de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les 
Bases de Règim Local, en la redacció donada per la Llei 57/2003, de 16 de desembre, de Mesures 
per a la Modernització del Govern Local, l’article 60.2 del RD 500/1990, de 20 d’abril, que 
desenvolupa el Cap.I del Títol VI de la Llei 39/1988 d’Hisendes Locals, en matèria de pressuposts; i 
altra normativa concordant d’aplicació, i a instància de la Ilma. Regidora de l’Àrea delegada de 
Sanitat i Consum, i conformement amb el Decret de Batlia núm. 954, de 27/01/2014, que refon 
els decret d’organització dels serveis administratius d’aquesta Corporació, modificat pel Decret 
núm. 4901, de 25/03/2014,  per part del Ple de l’Ajuntament es podria adoptar el següent 
 
A C O R D 

 
PRIMER.- Aprovar el reconeixement de deute per import de 1.089 euros (MIL VUITANTA-NOU 
EUROS), IVA inclòs, corresponent a 2 factures de l’empresa ESPORTS85 SL, amb CIF B-07969249 i 
domicili al carrer d’Elcano, 6, C.P. 07014, de Palma: factura núm. E-13194 de 31/05/2013 per 
import de 484 € (IVA inclòs) i factura núm. E-13234 de 02/07/2013 per import de 605 € (IVA 
inclòs), en concepte de servei de ludoteca del Mercat de l’Olivar de maig i juny de 2013, 
respectivament.  

 
S’abonaran amb càrrec a la partida 19.43400.227.09 “Mercats - Gestió Ludoteca” del vigent 
pressupost 2014. 

 
SEGON.- Adoptar les mesures administratives necessàries per a l’eficàcia del present acord”. 
 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
18. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a SCHINDLER S.A. per import de 
417’45€ 
 
Informe favorable de la Comissió del Ple de Comptes, Economia i Recursos Humans: 
 
“El Servei d’Edificis Municipals ha  tramés a aquest Servei Administratiu la factura número 
391086383 de data 10/10/2013 per un import de 417,45 € IVA inclòs, de l’empresa  
SCHINDLER S.A. en concepte de neteja dels vidres de l’ascensor de la plaça Major i sol·licita 
mitjançant informe de data 25 d’abril de 2014 el seu abonament per reconeixement de deute 
ja que no es va poder tramitar en el seu moment per que no es va adjuntar l’albarà segellat de 
la feina realitzada, el qual ara s’ha aportat. 
Vist que la   factura  està degudament conformada pel tècnic responsable i no existeix 
impediment o limitació alguna per a la imputació de la despesa al pressupost de l’exercici 
corrent; tot això d’acord amb l’informe del Servei d’Edificis Municipals que s’adjunta  a aquest 
acord.  
 
FACTURA DE SCHINDLER S.A. CIF  A-50001726 
 
Fra. número 391086383 de data 10/10/2013 per un import de 417,45 € IVA inclòs es pot 
abonar amb càrrec a la partida 2014. 11.93501.21301 EDIFICIS.-CONSERVACIÓ I REPOSICIÓ 
MAQUINÀRIA I INST. ASCENSORS. 
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D’acord amb la legislació vigent, previ dictamen de la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos humans, proposo al Ple l’adopció del següent 
 
A C O R D 

1r. Reconèixer el deute amb l’empresa  SCHINDLER S.A. corresponent a la  factura número 
391086383 de data 10/10/2013 per un import de 417,45 € IVA inclòs, en concepte de neteja 
dels vidres de l’ascensor de la plaça Major ja que no es va poder tramitar en el seu moment 
perquè no es va adjuntar l’albarà segellat de la feina realitzada, el qual ara s’ha aportat, i vist 
que la   factura  està degudament conformada pel tècnic responsable i no existeix impediment 
o limitació alguna per a la imputació de la despesa al pressupost de l’exercici corrent; tot això 
d’acord amb l’informe del Servei d’Edificis Municipals  de data 25 d’abril de 2014 (Anex I) i 
l’informe favorable d’Intervenció (annex II)  que s’adjunten a aquest acord. 
 
2n. Carregar la despesa per import de 417,45 € IVA inclòs a la partida  2014. 11.93501.21301 
EDIFICIS.-CONSERVACIÓ I REPOSICIÓ MAQUINÀRIA I INST. ASCENSORS. 
 
2n. Comunicar aquest acord a l’empresa interessada i a la Secció de Comptabilitat”  
 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
19. Proposta d’aprovació de modificació de crèdit núm. 2, de crèdit extraordinari finançat 
amb baixes de crèdit en el Pressupost del Patronat Municipal de Reallotjament i Reinserció 
Social de 2014 
 
Informe favorable de la Comissió del Ple de Comptes, Economia i Recursos Humans: 
 
“Mitjançant l’escrit de data 16.05.2014, emès per  la coordinadora tècnica del Patronat Municipal 
de Reallotjament i Reinserció Social, i un cop valorat per la directora general de la Regidoria de 
Benestar Social, davant la necessitat de substituir varis pals d’electricitat del poblat de Son Riera, 
degut al problema de perillositat que existeix per a les persones que resideixen al poblat, 
sol·liciten amb caràcter d’emergència que es disposi de crèdit a una aplicació pressupostària 
d’inversions per tal de fer front a aquestes despeses. 
 
La modificació de crèdit adient és un crèdit extraordinari que serà finançat amb baixa de crèdit 
l’aplicació pressupostaria 00.23231.21200 ( P.Social.- Prog. Gestió. Reparació i Conservació) dins el 
pressupost del Patronat del vigent exercici.  
 
En aplicació de l’article 177 del Reial Decret Legislatiu 2/2004 de 5 de març, reguladora de 
Hisendes Locals, els articles 35 a 38  del Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril, i la base 8na. de 
les Bases d’Execució del Pressupost General corresponent a l’exercici 2014, el article,113  del 
Real Decret Legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, pel qual s’aprova el text refós de la Llei de 
Contractes del Sector públic, i els articles , 6, 13 i 19 dels vigents Estatut del Patronat Municipal 
de Reallotjament i Reinserció Social, prèvia aprovació inicial del mateix per la Presidenta del 
Patronat i per la Junta de Govern Local de Palma s’eleva al Ple de l’Ajuntament la següent 
proposta de, 
 
MODIFICACIÓ DE CRÈDIT 
 



 

- 21 - 

1. Aprovar la modificació de crèdit número 2, de crèdit extraordinari finançat amb baixes de crèdit 
d’altres aplicacions en el Pressupost del Patronat Municipal de Reallotjament i Reinserció Social 
per a l’exercici  2014, quedant establertes les consignacions pressupostàries de la següent forma: 
 

A) AUGMENT  

 
PARTIDA   DENOMINACIÓ    C. Inicial AUGMENT      C. Definitiu 

00.23231.61900    Altres Inversions noves en Infraestructures.       0,00 6.357.44,-    
6.357,44,-  
      i béns destinats a l’ús general. 
 

 

TOTAL  AUGMENT DE DESPESES    ..............................................................      6.357,44.- € 

 

B) DISMINUCIÓ  

 
 
PARTIDA   DENOMINACIÓ    C. Inicial AUGMENT      C. Definitiu 

00.23231.21200    P.Social- Prog.Gestió. Reparació    55.000,00        6.357.44,-     
48.642,56,-  
    i Manteniment 
 

 

TOTAL  DISMINUCIÓ DE DESPESES    .............................................................   6.357,44.- € 

 

Quedant d’aquesta manera anivellat el Pressupost. 
 
2. Exposar al públic la seva aprovació inicial en el tauler d’anuncis d’aquesta corporació, previ 
anunci publicat en el BOIB, durant el termini de quinze dies hàbils. En el cas que no es 
presentassin reclamacions en contra, s’entendrà aprovat definitivament. 
 
3. Implementar les mesures administratives procedimentals i comptables adients per a 
l’execució de la present resolució”. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
20. Proposta d’aprovació de modificació de crèdit núm. 4, de suplement de crèdit  finançat 
amb baixes de crèdit en el Pressupost Propi de la Corporació de 2014 
 
Informe favorable de la Comissió del Ple de Comptes, Economia i Recursos Humans: 
 
“Mitjançant l’escrit de data 25 de maig  passat l’àrea de Cultura ha sol·licitat una modificació 
de crèdit per a suplementar varies partides pressupostaries d’aquesta àrea, per un import de 
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30.000,00 € que serà finançada amb la baixa de crèdit de l’aplicació pressupostària 
033420041000 (Esports.- Transferències corrents a l’IME) i això no afectarà al bon 
funcionament del servei. 
 
Tot complint el que disposa l’article 177 del Reial decret legislatiu 2/2004 de 5 de març, 
reguladora de les hisendes locals, els articles 35 a 38 del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, 
la base 8na. de les Bases d’execució del Pressupost General per a 2014, l’art. 127, apartat 1.b, 
de la Llei 7/85 de bases de règim local, modificada per la Llei 11/99 de 21 d’abril i per la llei 
57/03 de 16 de desembre,  i el Decret 954 de 27.01.2014, d’organització dels serveis 
administratius de l’Ajuntament, s’eleva al Ple de l’Ajuntament, prèvia aprovació per la Junta de 
Govern, la següent proposta de 
 
MODIFICACIÓ DE CREDIT 
 
1. Aprovar la modificació de crèdit núm. 4, de  suplement de crèdit finançat amb baixes de 
crèdit d’altres aplicacions en el Pressupost Propi de la Corporació per a 2014, quedant 
establertes les consignacions pressupostàries de la següent forma: 
 
A) AUGMENT DE DESPESES    
Org. Pro. Eco. Descripció Consig. Ant. Augment Consig. Def. 

03 33200 62960 BIBLIOTECA.- FONS LLIBRES 21.800,00 9.000,00 30.800,00 
03 33400 22610 CULTURA.- DESPEES DIVERSES 2.000,00 10.000,00 12.000,00 
03 33400 62900 CULTURA.- MATERIAL INVENTARIABLE 3.154,34 6.000,00 9.154,34 

03 33500 48201 
APORTACIÓ A LA FUNDACIÓ TEATRE DEL 
MAR 20.000,00 5.000,00 25.000,00 

   TOTAL AUGMENT DE DESPESES  30.000,00  
B) DISMINUCIÓ DE DESPESES    
Org. Pro. Eco. Descripció Consig. Ant. Disminució Consig. Def. 

03 34200 41000 ESPORTS.- TRANSF. CORRENTS AL IME 11.386.115,00 30.000,00 11.356.115,00 

   TOTAL DISMINUCIÓ DE DESPESES  30.000,00  
 
Quedant d’aquesta manera anivellat el Pressupost. 

 
2. Exposar al públic la seva aprovació inicial en el tauler d’anuncis d’aquesta corporació, previ 
anunci publicat en el BOIB, durant el termini de quinze dies hàbils. En el cas que no es 
presentassin reclamacions en contra, s’entendrà aprovat definitivament. 
 
3. Implementar les mesures procedimentals, administratives i comptables adients per a 
l’execució de la present resolució”. 
 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
21. Proposta d’aprovació de modificació de crèdit núm. 5, de suplement de crèdit  finançat 
amb baixes de crèdit en el Pressupost Propi de la Corporació de 2014 
 
Informe favorable de la Comissió del Ple de Comptes, Economia i Recursos Humans: 
 
“Per part del servei jurídic administratiu de gestió urbanística s’ha donat trasllat de diversos 
autos judicials, els quals reclamen a l’Ajuntament de Palma l’execució de, entre d’altres, la 



 

- 23 - 

sentència dictada pel Jutjat Contenciós- administratiu núm. 1 de Palma en el P.O. 36/2011. 
Exp. SAPS, Centre assistencial El Molinar, la sentència 82/14 dictada pel Jutjat Contenciós- 
administratiu núm. 1 en el P.O. 109/13. Exp. Expropiació C/ Presbitero Rafael Barrera, Sant 
Isidre Llaurador i Aragó. 
 
D’altra banda, per part del departament de Responsabilitat patrimonial i Serveis Jurídics s’ha 
donat trasllat de diverses sentències que condemnen a l’Ajuntament al pagament de costes 
judicials i responsabilitats patrimonials.  
 
Atès que el Fons de contingència, segons l’article 31 de la Llei 2/2012, de 27 d’abril, Estabilitat 
Pressupostària i Sostenibilitat Financera, es crea a fi de incloure al pressupost una dotació 
diferenciada dels crèdits pressupostaries, que es destinarà a atendre necessitats inajornables 
de caràcter no discrecional i no previstes al pressupost inicialment aprovat, com ara l’execució 
de diverses sentències judicials. 

  
Tot complint el que disposa l’article 177 del Reial decret legislatiu 2/2004 de 5 de març, 
reguladora de les hisendes locals, els articles 35 a 38 del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, 
la base 8na. de les Bases d’execució del Pressupost General per a 2014, l’art. 127, apartat 1.b, 
de la Llei 7/85 de bases de règim local, modificada per la Llei 11/99 de 21 d’abril i per la llei 
57/03 de 16 de desembre,  i el Decret 954 de 27.01.2014, d’organització dels serveis 
administratius de l’Ajuntament, s’eleva al Ple de l’Ajuntament, prèvia aprovació per la Junta de 
Govern, la següent proposta de 
 
MODIFICACIÓ DE CREDIT 

 
1. Aprovar la modificació de crèdit n. 5, de suplement de crèdit finançat amb baixes de crèdit 
d’altres aplicacions en el Pressupost Propi de la Corporació per a 2014, quedant establertes les 
consignacions pressupostàries de la següent forma: 
A) Augment de despeses 
Aplicació Descripció Consig. inicial AugmentConsig. def. 
029310035200 Adm. Financera.- Interessos 
 de demora 400.000,00 79.000,00 479.000,00 
081510060000  Urbanisme.- Expropiacions 3.000.000,00 331.000,00 3.331.000,00 
119350163200 Edif. municipals.- Obres de 183.635,53 252.872,30 436.507,83 
 Reposició 
079200022610 Coord. Mpal. i Turisme.-  300.000,00 100.000,00 400.000,00 
 Indemnit. Resp. Patrimonial 
079200022604  Coord. Mpal. i Turisme.- 
 Despeses jurídiques 200.000,00 50.000,00 250.000,00 
 ---------------- 
Total augment despeses...  812.872,30 

 
B) Disminució de despeses 
Aplicació  Descripció Consig. inicial Dismin.Consig. def. 
029290050000 Fons de contingència.-  
 Art. 31 LO 2/2012   1.200.000,00 812.872,30 387.127,70 
 ---------------- 
Total disminució despeses... 812.872,30 
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Quedant d’aquesta manera anivellat el Pressupost. 
 
2. Exposar al públic la seva aprovació inicial en el tauler d’anuncis d’aquesta corporació, previ 
anunci publicat en el BOIB, durant el termini de quinze dies hàbils. En el cas que no es 
presentassin reclamacions en contra, s’entendrà aprovat definitivament. 
 
3. Implementar les mesures procedimentals, administratives i comptables adients per a 
l’execució de la present resolució”. 
 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 12 vots en contra (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
23. Proposta d’aprovació de modificació de crèdit núm. 8, de crèdit extraordinari finançat 
amb baixes de crèdit en el Pressupost Propi de la Corporació de 2014. 
 
Sr. Secretari: 
 
“Punt 23, proposta d’aprovació de modificació de crèdit número 8, de crèdit extraordinari finançat amb 
baixes de crèdit del Pressupost Propi de la Corporació del 2014.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Vots a favor...” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Aquí, Sr. Batle.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Era en el 22 que hi ha debat Don Andreu.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“No.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Jo segons.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“No l’hem votat en el 22 idò i.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Ara estam en el 23, el 22 ara hi anirem, és en el que hi havia debat.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“No, en el 23 lo que voldríem dir és expressar el sentit del vot, que varem votar en contra perquè es 
llevava de Benestar Social 5.000 i pico d’euros. Que és vera que és poca quantitat, però és,bé per 
nosaltres és significatiu, per poca que sigui, llevar, transferir 5.000 euros, encara que siguin aportats en 



 

- 25 - 

el mateix Benestar Social, a nosaltres no ens sembla bé que llevin els doblers de Benestar Social. 
Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies. Sr. Martínez.” 
 
Sr. Martínez (PP): 
 
“No, és simplement explicar, ho dic per el sentit del vot, sobretot perquè m’escolti la Sra. Abraham i la 
Sra. Truyol, que normalment demanen a la Sra. Ferriol que gastin els doblers en campanyes de 
sensibilització. Això són dos contractes que s’han adjudicat per menys de la dotació pressupostària, per 
tant, si no es fa aquesta modificació, simplement no es gasta els doblers, i hi ha hagut un estalvi, i la 
regidora ha trobat oportú que lo que li demana normalment la Sra. Abraham i la Sra. Truyol, pues pugui 
fer. A lo millor no és molt de doblers, però són 5.000 euros per fer campanya de sensibilització, que és ja 
dic lo que demano. Jo ja els vaig dir en Comissió de Comptes que era així, que no és que se li llevi 
doblers en el contracte de Serveis de Violència de gènere, sinó que ha sobrat, perquè s’ha adjudicat per 
menys. Vostès saben, hi ha un preu de licitació i després s’adjudica per menys. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies. Idò vots a favor...” 

 
Informe favorable de la Comissió del Ple de Comptes, Economia i Recursos Humans: 
 
“Havent-se produït dos robatoris en el Casal de joves de Litoral, es veu en la necessitat 
d’instal·lar dues alarmes, una al centre del Casal de joves de Litoral i un altra al casal de joves 
de Ciutat Antiga.  
 
Per altra banda, la regidora de Benestar social ha sol·licitat que se creï una partida per tal 
d’atendre les despeses de publicitat i propaganda per a la realització de la celebració del 25 de 
novembre, Dia Internacional de l’eliminació de la violència contra la Dona. 
 
Aquestes disminucions de crèdit no afectarà al bon funcionament del servei. 
 
Tot complint el que disposa l’article 177 del Reial decret legislatiu 2/2004 de 5 de març, 
reguladora de les hisendes locals, els articles 35 a 38 del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, 
la base 8na. de les Bases d’execució del Pressupost General per a 2014, l’art. 127, apartat 1.b, 
de la Llei 7/85 de bases de règim local, modificada per la Llei 11/99 de 21 d’abril i per la llei 
57/03 de 16 de desembre,  i el Decret de batlia núm. 954 de 27 de gener de 2014, 
d’organització dels serveis administratius de l’Ajuntament, s’eleva  al  Ple de l’Ajuntament, 
prèvia aprovació per la Junta de Govern,  la següent proposta de 
 
MODIFICACIÓ DE CREDIT 
 
1. Aprovar la modificació de crèdit n. 8, de crèdit extraordinari finançat amb baixes de crèdit 
d’altres aplicacions en el Pressupost Propi de la Corporació per a 2014, quedant establertes les 
consignacions pressupostàries de la següent forma: 
 

A) AUGMENT DE DESPESES    

Org Pro. Eco. Descripció C. inicials AUGMENT Crèdit def. 
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04 33700 62300 JOVENTUT.- EQUIPAMENTS I INSTAL·LACIONS 0,00 2.000,00 2.000,00 

05 23000 22602 BENESTAR SOCIAL.- EDICIONS, PUBLICITAT I PROPAGANDA 0,00 5.000,00 5.000,00 

   TOTAL AUGMENT DE DESPESES  7.000,00  

B) DISMINUCIÓ DE DESPESES    

Org Pro. Eco. Descripció C. inicials DISMINUC. Crèdit def. 

04 33700 48900 JOVENTUT.- SUBVENCIONS 100.000,00 2.000,00 98.000,00 

05 23200 22718 BENESTAR SOCIAL.- CONTR. PREST. SERV. VIOLÈNCIA DE GÈNERE 375.000,00 3.700,00 371.300,00 

05 23200 22724 BENESTAR SOCIAL.- CONTR. ACTIVITATS SOCIOCOMUNITARIS 592.743,50 1.300,00 591.443,50 

   TOTAL DISMINUCIÓ DE DESPESES  7.000,00  

 
Quedant d’aquesta manera anivellat el Pressupost. 

 
2. Exposar al públic la seva aprovació inicial en el tauler d’anuncis d’aquesta corporació, previ 
anunci publicat en el BOIB, durant el termini de quinze dies hàbils. En el cas que no es 
presentassin reclamacions en contra, s’entendrà aprovat definitivament. 
 
3. Implementar les mesures procedimentals, administratives i comptables adients per a 
l’execució de la present resolució”. 
 
S’aprova per 16 vots a favor (PP), 9 vots en contra (PSIB-PSOE)  i 3 abstencions (MÉS) 
 
24. Proposta d’aprovació d’anul·lació/cancel·lació de saldos 
 
Informe favorable de la Comissió del Ple de Comptes, Economia i Recursos Humans: 
 
“La comptabilitat local ha de reflectir la imatge fidel de la situació patrimonial, financera i 
pressupostaria del l’Ajuntament i per això ha de determinar-se si les obligacions reconegudes 
d’exercicis anteriors i ordres de pagament pendents, pressupostaries o extrapresupostaries, es 
corresponen realment amb obligacions actualment exigibles. De la mateixa forma s’han de 
revisar els saldos inicials creditors.  
 
Es considera que les obligacions i manaments de pagament, recollides a la comptabilitat fins a 
31 de desembre de 2008, que el termini de prescripció es va produir el 31 de desembre de 
2012, excepció feta de aquelles en la que es va interrompre el termini segons el supòsits 
legalment establerts.  
 
En aquest sentit s’emet informe de la Tresoreria Municipal, detallant la relació de saldos 
susceptibles d’esser inclosos a l’expedient. 
 
Es preceptiu el tràmit d’audiència als interessats, titulars del crèdits, que puguin resultar 
afectats per la decisió de la modificació/declaració de prescripció dels saldos, i per tant, està 
prevista seva publicació al B.O.I.B. 
 
Al no existir normativa pròpia al Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Local (TR 
LRHL), aprovada per RDL 2/2004 de 5 de març, es considera aplicable supletòriament 
l’establert a l’article 25 de la Llei 47/2003, de 26 de novembre, General Pressupostària. 
 
Serà també d’aplicació l’establert a: 
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• Llei 30/1992, de 26 de novembre, del Régim Jurídic de les Administracions Públiques i 
del Procediment administratiu comú.  

• Ordre EHA/4041/2004, de 23 de novembre, que aprova la Instrucció del Model Normal de 
Comptabilitat Local. 

• Llei 7/1985, de 2 d’abril Reguladora de les Bases del Règim Local. 

• Codi Civil 
 
Dels antecedents normatius exposats i segons l’informe emés per la Tresoreria Municipal, es 
conclou que existeixen els saldos dins el termini de prescripció, així com es constata que els 
interessats de cadascun d’ells no han practicat cap gestió que impliqui l'exercici del seu dret, 
motiu pel qual l’Ajuntament pot incoar l’expedient per tal de declarar la prescripció dels 
saldos. 
 
La competència del Ple per aprovar la modificació/prescripció de saldos es justifica en el fet 
que es tracta d’exercicis tancats, que s’originen en les corresponents comptes generals i 
aquestes son aprovades pel Ple. 
 
D’acord amb l’apartat k) del punt III.a.2 Hisenda, de les competències específiques del regidor 
de l’Àrea d’Economia, Hisenda i Innovació, del Text Refós del Decret d’Organització dels 
Serveis Administratius de l’Ajuntament de Palma, número 8436, de 18 de maig, s’eleva al Ple la 
següent, 
 
PROPOSTA D’ ACORD 
 
1. Anulació / cancel·lació dels saldos següents, segons detall i justificació que apareix a 
l’informe de Tresoreria (veure Annex). 
 
2. Ordenar la exposició pública de l’acord assolit, mitjançant edicte que es publicarà al Butlletí 
Oficial de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears i en el Tauler d’Anuncis d’aquest 
Ajuntament, de cadascun dels saldos relacionats de l’acord d’aprovació inicial de l'expedient 
de prescripció, per tal que puguin presentar les reclamacions que creguin oportunes, atorgant-
lo/s tràmit d’audiència per un termini de quinze díes. Un cop finalitzat el termini esmentat, si 
s’han presentat reclamacions, el Ple disposarà d’un termini de 3 mesos per resoldre-les i en el 
seu cas, aprovar definitivament la declaració de prescripció. Si no s’han presentat 
reclamacions, s’entendrà aprovat definitivament l’acord una vegada finalitzat el termini de 
reclamacions. L’acord de aprovació definitiva declarant la prescripció es publicarà en el Butlletí 
oficial de la comunitat autònoma, afegint el següent peu de recurs: “Si es vol impugnar la 
present resolució, que posa fi a la via administrativa, procedeix interposar recurs contenciós 
administratiu davant el Jutjat Contenciós Administratiu de Palma de Mallorca, en el termini de 
dos mesos a comptar des del dia següent de la seva publicació. Alternativament i de forma 
potestativa, es pot interposar recurs de reposició davant el mateix òrgan que l’ha dictat, en el 
termini d’un mes a comptar des del dia següent de la seva publicació”. 
 
3. Ordenar a la  Tresoreria Municipal la comptabilització de l’acord definitiu de prescripció, 
realitzant els assentament i ajustaments comptables que correspongui”.  
 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
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22. Proposta d’aprovació de modificació de crèdit núm. 6, de suplement de crèdit finançat 
amb l’aplicació del Romanent Líquid de Tresoreria de l’exercici 2013 en el Pressupost Propi 
de la Corporació per a 2014 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Ara anem en el punt 22. Hi ha debat en el punt 22. Secretari.” 
 
Sr. Secretari: 
 
“En el 22 hi ha debat, proposta d’aprovació de modificació de crèdit número 6, de suplement de crèdit 
finançat amb l’aplicació del Romanent Líquid de Tresoreria de l’exercici 2013, en el Pressupost Propi de 
la Corporació per 2014.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Molt bé. Sr. Martínez, quan vostè vulgui.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Si, gràcies. Això és una proposta de temes que estan pendents d’aplicar en el Pressupost, que fetes les 
consultes pertinents en el Ministeri d’Hisenda, pues me permeten que el petit superàvit que hem tingut 
de 6,1 milions d’euros, pugui, enlloc de que es destini en els bancs, a reduir endeutament, pues pugui 
finançar unes despeses que sinó d’un altre manera les hauríem de finançar reduint l’actual pressupost 
corrent del 2014. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies Sr. Martínez. Senyor, Don Toni, no? Sr. Alcover.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé, encara a risc de que el Sr. Martínez es posi nerviós i s’aixequi i se’n vagi, com ja va 
fer a la Comissió de Comptes, intentaré explicar un altre vegada el nostre raonament. Aquí les 
expropiacions no les discutim, tothom és conscient dels problemes que hi ha amb les expropiacions des 
de Governs del PP antics, no aquest. Nosaltres també les varem patir, però també les varem solucionar, i 
amb major import. Ara bé, enguany tenim 9 milions d’euros més dedicats a electricitat, i ara aquí es 
proposa, incrementar aquesta aportació en 351.000 euros. Lo que diu la Llei és que les primeres coses, 
perquè això és la Llei, no és el Ministeri que ho diu, és la Llei, feta pel Ministeri evidentment, però és la 
Llei. Lo que diu, que les primeres despeses que s’han de realitzar són aquelles, d’aquelles obligacions 
que varen quedar pendents a 31 de desembre d’aplicar en el pressupost. Miri, jo he anat en el Sicalwin a 
veure si hi havia. A Benestar Social n’hi havia. Podien destinar tot o part d’aquests 350.000 euros que 
ara destinem a energia elèctrica a Benestar Social, no ho volen fer, és legal, si, però això és ideologia, 
ideologia, si el final, el final, el millor resum de la legislatura, aquesta i d’altres el va fer na Fabra allà, que 
se ... Aquí tenen 350.000 euros per destinar en el servei que vulguin, que vulguin, i no estam discutint 
les expropiacions, que vulguin, i no ho fan, ho destinen a energia elèctrica, i tenen 10 milions d’euros 
més que l’any passat. És la seva opció, després no ens diguin que no hi ha doblers per fer segons que, 
n’hi ha per lo que es vol. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies Sr. Alcover. Sr. Martínez.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
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“Gràcies. Avui no estam decidint gastar 6 milions d’euros, ja estan gastats. Si no es financen d’aquesta 
manera, han de proposar una alternativa per aquesta financiació, perquè sinó hauríem de reduir el 
Pressupost corrent del 2014, i nosaltres com en el Pressupost varem prioritzar les partides de Serveis 
Socials, hem deixat això pendent, que són els darrers que cobraran. I per tant això que m’estava vostè 
dient, si li volgués fer cas, que ja li dic que això significaria que gener no haguéssim pagat els Serveis 
Socials. Si jo li hagués fet cas a vostè, i hagués hagut d’esperar 6 mesos, significaria que tot això que són 
factures de desembre, totes menys una que està inclosa aquí. Totes aquestes factures encara no 
haurien cobrat, i ja me veig a la Sra. Abraham dient, o al Senyor, a qualcú de vostès dient, no paguen els 
Serveis Socials. Per tant, no és una bona proposta la que està fent Sr. Alcover. Avui de lo que es vota és 
si destinem aquest superàvit a pagar en els bancs o no a pagar en els bancs, això és lo que es vota avui. 
Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies. Vots a favor...” 

 
Informe favorable de la Comissió del Ple de Comptes, Economia i Recursos Humans: 
 
“La Disposició addicional sisena de la Llei Orgànica 2/2012, de Estabilitat Pressupostària i 
Sostenibilitat Financera introduïda per l’art. 1.15 de la Llei Orgànica 9/2013, de 20 de 
desembre  relativa a les Regles especials per a la destinació del superàvit pressupostari, 
estableix que : “1. Serà aplicable el que es disposa en els apartats següents d'aquesta 

disposició addicional a les Corporacions Locals en les quals concorrin aquestes dues 

circumstàncies: a) Compleixin o no superin els límits que fixi la legislació reguladora de les 

Hisendes Locals en matèria d'autorització d'operacions d'endeutament. b) Que presentin en 

l'exercici anterior simultàniament superàvit en termes de comptabilitat nacional i romanent de 

tresoreria positiu per a despeses generals, una vegada descomptat l'efecte de les mesures 

especials de finançament que s'instrumentin en el marc de la disposició addicional primera 

d'aquesta Llei. 2. L'any 2014, a l'efecte de l'aplicació de l'article 32, relatiu a la destinació del 

superàvit pressupostari, es tindrà en compte el següent: a) Les Corporacions Locals hauran de 

destinar, en primer lloc, el superàvit en comptabilitat nacional o, si fos menor, el romanent de 

tresoreria per a despeses generals a atendre les obligacions pendents d'aplicar a pressupost 

comptabilitzades a 31 de desembre de l'exercici anterior en el compte de «Creditors per 

operacions pendents d'aplicar a pressupost», o equivalents en els termes establerts en la 

normativa comptable i pressupostària que resulta d'aplicació, i a cancel·lar, amb posterioritat, 

la resta d'obligacions pendents de pagament amb proveïdors, comptabilitzades i aplicades a 

tancament de l'exercici anterior.” 

 
Vist que l’Ajuntament de Palma compleix les dues circumstàncies anteriors i que a 31/12/2013 
tenia comptabilitzades en el compte de «Creditors per operacions pendents d'aplicar a 
pressupost», o equivalents, el Regidor de l’Àrea d’Economia, Hisenda i Innovació proposa 
l’aplicació del romanent de tresoreria per a despeses generals a reduir l’import de les 
obligacions pendents d’aplicar a Pressupost.  
 
Tot complint el que disposa l’article 177 del Reial decret legislatiu 2/2004 de 5 de març, 
reguladora de les hisendes locals, els articles 35 a 38 del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, 
la base 8na. de les Bases d’execució del Pressupost General per a 2014, l’art. 127, apartat 1.b, 
de la Llei 7/85 de bases de règim local, modificada per la Llei 11/99 de 21 d’abril i per la llei 
57/03 de 16 de desembre,  i el Decret 954 de 27.01.2014, d’organització dels serveis 
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administratius de l’Ajuntament, s’eleva al Ple de l’Ajuntament, prèvia aprovació per la Junta de 
Govern, la següent proposta de 
 
MODIFICACIÓ DE CREDIT 
 
1. Aprovar la modificació de crèdit n. 6, de suplement de crèdit finançat amb l’aplicació del 
Romanent Líquid de Tresoreria de l’exercici 2013  en el Pressupost Propi de la Corporació per a 
2014, quedant establertes les consignacions pressupostàries de la següent forma: 
 
A) Augment de despeses 
Aplicació Descripció Consig. inicial AugmentConsig. def. 
029310022758 Hisenda.-Treballs comprovació 
 Inspecció tributs 530.296,53 252.221,58 782.518,11 
081510060000 Urbanisme.- Expropiacions 3.000.000,00 3.341.869,526.341.869,52 
052330022721 Benestar Social.- Servei de 350.000,00 209.000,00 559.000,00 
 Teleassistència 
029310022708 Adm. Financera.- Servei de 4.168.948,45 2.025.970,816.194.919,26 
 Recaptació 
069200022100 Adm. Gral.- Subministrament  
 Energia elèctrica 1.600.000,00 351.960,57 1.951.960,57 
 ---------------- 
Total augment despeses... 6.181.022,48 
 
B) Augment d’ingressos 
Aplicació  Descripció Consig. inicial AugmentConsig. def. 
87000 Romanent de tresoreria 
 Per a despeses generals 0,00 6.181.022,48 6.181.022,48  
 ---------------------- 
Total augment ingressos... 6.181.022,48 
 
Quedant d’aquesta manera anivellat el Pressupost. 
 
2. Exposar al públic la seva aprovació inicial en el tauler d’anuncis d’aquesta corporació, previ 
anunci publicat en el BOIB, durant el termini de quinze dies hàbils. En el cas que no es 
presentassin reclamacions en contra, s’entendrà aprovat definitivament. 
 
3. Implementar les mesures procedimentals, administratives i comptables adients per a 
l’execució de la present resolució”. 
 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 12 vots en contra (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
25. Proposta d’aprovació inicial del Pla d’Acció Energia Sostenible 
 
Informe favorable de la Comissió del Ple   de Vigilància de la Contractació, Infraestructures i 
Medi Ambient: 
 
“Mitjançant acord plenari es va expressar la voluntat de l’Ajuntament  de subscriure el 
denominat Pacte dels Batles per combatre el Canvi climàtic” tan aviat  que estiguessin clares 
les línies de finançament dels projectes que haguessin de sorgir d’aquest pacte. 
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Atès que “El Pacte dels Batles “ es un compromís  mediambiental,  iniciativa impulsada per la 
Comissió Europea amb l’objectiu de reduir com a mínim un 20%  les emissions de CO2 de cara 
a l’any 2020 mitjançant l’eficiència energètica i l’augment de l’ús d’energies renovables a la 
Unió Europea. 
 
Atès que molts de municipis de similars característiques a les del de Palma, havien signat 
esmentat pacte, amb la qual cosa es podrien assolir els objectius establerts per la UE de reduir 
les emissions de CO2 al nostre municipi en al menys un 20% mitjançant l’aplicació d’un Pla 
d’Acció en matèria d’Energia  Sostenible.  
 
Ateses altres oportunitats que la subscripció d’esmentat pacte implicava per a l’Ajuntament,  
segons l’informe emes per un dels tècnics superiors de Medi Ambient, tals com  , entre 
d’altres, poder elaborar un inventari d’emissions a nivell municipal, poder realitzar auditories 
energètiques d’edificis municipals poder participar en l’ intercanvi  d’experiències amb altres 
municipis, i poder   incloure el nostre municipi al club de ciutats europees que lideren 
actuacions sobre sostenibilitat, eficiència energètica i Canvi climàtic.  
 
Per tot l’exposat , mitjançant posterior acord de l’Ajuntament Ple , es va aprovar subscriure 
per part de l’Ajuntament de Palma el denominat “Pacte dels Batles per combatre el Canvi 
climàtic” amb l’objectiu de fomentar l’estalvi energètic i l’ús d’energies renovables per tal de 
treballar conjuntament per assolir l’objectiu de la unió Europea de reduir com a mínim un 20%  
les emissions de CO2 de cara a l’any 2020. 
 
A tal efecte, l’esmentat Pla es va redactar mitjançant assistència tècnica de l’empresa de 
consultoria designada a tals efectes.  
 
Atès que s’ha redactat el Pla d’Acció Energètica Sostenible pel municipi de Palma amb l’objecte 
d’establir les línies estratègiques, actuacions i eines necessàries per establir un ús, consum i 
producció d’energia mitjançant el desenvolupament i ús d’energies renovables, eficiència 
energètica, sensibilització ambiental i control ambient, amb diversos eixos d’actuació que es 
detallen.                                                                                                                                           
 
Atès l’ informe tècnic emes al respecte per la Comissió Balear de Medi Ambient de les Illes 
Balears 
 
La cap de servei que subscriu es del parer que de conformitat amb el que estableix l’art. 25 i 
123 de la Llei 7/85 de 2 d’abril Reguladora de les Bases de Regim Local, segons l’addició 
efectuada per la Llei  57/2003 de 16 de desembre de mesures per a la modernització del 
govern local, i altre normativa concordant d’aplicació, per l’Excm. Ajuntament Ple, es podria 
adoptar el següent 
 
A C O R D 
 
1.- Aprovar inicialment el  PAES (Pla d’Acció d’Energia Sostenible del Terme Municipal de 
Palma) , juntament amb l’ISA (informe de sensibilitat ambiental) que s’adjunten redactats per  
l’empresa designada i pel tècnic municipal competent.  
 
2.- Sotmetre a informació publica esmentat pla  mitjançant anunci en el BOIB i a un dels diaris 
de major circulació a l’illa de Mallorca, durant el termini de 45 dies. 
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3.- Consultar durant l’indicat termini a les administracions publiques i al públic interessat, 
d’acord amb l’article 89 de la Llei 11/2006,  detallats ambdós a  l‘informe de la Comissió de 
Medi Ambient. 
 
4.- Considerar aprovat definitivament  el Pla d’Acció d’Energia Sostenible juntament amb l’ISA 
en absència d’al·legacions al mateix i una vegada finalitzat el termini assenyalat.”  
 
S’aprova per unanimitat. 
 
En aquests moments s’absenta de la  sessió la Sra. Garví (PSIB-PSOE) 
 
26. Aprovació inicial del Pla de Mobilitat Urbana Sostenible 
 
Sr. Secretari: 
 
“Punt 26, aprovació inicial del Pla de Mobilitat Urbana Sostenible.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Vots a favor? Perdó, Don Toni, vol? 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Simplement m’agradaria un breument el sentit del vot. No votem a favor per una sèrie de, per una 
manca d’ambició, per una sèrie de inconcrecions, però si que volem remarcar que hi ha qüestions que 
són positives en aquest Pla de Mobilitat Urbana, una d’elles la integració tarifària, que òbviament és una 
qüestió que nosaltres també hem demanat, i que és una aposta estratègica que qualque dia aviat 
hauríem de poder complir, i això està inclòs en aquest Pla de Mobilitat Urbana Sostenible. També està 
inclòs el reconeixement del problema estructural de transport públic en el corredor de Llevant, i la 
necessitat de posar a l’abast dels ciutadans un mitja de transport amb més capacitat i més potencia. Per 
tant, satisfet de que això també s’hagi recollit així en el Pla de Mobilitat Urbana Sostenible. I també 
s’hagi recollit el tramvia com alternativa possible per donar solució en aquest problema del corredor de 
Llevant. I també estam satisfets de que en el front marítim es plantegi la via urbana, per convertir el 
front marítim en una via urbana. A partir d’aquí evidentment hi ha altres qüestions que compartim i 
tenim, ens abstenim. Perquè? Per una mica manca d’ambició i de concreció en algunes coses, però 
estam satisfets, d’aquestes tres estam especialment satisfets, i volíem que quedés constància.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Don Toni, molt amable. Si Don José.” 
 
Sr. Hila Vargas (PSIB-PSOE): 
 
“Si, no, jo també volia dir que bé, ja és conegut que nosaltres ens abstindrem per dos motius, perquè 
passar el paper del Pla al carrer, és necessari pressupost i mesures concretes, i fins la moment no tenim 
ni pressupost ni mesures concretes, per això la nostra abstenció. Si agrair el treball que ha fet l’àrea i els 
tècnics amb aquest Pla.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies. Si.” 
 
Sr. Vallejo Gomila (PP): 
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“Si, muy brevemente, devolverles el agradecimiento por la colaboración y por la implicación que han 
tenido en los talleres y en la redacción al final de este Plan. Lamentar que no voten a favor, pero bueno 
me conformo con que no voten en contra, y bueno, ahora empieza el trabajo de concretar las directrices 
que marca el PMUS, y yo de verdad espero que cada acción pues intentemos llevarla a cabo con el 
mayor consenso. Agradecimiento de nuevo. Gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muchísimas gracias Sr. Vallejo. Idò vots a favor…” 

 
Informe favorable de la Comissió del Ple de Vigilància de la Contractació, Infraestructures i 
Medi Ambient: 
 
“L’Ajuntament de Palma participa com a partner en el projecte europeu CivitasDyn@mo i la 
mesura P 1.1 d’aquest projecte preveu la realització i el finançament del Pla de mobilitat 
urbana sostenible (PMUS) de Palma. 
 
L’aprovació d’aquest Pla també esdevé necessària ja que l’1 de gener de 2014 va entrar en 
vigor l’art. 102 de la Llei 2/2011, de 4 de març, d’economia sostenible, el qual estableix que la 
concessió de qualsevol ajuda o subvenció a les administracions autonòmiques o entitats locals 
inclosa a la Llei de Pressuposts generals de l’Estat i destinada al transport públic urbà o 
metropolità es condiciona al fet que l’entitat beneficiària disposa del corresponent pla de 
mobilitat sostenible. 
 
Per això els tècnics del Departament de Mobilitat varen redactar el Plec de clàusules 
administratives i prescripcions tècniques particulars que han de regir la contractació del servei 
d’assistència tècnica per a la realització del Pla de mobilitat urbana sostenible (PMUS) de 
Palma. L’apartat 3 de les prescripcions tècniques recull els objectius que pretén la realització 
del Pla i que es poden resumir a assegurar un equilibri entre les necessitats de mobilitat i 
accessibilitat, de manera que afavoreixi la protecció del medi ambient, impulsi el 
desenvolupament econòmic i millori la inclusió social, principis bàsics per a aconseguir una 
mobilitat sostenible. 
 
La Junta de Govern del 10 d’abril de 2013 va aprovar el Plec per a la contractació del servei 
d’assistència tècnica per a la realització del PMUS i després dels tràmits reglamentaris la Junta 
de Govern del 31 de juliol de 2013 va adjudicar el contracte a l’empresa DOYMO S.A. 
 
Amb els treballs realitzats l’empresa DOYMO S.A. ha elaborat el Pla de mobilitat urbana 
sostenible (PMUS) de Palma que es presenta i que té per objectiu principal establir les línies 
d’actuació que, d’acord amb les actuacions desenvolupades en els darrers anys, permetin 
aconseguir no només un sistema de mobilitat sostenible per a Palma sinó també que aquest 
sistema estigui al servei del model de ciutat que es persegueix. Es planteja millorar la seguretat 
vial de la ciutat, elevar la seva competitivitat, i en definitiva fer-la més equilibrada i justa en el 
repartiment de l’espai públic i en les prioritats d’utilització.  
 
El PMUS ha de ser una eina permanent d’ajuda en la presa de decisions i és un document de 
referència per a les decisions de les administracions públiques amb competències en transport 
urbà i mobilitat. És un protocol d’acord i no un document de tipus contractual, la qual cosa 
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implica que la seva força resideix en la negociació, ja que no suposa compromís ni subordina 
les decisions de les diferents autoritats.  
 
Els treballs de realització del PMUS inclouen un procés participatiu important de tots els 
agents socials implicats en la mobilitat urbana que es va iniciar el setembre de 2013 amb una 
ronda d’entrevistes als agents que més tard constituirien la Mesa de Mobilitat. Les entrevistes 
es varen centrar a presentar la Mesa de Mobilitat com a òrgan de consulta de l’Ajuntament en 
matèria de mobilitat i de seguiment del Pla de mobilitat urbana  sostenible, tant en la seva 
elaboració com en el seu compliment al llarg del període de vigència. També es va iniciar el 
treball de detecció dels principals problemes de mobilitat de la ciutat des de la perspectiva 
dels agents. Els primers resultats es varen exposar a l’acte de constitució de la Mesa de 
Mobilitat, a la qual hi ha representants dels agents socials implicats en la mobilitat urbana  
(associacions veïnals, d’industrials i comerciants, sectors de l’educació, de la salut, medi 
ambient, esport, sindicats i organismes oficials) i també els representants dels grups polítics 
municipals. 
 
Durant els mesos d’octubre, novembre i desembre es van dur a terme més de 800 enquestes 
entre la ciutadania (tant telefòniques com al carrer), que varen permetre conèixer les pautes 
de mobilitat i obtenir-ne la valoració sobre diferents aspectes relatius a la mobilitat. En el 
mateix marc de participació, durant el mes d’abril la Mesa va impulsar la realització de sis 
tallers sectorials sobre diversos aspectes que es consideren clau. Les conclusions d’aquests 
tallers serveixen d’orientació per a  formular les mesures que recull aquest Pla. 
 
Tant les conclusions dels diferents tallers com la proposta de priorització i valoració de les 
línies estratègiques es varen exposar en una altra sessió de la Mesa realitzada el 6 de maig de 
2014. 
 
Durant tot el procés d’elaboració del PMUS ha estat obert un compte de correu per a recaptar 
informacions i suggeriments.   
 
La Junta de Govern en sessió de dia 18 de juny de 2014 va aprovar el projecte: Pla de mobilitat 
urbana sostenible (PMUS). 
 
Amb la finalitat de donar al Pla una major estabilitat en el temps es considera pertinent 
sotmetre’l a aprovació del Plenari i a informació pública. 
  
Per tot això, i vist l’informe d’Intervenció de data 16-06-14, en compliment de l’art. 25.2 de la 
Llei 7/1985 de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local, el 29.r de la Llei 20/2006, de 15 
de desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears i altra normativa vigent aplicable, el 
regidor de l’Àrea Delegada de Mobilitat eleva al Ple aquesta proposta perquè adopti el següent 
 
Acord 

 
1. Aprovar inicialment el Pla de mobilitat urbana sostenible (PMUS) de Palma que s’adjunta 

com a annex. 
 
2. Sotmetre a informació pública el PMUS de Palma per un termini de trenta dies hàbils 

comptats a partir de l’endemà de la publicació de l’anunci en el Boib, per tal que es puguin 
presentar les al.legacions que estimin oportunes dins l’esmentat termini i determinar com 
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a lloc d’exposició d’aquest pla la Regidoria de Mobilitat (Departament de Mobilitat, Av. 
Sant Ferran s/n, 2on pis Edifici de la Policia Local). 

3. En cas de no presentar-se al.legacions, s’entendrà aprovat definitivament i es farà públic 
alel web municipal”.  

 
S’aprova  per 16 vots a favor (PP) i 11 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
27. Proposta d’aprovació  definitiva del projecte d’estudi de Detall per instal·lació d’un 
ascensor adaptat a la façana de l’edifici de l’Hotel Isla Mallorca”, ubicat a la Plaça Almirall 
Churruca, 5. PE13/0006 
 
Informe favorable de la Comissió del Ple d’Urbanime: 
 
“INFORME DEL TAG CAP DE SECCIO.- Una vegada aprovat inicialment per la Junta de Govern en 
sessió de 10-03-2014, el projecte d’estudi de Detall per instal.lació d´un ascensor adaptat a la 
façana de l´edifici de l´”Hotel Isla Mallorca” ubicat a la Pça Almirall Churruca 5, Terme 
Municipal de Palma,  presentat pel Sr. Guillermo Pol Ferrer, en representació de l´entitat 
“Hotel Casita Blanca”, i redactat per l´Arquitecte Rafael Rigo Rosselló, amb data d’entrada en el 
Servei Jurídic Administratiu de Planejament d’aquest Ajuntament de 25-10-2013 núm. 645,  
fou exposat al públic durant quinze dies mitjançant la inserció d'anuncis al Butlletí Oficial de les 
Illes Balears núm. 42 de 27-03-2014, edicte núm. 5200 (incloent llistat d’afectats als efectes de 
notificació per edictes als propietaris que no poguessin esser objecte de notificació 
individualitzada), al periòdic “Diario de Mallorca” de 1-04-2014, al tauler d'edictes de la 
Corporació i notificat als propietaris  inclosos a l’àmbit de l’estudi de Detall, d’acord amb l'article 
140.3 del Reglament de planejament, sense que en el termini d'informació pública, que va 
finalitzar dia 6-05-14, s’hagin presentat al·legacions. 
 
Es va produir la suspensió de l´atorgament de llicències en els termes prevists a l´article 7 bis de 
la Llei 4/2008, en la seva redacció donada pel Decret Llei  5/2009, suspensió que s´aixecarà amb 
l´acord d´aprovació definitiva.    
 
L’esmentat projecte es pot aprovar atès l´article 140 del Reglament de Planejament. 
 
Atesa la Disposició transitòria segona de la Llei Balear 2/2014 de 25 de març d´ordenació i ús del 
sòl , la seva Disposició derogatòria. i les seves Disposicions finals primera i tercera. 
 
Per això i atesos els articles 172 i 175 del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic 
de les entitats locals;els art. 127.1.c), 123 1.i), 122-4 a) del capítol II títol X de la llei 7/85 de 2 
d´abril modificada per la Llei 57/03 de 16 de desembre de Mesures per la modernització del 
govern local, RDL 781/86 de 18 d´abril , art. 99 i següents del Reglament Orgànic del Ple, 4-1 e) i 
12 a) del Reglament de la Gerència d´Urbanisme, el TAG  Cap de Secció que subscriu considera 
que el Consell de la Gerència pot adoptar el següent acord: 
 
“Proposar a la Junta de Govern l’aprovació del projecte d´Estudi de Detall esmentat per tal que 
sigui elevat a l’Ajuntament Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa,  per l’adopció del 
següent 
 
A C O R D 
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1r.- Aprovar definitivament el projecte d’estudi de Detall per instal.lació d´un ascensor adaptat a 
la façana de l´edifici de l´”Hotel Isla Mallorca”, ubicat a la Pça Almirall Churruca 5, Terme 
Municipal de Palma,  presentat pel Sr. Guillermo Pol Ferrer, en representació de l´entitat 
“Hotel Casita Blanca SA”, i redactat  per l´Arquitecte Rafael Rigo Rosselló, aprovat inicialment 
per la Junta de Govern de Palma en la seva sessió de 10-3-2014, atès el resultat de.la 
informació pública. 
 
2n.-. Publicar aquest acord al Butlletí Oficial de les Illes Balears, amb la qual cosa queda aixecada 
la suspensió de l'atorgament de llicències a les àrees del territori objecte d'aquest acord. 
 
3r-.  Assabentar del present acord en el termini de deu dies al Consell Insular de Mallorca de 
conformitat amb el que disposa l´art. 140-5 del Reglament de Planejament”. 
 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 11 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
28. Proposta d’aprovació definitiva del projecte d’estudi de Detall per instal·lació d’un 
ascensor a l’edifici ubicat al C/ Cala Estància, 3 (Can Pastilla). PE12/0003 
 
Informe favorable de la Comissió del Ple d’Urbanisme: 
 
“INFORME DEL TAG CAP DE SECCIO.- Una vegada aprovat inicialment per la Junta de Govern en 
sessió de 19-03-2014, el projecte d’estudi de Detall per instal.lació d´un ascensor en l´edifici 
ubicat al C/ Cala Estancia núm. 3, Can Pastilla, Terme Municipal de Palma,  presentat pel Sr. 
Marcelo Ramajo i redactat per l´Arquitecte Fernando Cinalli, amb data d’entrada en el Servei 
Jurídic Administratiu de Planejament d’aquest Ajuntament de 10-12-2013 núm. 732,  fou 
exposat al públic durant quinze dies mitjançant la inserció d'anuncis al Butlletí Oficial de les Illes 
Balears núm. 42 de 27-03-2014, edicte núm. 5295 (incloent llistat d’afectats als efectes de 
notificació per edictes als propietaris que no poguessin esser objecte de notificació 
individualitzada), al periòdic “Diario de Mallorca” de 1-04-2014, al tauler d'edictes de la 
Corporació i notificat als propietaris  inclosos a l’àmbit de l’estudi de Detall, d’acord amb l'article 
140.3 del Reglament de planejament, sense que en el termini d'informació pública, que va 
finalitzar dia 29-04-14, s’hagin presentat al·legacions. 
 
Es va produir la suspensió de l´atorgament de llicències en els termes prevists a l´article 7 bis de 
la Llei 4/2008, en la seva redacció donada pel Decret Llei  5/2009, suspensió que s´aixecarà amb 
l´acord d´aprovació definitiva.    
 
L’esmentat projecte es pot aprovar atès els articles 140 del Reglament de Planejament, la 
Disposició transitòria segona de la Llei Balear 2/2014 de 25 de març d´ordenació i ús del sòl , la 
seva Disposició derogatòria. i les seves Disposicions finals primera i tercera. 
 
Per això i atesos els articles 172 i 175 del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic 
de les entitats locals;els art. 127.1.c), 123 1.i), 122-4 a) del capítol II títol X de la llei 7/85 de 2 
d´abril modificada per la Llei 57/03 de 16 de desembre de Mesures per la modernització del 
govern local, RDL 781/86 de 18 d´abril , art. 99 i següents del Reglament Orgànic del Ple, 4-1 e) i 
12 a) del Reglament de la Gerència d´Urbanisme, el TAG  Cap de Secció que subscriu considera 
que el Consell de la Gerència pot adoptar el següent acord: 
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“Proposar a la Junta de Govern l’aprovació del projecte d´Estudi de Detall esmentat per tal que 
sigui elevat a l’Ajuntament Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa,  per l’adopció del 
següent: 
 
A C O R D 
 
1r.- Aprovar definitivament el projecte d’estudi de Detall per instal.lació d´un ascensor a l´edifici 
ubicat al C/ Cala Estancia 3, Can Pastilla,  Terme Municipal de Palma,  presentat pel Sr. Marcelo 
Ramajo, i redactat  per l´Arquitecte Fernando Cinalli, aprovat inicialment per la Junta de 
Govern de Palma en la seva sessió de 19-3-2014, atès el resultat de.la informació pública. 
 
2n.- Notificar el present acord al Sr. Arnaldo Matias Pou, com a President de la Comunitat de 
Propietaris de l´edifici ubicat al C/ Cala Estancia 3. 
  
3r.- Publicar aquest acord al Butlletí Oficial de les Illes Balears, amb la qual cosa queda aixecada 
la suspensió de l'atorgament de llicències a les àrees del territori objecte d'aquest acord. 
 
4rt-.  Assabentar del present acord en el termini de deu dies al Consell Insular de Mallorca de 
conformitat amb el que disposa l´art. 140-5 del Reglament de Planejament”. 
 
S’aprova per 16 vots a favor (PP) i 11 abstencions (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
 
SOL·LICITUDS INTERVENCIONS A PROPOSICIONS  
 
- Asociación de Exjugadores y Exjugadoras de Futbol Base de Mallorca (Cif G57621427) 
 Punt  40   (Pere Felip Buades) 

Punt  49   (Francisco Fernández Ochoa) 
 Punt  50   (Yusmely Coronado) 
 
- Unió d’Associacions de Mallorca (Cif G57472045) 
 Punt  30  (Pere Felip Buades) 
 Punt  34  (Francisco Fernández Ochoa) 
 
- Associació de Veïnats Es Raval de Santa Catalina (Cif G57301814) 
 Punt  30   (Pere Felip Buades) 
 Punt  36   (Francisco Fernández Ochoa) 
 
- Federació d’Associacions de Jubilats i Pensionistes de la CAIB (Cif G079893169) 
 Punt  36   (Pere Felip Buades) 
 Punt  37   (Francisco Fernández Ochoa) 
 
- Associació de Veïns Ses Veles (Cif G07736879) 
 Punt 37  (Angela Pons) 
 Punt 42  (Angela Pons) 
 
- Associació de Veïns Garau-Columnes-Temps d’Oci (Cif G57247033) 
 Punt 38  (Francisco Fernández Ochoa) 
 Punt 50  (Pere Felip Buades) 
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- Associació de temps lliure ANEM (Cif G07958515) 
 Punt  30 (Francisco Cano Correoso) 
 
- Unió cívica per la República (CIF G-57601353) 
 Punt 30  (Miquel Mascaró Carrera) 
 
- Grup Balear d’Ornitologia i Defensa de la Naturalesa (GOB) (CIF G07089600)  
 Punt  50  (Jaume Amengual Serapio) 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“I ja passem ara a les sol·licituds de intervencions. Té la paraula Don Pere Felip, perquè pugui intervenir 
respecte del punt 40. Don Pere, quan vostè vulgui.” 
 
Sr. Felip Buades, representant de la Asociación de Exjugadores y Exjugadoras de Futbol Base de 
Mallorca: 
 
“Si. Bueno, en primer lloc i amb el beneplàcit del Sr. Batle, sempre tan condescendent, que consti en 
acta que l’Associació de Veïnats des Raval de Santa Catalina i la Unió d’Associacions de Mallorca, hem 
sol·licitat intervenir com entitats de participació ciutadana, en l’apartat de precs i demanes, i que se’ns 
ha negat fer ús d’aquesta possibilitat legal, que consti en acta per favor. Ara ja comencem amb la 
intervenció. Molt Honorable Sr. Batle en funcions, Senyores i Senyors regidors, l’Associació de ex 
jugadors i ex jugadores base de futbol de Mallorca, referent a aquest punt exposa lo següent: amb tots 
els respectes direm que en el nostre criteri, ha arribat l’hora d’arribar el bust de Juan Carlos I, i procedir 
a col·locar al seu lloc un bust del heroic i gloriós darrer Batle republicà de Palma, Emili Darder Cànaves. I 
lògicament direm el perquè. No seria el primer reconeixement de l’Ajuntament de Palma a la figura 
d’Emili Darder, que el 1983 li dedicà un carrer de la Ciutat, i el 1994 li declarà fill il·lustre. Així mateix el 
març de 2005 se li fer un homenatge a la Sala de Plens de Cort. Pensem que la figura d’Emili Darder, es 
van engrandint així com van passant els anys, bàsicament per la vigència del seu pensament. És veritat 
que durant la llarga nit de la Dictadura Franquista, els guanyadors de la guerra civil, varen silenciar el seu 
nom i la seva obra al front de l’Ajuntament de Palma, durant el període de la Segona República. La seva 
enorme i brillant aportació, va esser emmudida i fins i tot denigrada aleshores però aquells valors de 
democràcia, progrés i ciutadania que defensà, avui són més vigents que mai. Emili Darder va morir 
afusellat el 24 de febrer de 1937, aleshores tenia 41 anys i era un prestigiós metge de família, benestant 
Cap de la secció de epidemiologia del Institut provisional d’higiene, que des del decenni de 1920, havia 
duit a terme una rellevant tasca científica, i també cultural. Al 1931 va esser elegit regidor de 
l’Ajuntament de Palma, i des de llavors, primer com a President de les comissions municipals de sanitat i 
de cultura, i després com a Batle, impulsà una considerable millora dels equipaments educatius, 
sanitaris i culturals de la ciutat de Palma, especialment per afavorir els sectors populars, que eren els 
que tenien unes condicions de vida més precàries. Finalment sortosament i des de fa anys, la figura 
d’Emili Darder, ha estat estudiada per historiadors, historiadores, com Sebastià Serra, Josep Massot, 
Antoni Marimon, Catalina Moné, Llorenç Capellà, Gabriel Janer Manilla, Joana Maria Pujades i Eva 
Canaleta. Així mateix també compta amb esbossos biogràfics excel·lents, com el de Josep Fortesa Rey, 
Josep Tomas Monserrat, Jose María Rodríguez Tejerina y Josep Maria Cano Darder. Res més i moltes 
gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Té la paraula ara Don Francisco Fernández Ochoa, però el Sr. Pere Felip ha consumit quatre minuts, 
gairebé. Ho dic perquè hi ha cinc minuts per tots. Ho dic perquè també hi ha un altre intervenció de la 
Sra. Yusmely, els demano per favor que es respectin els torns de cinc minuts. Per tant té un minut.” 
 
Sr. Fernández Ochoa, representant de la Asociación de Exjugadores y Exjugadoras de Futbol Base de 
Mallorca: 
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“La meva intervenció és referent en el punt número 49.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“49” 
 
Sr. Fernández Ochoa, representant de la Asociación de Exjugadores y Exjugadoras de Futbol Base de 
Mallorca: 
 
“Uso público de instalaciones deportivas militares del Forti. Sinceramente Honorable Sr. Alcalde, 
Señoras y Señores Regidores, esta propuesta suscita serias dudas en que pueda llegar a concretarse, no 
somos tan optimistas como Ustedes. Ustedes con el ejército han topado, confiar en la labor del 
Consistorio para remover las negociaciones iniciadas en el pasado, para alcanzar acuerdos de uso 
público de las instalaciones militares del Forti, es como creer que los burros vuelan. No solo es una 
propuesta vecinal antigua, es que Ustedes como Ayuntamiento competente, consintieron en el pasado 
que se llevaran las instalaciones universitarias, a un campus del extrarradio de Ciutat en la carretera de 
Valldemossa. Vaciaron de gente joven los edificios que podían ahora utilizar estas instalaciones 
deportivas, y que hubieran dado muchísima vida al centro de ciudad, como sucede en muchas ciudades 
españolas. Fue un error que se cometió en el pasado, y que el mismísimo exalcalde Fageda ha 
reconocido, se perpetró en múltiples ocasiones. Pero es que también se iban a alcanzar acuerdos con los 
terrenos de la base General Asensio, cerca de Génova, para construir lo que actualmente es Son 
Espases. Y no, no se alcanzaron estos acuerdos, todos sabemos ahora porque, el pelotazo de Son 
Espases, que estaba servido lo impidió. Suerte para su propuesta de declaración de utilidad pública, que 
como ciudadanos civiles vemos con muy buenos ojos, porque la van a necesitar si abren la caja de 
Pandora, a modo de frente electoral, a un año vista para las próximas elecciones. Muchísimas gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gracias. Sra. Yusmely tiene Usted 30 segundos. Un minuto, venga, tiene Usted un minuto, venga.” 
 
Sra. Coronado, representant de la Asociación de Exjugadores y Exjugadoras de Futbol Base de 
Mallorca: 
 
“Cinco minutos, venga.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“No, un minuto hay. Tienen que repartirse cinco minutos entre los tres, ya se lo he dicho. Un minuto.” 
 
Sra. Coronado, representant de la Asociación de Exjugadores y Exjugadoras de Futbol Base de 
Mallorca: 
 
“En Es Molinar, proviene de los molinos que había en la zona a finales del siglo XIX y a principios del siglo 
XX, está situado a 4 kilómetros al este del centro de Palma, junto al mar y alrededor del Portixol, antiguo 
barrio de pescadores, reconvertido al Paseo Marítimo, donde desembocan los torrentes Bárbara y Gros. 
Comprende los núcleos urbanos de Portixol, el primer Molinar, el Rotlet, el segundo Molinar y Ses 
Figueres Baixes. El Molinar está en boga y de moda en los últimos tiempos. Entre el pueblo y la ciudad, 
ha sido capaz de arrimar al mar, y estructurar frente todos los temporales del urbanismo desbocado, su 
propia identidad exclusiva y que por lo menos por parte de un vecindario concienciado, se mantiene 
celosa. Es obvio que Es Molinar se ha revalorizado de forma rápida y en los últimos tiempos, merece el 
fervor de los residentes de toda la vida. Acoge parte del desplazamiento urbano de Palma, y se muestra 
hospitalario a los nuevos vecinos extranjeros, que han descubierto su encanto y rehabilitado.” 
 
Sr. Batle (PP): 



 

- 40 - 

 
“Muy bien, muchas gracias Sra. Yusmely, muy amable.” 
 
Sra. Coronado, representant de la Asociación de Exjugadores y Exjugadoras de Futbol Base de 
Mallorca: 
 
“¿Voy terminando?” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“¿Perdón? 
 
Sra. Coronado, representant de la Asociación de Exjugadores y Exjugadoras de Futbol Base de 
Mallorca: 
 
“¿Me puede dejar terminar?, falta un poco.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Ya, es que llevan dos minutos de más, ¿Qué quiere decir? Venga, dígalo, pero mire, los próximos 
puntos son cinco minutos se lo repartan entre Ustedes. Venga, acabe, medio minuto más Señora.” 
 
Sra. Coronado, representant de la Asociación de Exjugadores y Exjugadoras de Futbol Base de 
Mallorca: 
 
“Al igual que los nativos, su casa de barrios pobres de pescadores al pueblo residente, cómodos y 
amables, integrados. Prácticamente en la urbe mayor de Palma, esta ha sido el acierto y la evolución del 
Molinar, que sin duda alguna debe mantenerse a toda costa, por eso sería un error imperdonable 
admitir una ampliación exagerada del puerto. Ahora bien, El Molinar debe evolucionar y atender a sus 
necesidades, como todos, pero no puede hacerlo de modo sobredimensionado, sino actualizando el 
carácter y la tradición. El puerto aún modernizándose, debe guardar la proporción con el barrio. La 
ampliación de los amarres no puede sobrepasarse los lindares de la coherencia y la sostenibilidad, por lo 
tanto, consenso es lo que hace falta, se logrará. Muchas gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gracias, muy amable.” 
 
Sra. Coronado, representant de la Asociación de Exjugadores y Exjugadoras de Futbol Base de 
Mallorca: 
 
“Y gracias por esos dos minutitos.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gracias.” 
 
Sr. Felip Buades, representant de la Asociación de Exjugadores y Exjugadoras de Futbol Base de 
Mallorca: 
 
“Gràcies Sr. Batle per la seva amabilitat i condescendència.” 
 
Sr. Batle (PP): 
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“No se’n vagi Don Pere. Don Pere, no se’n vagi que torna a parlar vostè. Venga. Punt 30. Y Sr. Francisco 
Fernández, Usted en el 34, se dividen los cinco minutos entre.” 
 
Sr. Felip Buades, representant de la Unió d’Associacions de Mallorca: 
 
“Si, ja ho sabem, tenim dos minuts i mig cada un.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Eso es. Molt bé.” 
 
Sr. Felip Buades, representant de la Unió d’Associacions de Mallorca: 
 
“Hem aprés la lliçó. Molt Honorable Sr. Batle, Senyores i Senyors regidors. Un moment que m’he 
equivocat de paper. Perdoni Sr. Batle però amb aquest nou sistema no hi ha qui s’entengui. Li demano 
disculpes perquè he agafat el paper per un altre.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Torni a començar Don Pere.” 
 
Sr. Felip Buades, representant de la Unió d’Associacions de Mallorca: 
 
“Tornaré a començar. Punt número 30. Molt Honorable Sr. Batle, Senyores i Senyors regidors, la Unió 
d’Associacions de Mallorca, referent a aquest punt exposa lo següent: en el nostre criteri, l’abdicació del 
Rei, exigeix restablir les llibertats i els drets dels treballadors i els pobles. Els escàndols de la família 
Reial, insultants per a la immensa majoria que sofreix l’atur massiu, retalls salarials, precarietat, 
destrucció dels serveis públics, que garantitzen la convivència, junt amb el resultat de les Eleccions 
Europees, marcades per l’abstenció massiva, i l’enfonsament de les dues principals forces polítiques que 
han sostingut el règim des de la mort de’n Franco, segons pareix han propiciat l’abdicació de Juan 
Carlos. Som de l’opinió que els seus 39 anys de regnat, quedaran gravats per a la població d’aquest país, 
per 6 milions de treballadors en atur, el desmantellament dels drets socials, els serveis públics, la sanitat 
i l’educació, la negativa constant a que els pobles i d’entrada el poble català, puguin decidir sobre el seu 
futur. Pels treballadors del nostre país, així com per a tots els pobles de l’Estat, la Monarquia i les 
institucions del règim, suposen una pesada llosa, que nega l’emancipació i la llibertat. La classe 
treballadora, la joventut, no poden trobar una sortida a la continuïtat d’aquest règim, i els seus aparents 
defensors dels privilegis del gran capitalistes, de la Banca, dels terratinents, de la església i valedors dels 
interessos del imperialisme nord-americà. És hora que les direccions sindicals, deixin de donar oxigen al 
Govern reaccionari, oferint diàleg social. Tot lo contrari, han d’emprendre democràticament, la via de 
l’opció unida per acabar amb el Govern i les seves contrareformes. És hora que els partits que 
representen a la classe treballadora, neguin el pa i la sal a la continuïtat d’aquest règim, no hi ha que 
permetre que Rajoy continuï amb els destrosses, reforma laboral, reforma fiscal, Llei anti avortament, 
Llei mordassa, etcètera. Aquesta reforma constitucional, i ara ja acabo, inspirada possiblement pel 
capital financer, és una espècie d’engany. Avui més que mai, la joventut, els treballadors, tenen un sol 
camí per evitar la misèria, la República, repeteixo, la República.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Don Pere, el Sr. Don Francisco Cano tindrà el temps que tindrà.” 
 
Sr. Felip Buades, representant de la Unió d’Associacions de Mallorca: 
 
“Escolti el poble.” 
 
Sr. Batle (PP): 
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“No poden cada vegada fer lo mateix. Jo ho dic, li quedaran dos minuts en el Sr. Cano.” 
 
Sr. Felip Buades, representant de la Unió d’Associacions de Mallorca: 
 
“M’he aturat Sr. Batle perquè el poble m’ha aplaudit, això ho ha de tenir en compte. No m’escoltaran.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Don Pere”  
 
Sr. Felip Buades, representant de la Unió d’Associacions de Mallorca: 
 
“Vostès estan amb el poble però sense el poble.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Don Pere per favor, no, me faci cas, li demano per favor.” 
 
Sr. Felip Buades, representant de la Unió d’Associacions de Mallorca: 
 
“Un párrafo me queda, si me’l deixa dir el dic, sinó me sec. Avui més que mai és necessari que la 
voluntat popular s’expressi per medi de les accions lliures, a una assemblea constituent, bassada en el 
dret de autodeterminació dels pobles, i obrir la via i acabar amb tota pressió i explotació. Només els 
pobles de l’Estat espanyol tenen dret a decidir, constituent Corts i República.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Sr. Cano, le ruego que resuma, ya que su compañero no ha, se ha extendido, tendrá Usted que 
resumir.” 
 
Sr. Fernández Ochoa, representant de la Unió d’Associacions de Mallorca: 
 
“Así lo haré, así lo haré. Me refiero al punto 34, edificio de la Lonja, por la Unión de Asociaciones de 
Mallorca. Cuando se decidió restaurar la Lonja de Palma, dado el evidente deterioro que sufría, se 
realizó una fuerte inversión pública, que se ha visto compensada con creces, por la cantidad de visitas 
que recibe desde su reapertura, tanto de turistas como de escolares. Los partidos del Consistorio, vieron 
esto como una oportunidad de debate, la abrimos al público o la cerramos, le damos un uso público o la 
convertimos en un centro de poder, anexo a presidencia de Gobierno. Miren Señores Concejales, ni una 
cosa ni la otra, Ustedes ven el mundo del revés. El debate no es abierto o cerrado, y para justificar que la 
abro, digo que saldré de la terrible crisis que padecemos, como hizo el grupo MÉS en 2013, el 2013, 
gracias a la Lonja decían. Está claro que la Lonja, el Castillo de Bellver, la Catedral, y cuantos edificios son 
emblemáticos, y sean importantes para la industria turística, no pueden estar cerrados a cal y canto. Lo 
hemos puesto de manifiesto en multitud de ocasiones, que somos la única ciudad europea que cierra su 
Catedral al turista, y solo deja entrar en horario de misas. Si queremos de verdad hacer bien las cosas, 
revisemos el bien de interés cultural que tiene el casco histórico de Palma en su conjunto, no aquellos 
elementos que destacan. Por lo tanto, si adolecemos de esa forma de ver la ciudad, realmente Ustedes 
demuestran esa cortez de miras que le hemos dicho en un principio. Muchísimas gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Don Francisco, le agradezco muchísimo su capacidad de síntesis. Gracias, muy amable. Don Pere. Té la 
paraula Don Pere Felip però, torna a intervenir en el punt 30 un altre vegada?” 
 
Sr. Felip Buades, representant de l’Associació de Veïnats Es Raval de Santa Catalina: 
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“No intervenen les persones Sr. Batle aquí, intervenen les entitats.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Les dues tenen punts de vista distints, les associacions que vostè representa?” 
 
Sr. Felip Buades, representant de l’Associació de Veïnats Es Raval de Santa Catalina: 
 
“Bé, ara se veurà. Cada entitat té el seu lloc, i entonces té dret, i el dret no es pot negar. Vostè és una 
persona amant de la Llei.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Don Pere, quan vostè vulgui, comenci.” 
 
Sr. Felip Buades, representant de l’Associació de Veïnats Es Raval de Santa Catalina: 
 
“Molt Honorable Sr. Batle, Senyores i Senyors regidors, l’Associació de Veïnats Es Raval de Santa 
Catalina, referent a aquest punt, exposa lo següent: Palma fou una de les primeres ciutats de l’Estat, a 
proclamar la República, probablement darrera d’Eibar i de Barcelona. Aquella Mallorca del 1931, tenia 
fam de canvi, tenia un grup de dirigents polítics i d’intel·lectuals, disposats a conduir al seu poble cap al 
futur. Tenia una feble però estable economia, estava farta de caciquisme, i era conscient que 
s’acostaven temps econòmicament molt difícils, arran del crack que havia tingut lloc a la Borsa de Nova 
York el 1929. Per a nosaltres, com a ciutadans de les Illes Balears, que l’abdicació de Juan Carlos I es 
produeixi l’any abans de la commemoració dels 300 anys de la pèrdua de les nostres llibertats nacionals, 
Regne de València, 1707, Catalunya 1714, Mallorca, Eivissa i Formentera 1715, no hauria d’esser 
irrellevant. Nosaltres en un context o un altre, allò que n`hauríem de treure de l’actual crisi 
constitucional, és una devolució del dret a decidir, de la capacitat de governar-nos per nosaltres 
mateixos. L’any 1715 seria una bona data per restituir aquesta capacitat, tot adaptar-la a les 
circumstàncies de principis del segle XXI. Que ningú no pensi que estam proposant cap retorn al passat, 
sinó una restitució que és de pura justícia històrica. Tornem a insistir en que el punt que per a nosaltres 
resulta clau, les Illes Balears en el moment històric actual, a un any de la commemoració dels 300 anys 
de la pèrdua de la pròpia identitat política, hauríem d’aprofitar l’avintesa, per reclamar la devolució, 
com fa, com va fer Escòcia en el seu moment. Una devolució que passaria per reconèixer als pobles de 
les Illes Balears, la capacitat de decidir el seu futur, de decidir quin tipus d’entitat política volem esser, 
quines han d’esser les nostres relacions amb altres entitats polítiques, quina Constitució volem, com 
s’ha d’organitzar la nostra societat, i tot l’etcètera propi d’aquestes ocasions. Avui més que mai convé 
recordar que la capital de la illa de la calma, va esclatar amb eufòria, aquell 14 d’abril del 1931, just en 
sabre que a Catalunya s’havia proclamat la República, que les candidatures republicanes havien guanyat 
en 41 capitals de província, la restauració borbònica s’enfonsava després de 55 anys de regnat de 
Alfonso XII, la regència de Maria Cristina, i la llarguíssima permanència d’Alfons.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Torna a estar en el temps del Sr. Cano.” 
 
Sr. Felip Buades, representant de l’Associació de Veïnats Es Raval de Santa Catalina: 
 
“Idò bueno. Idò m’aturo, m’aturo aquí perquè vull esser respectuós.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies. Sr. Cano. Don Francisco, cuando Usted quiera. Perdón, Sr. Fernández, yo le he dicho. 
Don Francisco Fernández, Sr. Fernández, perdón.” 
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Sr. Fernández Ochoa, representant de l’Associació de Veïnats Es Raval de Santa Catalina: 
 
“No se preocupe. Muchísimas gracias, no se preocupe. Honorable Sr. Alcalde, Señoras y Señores 
Regidores, respecto de este punto, que realmente es muy importante, solicitan Ustedes ahora diálogo, 
intermediación y poder hablar de educación. Efectivamente es lo que requiere el asunto y la materia. Es 
paradójico que haya sido el propio Partido Popular, el del TIL por decretazo, el que ha rechazado 
concurrir a las concentraciones públicamente para defender el TIL, y ahora con el Presidente Bauzá a la 
cabeza, el Presidente de todos los Baleares, recordemos, ni se digna a interesarse por la salud de un 
profesor en huelga, rebelde durante 40 días. No importa recordar aquí a donde llevan las posturas 
radicalizadas, y lo necesario del diálogo y la negociación, en los temas educativos. No nos engañemos, 
siendo el partido político que gobierna, no quiere decir que porque no de la cara para defender sus 
propios planteamientos en las aulas, no esté ejerciendo indirectamente el máximo grado de politización 
del asunto que se pueda, por activa con nuevas leyes, y por pasiva con actitudes nada dialogantes. Dicho 
esto, no es menos cierto que la politización es un hecho en la enseñanza, y el adoctrinamiento partidista 
de unos y de otros está a la orden del día. La utilización por imposición por Decreto, habla por si sola de 
la falta de libertad en la enseñanza, y el error de cálculo del Partido Popular, al entrar en este juego 
antidemocrático, es algo que están sufriendo los alumnos. Fíjense que hemos llegado a no hablar 
siquiera de la lengua balear, ni a reconocerse, solamente hablamos de lengua catalana, castellana y en 
todo caso la inglesa. Esto no es ninguna novedad, hemos llegado a este punto en la legislatura 2011-
2015, porque este peligroso juego es el que Ustedes han venido aprovechando, para echarse en cara, lo 
que a unos y a otros les complace, para que luego sean votados con sus respectivos electorados. El 
verdadero problema es la falta de motivación del alumnado, no las políticas que Ustedes están 
empleando para confrontarse. Los políticos están atados de manos, porque tienen demasiados intereses 
en juego, demasiada política en las aulas. Lo que marca la diferencia en la educación de calidad, es la 
motivación del alumno, y lo que se ha perdido, el gran problema que padece el sistema educativo, es la 
desmotivación generalizada del alumnado en este momento. No podemos permitirnos el lujo por lo 
tanto, de no volver a dialogar en el curso escolar que viene, de no consensuar programas y modelos 
educativos, que no estén condicionados por el cortoplacismo electoral. Es el déficit educacional lo que 
padecemos, y es lo que queremos decirle, porque esto realmente no se arregla ni con el TIL, ni con 
actitudes radicales, se arregla con una cuestión de copar estructuralmente los males endémicos de 
nuestro sistema educativo. Muchísimas gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gracias. Don Pere Felip, punt 36 y Don Francisco Fernández el 37 en esta intervención. Quan vostè 
vulgui Don Pere.” 
 
Sr. Felip Buades, representant de la Federació d’Associacions de Jubilats i Pensionistes de la CAIB: 
 
“En aquest punt Sr. Batle, només intervindré un minut i quatre segons.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Molt bé.” 
 
Sr. Felip Buades, representant de la Federació d’Associacions de Jubilats i Pensionistes de la CAIB: 
 
“I això compensaré els altres, perquè vegi la bona disponibilitat, i vostè va amb el rellotget, amb el 
rellotget, bueno. No dic lo que penso, vostè me mereix respecte i credibilitat. Bueno, anem a veure. 
Molt Honorable Sr. Batle, Senyores i Senyors regidors, la Federació d’Associacions de Jubilats i 
Pensionistes de la CAIB, que té casi 300 entitats federades, jo som el secretari de l’associació, perquè ho 
sàpiga. Referent a aquest punt exposa lo següent: quants dies d’indignació porten a l’ensenyament de 
les Balears i Pitiüses, i de lluita contra el Decret de les llengües, la TIL, doncs en fa molts. Fa fàstic 
enumerar lleis de trenta desenes d’anys, prohibint el català en totes les seves circumscripcions 
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territorials. Emperò és el seu caràcter, és allò que els dona confort a l’estèril orgull patri. La imposició del 
castellà, és una vella meta, divulgada ja pels imperialistes del segle XVII, n’han fet de llur llengua una 
arma de conquesta. Hem de lloar la generositat de persones que en llur magnificència, com ho ha fet 
l’heroi Jaume Sastre, per reclamar un dret civil, que els estats del nostre entorn, no arribarien a aquests 
extrems, degut a les seves costums democràtiques, emperò el Regne de Espanya no és així, no podem 
aquí exercir de ciutadans, els rols que ens tenen assignat és el de súbdits, saben que les seves lleis, ho 
proclamen a l’inrevés. La certesa és que no hem superat la condició de serfs. Al patriota Jaume Sastre, 
no deixaren d’aplaudir-ho, no deixarem d’aplaudir-lo, de recolzar la iniciativa d’aquest mestre, que ha 
demostrat la seva rebel indignació amb una vaga de fam. Així doncs, Jaume Sastre, amb la seva vaga a 
pit descobert, contra la Llei TIL, decretada per Bauzá, estén els balsàmics efectes a tota la societat, 
beneficiant tots els vessants de la lluita, alçar-ne una punta determinada per fins vèncer la palesa 
voluntat espanyola de genocidi lingüístic. I per acabar, les persones es mouen per registres emocionals, 
aquests poden esser de tristesa, d’alegria. Sempre pensem que les emocions les hem d’acompanyar de 
la capacitat humana del raonament. Amb aquesta simbiosis, fent intimar la raó amb les emocions, els 
resultats són esplèndids, si aconseguim la interpretació de la vida en tota la seva amplitud. Així 
traslladem el nostre homenatge a Jaume Sastre.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Sr. Cano, si, perdón, Sr. Fernández. Sr. Cano, le tengo a Usted en la cabeza, eh? Pero no se preocupe 
que pronto va su turno. Don Pere, han estat tres minuts i mig lo que ha gastat, no un, que ho sàpiga. Sr. 
Fernández, cuando quiera.” 
 
Sr. Fernández Ochoa, representant de la Federació d’Associacions de Jubilats i Pensionistes de la CAIB: 
 
“Honorable Sr. Alcalde, Señores Concejales, hablamos de los Convenios entre entidades financieras, de 
cara a que procuren que las viviendas no queden vacías. Las políticas de la vivienda se reducen ahora a 
buscar acuerdos con las entidades financieras, porque cuando se tenía que decidir una gestión adecuada 
para salir de la crisis, se optó por ayudar a los bancos, a las entidades especulativas privadas, que solo 
miran por su propio beneficio. Ahora que el ya está hecho, ya no hablamos de tomar decisiones 
acertadas, sino de paliar los errores cometidos. En este momento, lo que hay que hacer es parar la 
hemorragia, frenar la sangría que supone que miles de personas estén en la calle, por estas decisiones 
que no les protegieron en su día. Se nos manipuló a todos diciendo, cómprese Usted la casa que quiera 
en el lugar de sus sueños, y la casa no era nuestra era del banco. Ahora las izquierdas han cambiado ese 
soniquete, dejan de proponer sanciones a los bancos, para obligarles que pongan a disposición de los 
ciudadanos, las casas vacías que acaban de arrebatarles, ya que sancionar se han dado cuenta de que no 
es una solución factible, y ahora proponen convenios. Lo cual nos parece bien, nos parece mucho más 
adecuado, porque por lo menos significa adaptación en cada momento, a la situación a la que nos 
vamos encontrando. Gracias por escuchar, Señores de MÉS, nuestra crítica como ciudadanos, que 
siempre es constructiva. Queda muy bien desde las izquierdas, señalar al culpable, a los bancos, porque 
hay que sancionarles, pero no nos damos cuenta de que con esta consecuencia de la crisis, la sanción 
solo estamos perfeccionando aún más este sistema, que si algo tiene es la incoherencia como bandera. 
Como les dijimos en su día, si de nuevo caemos en el error de sancionar, sin hacer que existan diseños 
de políticas públicas para la vivienda en su conjunto razonables, daremos pie a una intervención en el 
mercado, que sanciona al poderoso, pero que no le soluciona la papeleta al pobre. El Govern Balear, 
pero sobre todo el Consell Insular, y el Ayuntamiento de Palma con su Alcalde al frente, deben cooperar 
para restablecer ahora, estas competencias a nivel autonómico y municipal, y devolverle la dignidad a 
los ciudadanos, ya que no podemos hacer las cosas bien, por lo menos arreglemos las que se hicieron 
mal. Gracias por rectificar sus propuestas, para entrar en la senda correcta de la negociación con la 
Banca, para que a los bancos no les salga gratis lo que han hecho, que no les salga gratis su especulación 
con los pobres, para que no se vayan sin dar soluciones después de haber estafado a la clase media. 
Muchísimas gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
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“Gracias, muchísimas gracias. Donya Angela Pons, és per aquí? No? No vendrà? Pues passem a la 
següent, Don Francisco, otra vez Usted, en el punto 38, lo comparte con Don Pere, con el 50. ¿Perdón? 
Después va Usted Señor, después va Usted.” 
 
Sr. Fernández Ochoa, representant de l’Associació de Veïns Garau-Columnes-Temps d’Oci: 
 
“Molt Honorable Sr. Batle, Senyores i Senyors regidors, és la meva darrera intervenció, però és la més 
important. Xerrem dels menjadors a l’escola d’estiu. La Consellera d’Assumptes Socials va dir en el 
darrer Plenari del Consell Insular de Mallorca, Sra. Catalina Cirer, dues coses, dues molt importants. La 
primera, la pobresa infantil, no és competència del Consell Insular de Mallorca, i que aquest assumpte 
d’obrir els menjadors escolars, mereix una solució profona. Aquesta va esser la segona, no només per 
l’estiu sinó per tot l’any va dir. Idò vet aquí que som davant de la Institució Municipal responsable, i 
volem una solució profona, no d’imatge, ni de Cáritas diocesana, volem una solució municipal, perquè 
ens hem acostumat a tractar la pobresa infantil, com si fos part d’una estadística, però a la nostra 
societat moderna, no es tracta de si un al·lot té per menjar o no, sinó que és lo que està menjant, que és 
adient perquè un al·lot tingui un creixement normal. Hem aconseguit que l’escola sigui per tant el 
principal detector de situacions irregulars, que no són normals a una societat avançada. Per tant 
l’administració té les eines suficients per a poder activar un protocol d’assistència immediata, en el cas 
de que es vegi un al·lot en aquesta situació. La implicació de la Policia local, hospitals i metges de 
pediatria, és fonamental per a informar a assumptes socials, a les organitzacions solidàries també, de 
com està aquest al·lot. De fet, l’escola pública, supleix en molts de casos, la falta de capacitat econòmica 
dels pares, que no hi arriben a fi de mes, que tenen crisis, que no tenen per anar a escola siquiera els 
fills moltes vegades, que no tenen per a comprar llibres. I alerta amb els al·lots que tenen menys de tres 
anys, és un col·lectiu que té encara més risc, de que no es detecti les seves mancances, són els al·lots de 
menys de tres anys, els que no sempre fan el primer cicle de primària, recordem. Es fa d’aquesta 
manera evident, que sempre el més dèbil és el que té més possibilitat de patir l’exclusió social. Mirem 
perquè això no succeeixi, recordem l’estadística de UNICEF, de Save de Children, de tots els que ens 
recorden que hem de donar-li aquesta atenció fonamental, i que és cosa de nostres, del Consell Insular 
de Mallorca, del Govern i dels Ajuntaments, tots junts en aquesta feina que és la més justificada, i que 
justifica l’assistència d’aquestes institucions públiques. Moltíssimes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gracias Don Francisco. Don Pere.” 
 
Sr. Felip Buades, representant de l’Associació de Veïns Garau-Columnes-Temps d’Oci: 
 
“Molt Honorable Sr. Batle, Senyores i Senyors regidors, l’Associació de Veïnats Garau-Columnes-Temps 
d’Oci, referent a aquest punt exposa lo següent: exposa lo següent en els pocs concejals que hi ha per 
aquí, que tothom s’aixeca, i no estan en el servei del poble, estan en el servei de xerrar pel mòbil o anar-
se’n, quina poca vergonya tenen aquests que surten i vos deixen aquí tot sols. Això és un escàndol Sr. 
Batle, i vostè hauria de fer algo, tot això està buit, i les entitats ciutadanes estam tot sols. Vostès estan 
amb el poble però sense el poble. Bueno, ara continuaré. I no ho dic per vostè, perquè vostè està aquí al 
pie del cañón. Bueno, el Molinar no és un barri qualsevol de Palma, és un espai privilegiat, de la 
geografia estètica i emocional de la ciutat. En els ciutadans que els agraden les fotografies antigues de 
Palma, Palma ho hauran notat, les que tenen més encís no són les del Born, ni les de la Rambla, ni tan 
sol les de la Seu, són les del Molinar i les del Jonquet, un altre espai que té molins i fa olor de la mar i 
que es troba sota perill permanent de desfiguració. I si el Molinar i el Jonquet ens agraden d’una manera 
especial, és perquè conserven més que altres, bocins de Palma, alguna cosa del que ens commou en 
aquelles fotografies en blanc i negre. Ara hi ha un nou projecte per l’ampliació del port del Molinar. 
Urgeix entre tots consensuar una sortida positiva a aquesta ampliació. Per lo tant, perquè ningú surti 
perjudicat, i tot el món estigui content, i el Molinar no perdi les seves tradicionals senyes d’identitat, hi 
ha que optar ara mateix per el diàleg coherent, seriós i responsable, formar una pinya, entre 
Ajuntament, Club de Llevant i entitats ciutadanes, i això és possible. El nostre estimat Molinar, s’hi juga 
el caràcter, la fisonomia, més enllà d’això, Palma se juga part de l’ànima. Per altre part, hi ha que 
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recordar que la protecció del Molinar, fou un compromís de totes les forces polítiques, idò en 2010 tots 
els grups polítics de Cort, recolzaren ampliar la protecció del Molinar. I com a reflexió per acabar, 
senyalarem que segons pareix, encara no s’ha realitzat un inventari complet, de la flora i la fauna marina 
que hi ha a la zona, i que impossibilita de fer una valoració del impacte que aquest projecte generaria als 
ecosistemes marins. Tampoc per lo vist, no s’ha fet un anàlisi de les substàncies contaminants, del 
material que es pretenen dragar, per realitzar l’ampliació del Club Marítim. Per lo tant, per favor, 
demanem consens, consens i consens. Visca el Molinar!” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Molt bé, moltes gràcies Don Pere. Don Francisco, su turno.” 
 
Sr. Cano Correoso, representant de l’Associació de temps lliure ANEM: 
 
“Buenos días. Sr. Alcalde, Señores y Señoras Regidores. Una vez más vengo a echaros en cara la verdad 
que vosotros no queréis reconocer, vengo a denunciar un caso de abuso laboral de una compañera de 
trabajo de mi mujer, en la lavandería Lavaria, en Campos. Le dicen que no informe al médico de que se 
hizo una herida en el trabajo, porque sino mandaran la inspección de trabajo. ¿Es este un ejemplo de 
todos los abusos laborales que existen? Tengo teléfono y fax de la empresa, os lo paso luego si queréis, 
aquí en Palma os preocupáis mucho por la imagen de la ciudad, nunca como estos años han llegado 
tantos turistas, pero los hoteleros a penas han contratado personal nuevo. Lo mismo hacen el trabajo de 
dos o más. ¿Por qué no perseguís a los abusos laborales? ¿Por qué no mandáis más inspección de 
trabajo? También quiero denunciar un funcionario, perdón, el funcionamiento parcial, el injusto, de la 
Delegación del Gobierno. Hace poco he recibido notificación de Delegación, por responder a las 
provocaciones de un exaltado, cuando yo hablaba con un megáfono en Plaza España, con el grupo de los 
chayo flautas, un jueves por la mañana, quien me denuncia no es quien me provocó, sino la Policía, que 
me impone la máxima sanción exigible, sin intento de reunir las partes y llegar al fondo de la cuestión. 
Esto es autoritarismo, para callar personas como yo, que aún con muy pocos recursos se manifiestan, y 
denuncian el sufrimiento de tantas y tantas personas. Mucha gente está sin trabajo, mucha gente no 
puede pagar su hipoteca o su alquiler, mucha gente se levanta sin saber que va a comer hoy, y esto es 
muy injusto, y vosotros no le estáis dando solución. Todas estas reflexiones son compartidas por el 
colectivo de jóvenes y adultos de ANEM teixit associatiu. Muchas gracias Francisco. Y otra cosa le voy a 
decir, perdón, yo, mi mujer y las compañeras están echando 15 horas, empiezan desde las 2 hasta las 5 y 
las 6 de la mañana, ¿Esto puede ser? ¿Dónde estamos? ¿Qué estamos en el siglo XX o el siglo XX? 
¿Dónde estamos? Por favor, mandad gente, que basta ya de tantos chorizos que tenemos en este país. 
Gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muchas. Don Francisco, muchísimas gracias, muy amable. Continuamos, té la paraula Unió Cívica per la 
República, Don Miquel Mascaró.” 
 
Sr. Mascaró Carrera, representant de la Unió Cívica per la República: 
 
“Si bon dia, gràcies a tots i a totes. Sr. Batle. L’altre dia San Joan, varem assistir en el descobriment 
d’unes foses, i no entraré en cap detall, però si que una vegada més es va demostrar que els vençuts 
varem esser assassinats, i els vencedors varen esser els assassins, això va quedar totalment demostrat 
l’altre dia a San Joan. Però jo volia parlar de normalització democràtica, el Batle Joan Magro, que és del 
vostre partit, que és del PP, fa una reflexió i es posa devora nosaltres, per sortir a la foto, perquè ell va 
també votar a favor de que s’exhumés aquesta fosa. Per lo tant, quin problema hi ha? Se li ha caigut una 
P de PP? No, segueix essent del PP, és de dretes, té una ideologia i tal, però reconeix, reconeix a dia 
d’avui, quins varen esser els assassins i qui varen esser els assassinats. En Joan Jaume, també del PP, a 
l’endemà fa unes declaracions, dient que a Lluchmajor, si li demanen també es podrien exhumar les 
foses de Lluchmajor. En aquest cas crec que són pous, però o una cosa o l’altre. Jo aplaudeixo 
perfectament tant a en Joan Magro, com a en Joan Jaume, no són del meu partit, no pensen com jo, 
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però en aquest cas coincidim. Per lo tant, per favor, facem real d’una vegada entre tots, i no 
profunditzem en els dos bandos de l’Estat, sinó tinguem això com a superat, i una vegada per a totes, lo 
que va esser una opressió cap a un poble, que ja això es vagi oblidant, però si que llegint totes les 
pàgines de lo que va passar, faltaria més, totes les pàgines, i repassem la història. Jo avui reclamo 
aquesta normalitat democràtica, res més, no reclamo molt més, perquè reclamar la República, ha 
quedat clar que els interventors anteriors ho han fet millor que jo, per reclamar la República. Per lo tant, 
jo intentaré esser canalitzador del debat cap a la República, això queda fora del context d’avui. I el grup 
MÉS, el grup MÉS ha presentat una sèrie de peticions, que jo no llegiré, perquè suposo que vosaltres els 
teniu, i no fa falta utilitzar temps. I jo simplement li demano que no espereu 80 anys, que no espereu 
per favor 80 anys, per si una minoria, o per si, de no passar el rodillo de la vostra majoria absoluta, per 
finalment donar o consensuar amb el grup MÉS, o en el Partit Socialista Obrer Espanyol, o amb el que 
sigui que pogués estar aquí, faltaria més, que pugueu consensuar moltíssimes de coses. Hi ha moltes de 
coses que es poden fer en democràcia. Per lo tant, acabo i demano, normalització democràtica, res més. 
Bon dia.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies, molt amable. Té la paraula Don Jaume Amengual, en nom del GOB. Don Jaume.” 
 
Sr. Amengual Serapio, representant del GOB: 
 
“Bon dia a tothom. Parlaré en representació de la Plataforma Salvem El Molinar, el GOB, ARCA, 
Federació de Veïnats de Palma, la Federació de Veïnats de Vogar i Ciar, Amics de la Terra, Greenpeace i 
les 12.000 persones que han signat en contra de l’ampliació del Club Marítim del Molinar. Després d’uns 
mesos d’anunciar en aquesta sala la modificació del projecte, per part de la Directiva actual del port, 
encara no hem vist res del promès. De fet el que comença a esser evident, és que aquesta promesa va 
esser feta per a no complir-la, i guanyar temps davant el Ministeri de Foment. Per cert, el projecte 
d’ampliació encara està en procés de tramitació. El que es pot extreure d’un article del passat dia 4 del 
present, en el Diari de Mallorca, tres directors de ports de rellevància dins el sector, Alcúdia Mar, Santa 
Ponsa i Marina del Port de Mallorca, manifesten que l’estacionalitat dels amarraments al ports 
esportius, i el cartell de complet, queda reduït gairebé a un mes a l’any, descartant que no tenen 
complet aquesta temporada. Aquestes dades es poden contrastar, segons afirma un d’ells, amb 
l’activitat del sector, que el consum de combustible, des que varem entrar dins la crisis, la venda ha 
minvat un 30%. Això vol dir que hi ha menys embarcacions. La majoria d’embarcacions són de segona 
mà, i de menys de 8 metres d’eslora, segons afirma el Director d’Alcúdia Mar. Segons apunten, tot això 
també minva molt l’activitat de la restauració, als bars i als establiments comercials degut a 
l’estacionalitat d’unes poques setmanes a l’any, segons aquest punt. Un macro projecte no té raó 
d’esser, segons la demanda existent. Després de llegir aquest article, queda en evidència que l’ampliació 
del club del Molinar és pura especulació, i no respon a les necessitats d’amarrament dins la badia de 
Palma. Quina és la realitat de la badia de Palma? Pot el capital de les illes permetre malbaratar els 
litorals que queden disponibles pels ciutadans? Tot això no fa més que reforçar la proposta que els 
membres de la campanya al Molinar port petit, defensem com a alternativa d’aquesta situació. Un port 
centenari com aquest, rehabilitat i ben gestionat, és un tresor que ha d’esser explotat amb intel·ligència 
i originalitat, donant-li un altre tipus d’ús, diversificaria per la ciutat de Palma l’oferta turística, afavorint 
l’arribada d’un turisme de qualitat, ajudant a desestacionalitzar aquest mercat. Aquesta proposta no té 
perquè esser enfrontament amb els socis actuals de l’entitat, es poden trobar punts de consens. 
Aquesta visió encaixa perfectament amb la línea que els darrers mesos aquests Consistori ha posat en 
marxa, amb una proposta Palma Patrimoni de la Humanitat i Palma 365 dies. L’Ajuntament de Palma 
podria encapçalar de forma valenta un projecte com aquest, pioner i únic a les nostres Illes, que sense 
cap dubte seria tot un èxit. Ens adherim a la proposta d’instar a l’Autoritat Portuària i a la Directiva del 
Club, a no tramitar cap projecte d’ampliació del port, que no hagi estat prèviament consensuada, 
garantint una transparència per part de la Directiva envers dels ciutadans que rebutgen el projecte, 
havent signat en contra de l’ampliació. Felicitarem al Consistori en Ple, per haver transaccionat aquesta 
moció. Però, que més pot fer el Consistori per aturar aquest projecte desmesurat? És suficient aquesta 
moció? De quina forma es pot impedir que el Ministeri de Foment autoritzi aquest projecte o qualsevol 
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altre d’ampliació, que perjudicaria de forma irremeiable la dinàmica del litoral de la badia, els caladors i 
les banderes blaves? I per la nostra part, volem felicitar als gestors del port, per haver incorporat, com el 
port nàutic dins el Club, una empresa que fa servir embarcacions de poc calat, no vol dir per l’ús que se li 
dona, sinó pel seu calat físic, paraigües, pàdel surf, esperem que segueixi en aquesta nova línea, 
adaptant-se a les circumstàncies reals del Club, i això signifiqui que fan una aposta per la supervivència 
d’aquest port, assolint unes reformes que facin possible conservar aquest tresor pel nostre barri i la 
nostra ciutat. Al Molinar port petit, petit de veritat. Moltes gràcies i bon dia.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies, molt amable. Moltes gràcies. Té la paraula Don Tomeu Suau, en nom de la Plataforma 
d’entitats de la barriada de Sa Indioteria.” 
 
Sr. Suau, representant de la Plataforma d’entitats de la barriada de Sa Indioteria: 
 
“Bé, donem les gràcies, perquè sé que ha estat un poc, un poc així, i per tant és a dir, jo som conscient 
de que me dirigeixo a l’Ajuntament i en els regidors de la meva ciutat, o sigui que sempre som conscient 
de que sempre m’he dirigit a vostè i a tots com a aquests que duen la ciutat. Me present avui com a 
President de la Plataforma de totes les entitats del nostre barri, és a dir, 16 entitats que ens reunim cada 
mes, per estudiar problemes de, i solucionar i fer les festes, que esteu convidats a venir durant aquests 
dies, que estam de festes. Bé, perquè venc? Perquè hem sabut que a Gerència d’Urbanisme de 
l’Ajuntament, ha iniciat una renovació del Pla General d’Urbanisme, i que hi ha tota la zona que 
compren la Indioteria antiga, de La Bomba, del codi el 15101, bueno això és lo que és però no en tinc ni 
idea, però bé que és això. Dit entre nosaltres, que la Indioteria forma part d’un terreny que no està 
urbanitzat però que és programable i que pot venir un senyor i pot fer allà pisos i tal, i això és lo que 
nosaltres entenem. Clar, hi va haver, hi va haver aquests anys passats, l’altre legislatura que varen fer un 
gran esforç, i ens varem reunir molt amb Imagina Palma, i nosaltres varem fer Imagina Sa Indioteria, i 
varem presentar tota una sèrie de propostes i de conservar tot lo que era Sa Indioteria, especialment lo 
que era el poble antic, i conservar tot lo que és el patrimoni, les grans possessions com Son Nicolau, com 
Sa Bomba, com Sa Garriga, com, és dir, moltes coses que hi havia que si allà es fa un Pla urbanístic, pues 
ho pot tirar tot per avall. Nosaltres som conscients de que qualque cosa s’haurà de fer, perquè està dins 
el Pla d’urbanització, però es podria conservar tota la idiosincràsia del poble antic, i no convertir-ho allò 
en una avalancha de pisos i pisos, i que no en sortiríem. Som conscients tots que nosaltres ja no hi 
serem, vull dir que d’aquí a 10 anys jo ja o estaré enterrat o a una residència, però me sabria greu que la 
gent digués, en el moment oportú no ho varen preveure. Per tant, la meva missió és preveure, i dir, 
tinguin en compte tot el Pla que nosaltres varem fer, que nosaltres varem imaginar, i que estaria bé que 
ara que s’ha de reformar, pues que es tingués en compte i ho demano en el regidor d’Urbanisme, que 
conec des de petit i tot, i que es tingui en compte, vull dir que no es faci sense to ni so. Bé, i està en 
Jesús, em pensava que estaves allà. Bé això seria lo primer, i venc no en nom de Tomeu sinó en nom de 
totes les entitats. Clar, això suposaria, i me sabria greu haver de fer, mobilitzar la gent per defensar una 
cosa que crec que és raonable, això seria lo primer. Segon, s’ha de tenir en compte també que s’ha fet 
un estudi que es marca dins el Pla Territorial Insular, que contempla el Torrent Gros, tant de part de 
Marratxi com de part de Palma, i hi ha com un Pla de protegir tota aquella zona, que inclou aquesta 
zona que nosaltres diem. Per tant, això seria lo més important. He entregat això, no oficial, pensant 
havia demanat poder xerrar, però vos don les gràcies per haver-me deixat xerrar i tal. M’agradaria afegir 
dues coses si me permet, hi ha una petició de l’any 2004, de fer posar el clavegueram des de lo que es 
diu el Cubet, el Pontet, cap l’Andritxol fins a la Carretera Vella de Bunyola, això està demanat des de 
2000, hi ha hagut firmes, hi ha hagut peticions i tal, i ara surt que es fa a Establiments i clar, i nosaltres 
duim molt de temps que ho hem demanat, l’associació de veïnats ho va demanar, que es pogués revisar 
això, i a veure si es pogués fer aquest tros. I, per acabar, amb el Sr. Julio, el Sr. Martínez, hem xerrat 
moltes vegades de que, de que estaria bé, les barriades s’estan convertint ara en un polvorí, és a dir, la 
majoria de nins estan abandonats o tal, i els joves. Bé, hi ha una proposta de casi 100 empresaris, que 
recolzarien amb més de 20.000 euros, la creació de clubs com el Jovent a altres puestos, en això ho hem 
xerrat moltes vegades, però sempre acabem, digués a l’Ajuntament que també te recolzi, i tu poses els 
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monitors, poses la teva filosofia, i si ha anat bé a la Indioteria i ha anat bé al Pont d’Inca, podria anar bé 
en El Vivero. I jo bé, lo més important és el Pla General, lo segon important és el clavegueram.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Molt bé Don Tomeu.” 
 
Sr. Suau, representant de la Plataforma d’entitats de la barriada de Sa Indioteria: 
 
“I lo tercer seria que” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies.” 
 
Sr. Suau, representant de la Plataforma d’entitats de la barriada de Sa Indioteria: 
 
“a poder fer altres clubs d’aquesta manera. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies, molt amable, gràcies. Bé, veig que ha vingut la Sra. Pons, idò quan vulgui.” 
 
Sra. Pons, representant de l’Associació de Veïns Ses Veles: 
 
“Hola bon dia, treballadors anomenats polítics, d’una empresa que es diu poble. Lo primer de tot com a 
Indiotera, recolzar a en Tomeu en tot lo que ha dit, i més i més i més, perquè quan ell xerra lo que 
demana es compleix. Segon, la roda de premsa que va fer l’altre dia, no era ni més ni menys que per 
demostrar que es fan desnonaments a Palma, no era més que això, no era perquè ens arregléssiu els 
temes, que agraïm, en lo que se va fer, però era simplement per demostrar una vegada més que lo que 
dieu és, si jo vos demano que vos reuniu amb els bancs, no és per demanar si es desnona o no, perquè 
vosaltres teniu un protocol amb el jutjat de Palma, que basta pegar una cridada de telèfon ho sabeu i 
punt. Vos demano per mil milions de vegades, reunir-vos amb la Banca, demaneu lloguers socials, 
perquè lo que vindrà el mes de novembre, serà poc, la feina no compleix els requisits que tots 
esperàveu. Segueixen havent contractacions, perdoneu, contractacions que són una porqueria, la gent 
no tindrà ni paro, lo que se’ns ve damunt és greu. Tinc aquí tres famílies d’ahir, ahir i en falten dues, 
amb ordre de desnonament, són de lloguer, n’hi ha una de banca. Però jo lo que vos dic és, són 
persones humanes amb fills, n’hi ha una que en té tres, l’altre que en té dos, un amb una minusvalia. 
Venc a dir, aquesta gent on anirà? M’han dit que hi ha vivendes del Patronat, de l’Ajuntament, buides, lo 
que no me record el carrer, està anant cap a Joan Alcover, cap el Casal que és a Joan Alcover, aquesta 
remodificació que s’ha fet nova, i que hi ha bastants de pisos buits. Anirem i farem fotos i vos les durem, 
vos dic perquè hi ha gent que m’ha dit que hi ha bastants de pisos buits. El fet està, tothom està en llista 
d’espera, ens dieu que no hi ha pisos buits, però n’hi ha de pisos buits, la Banca Sr. Batle i tots els 
demés, hi ha pisos i molts buits. El mateix pis que vostè va anar a la Indioteria, avui en dia està buit, els 
bancs segueixen sense pagar comunitat, els pisos han quedat fets una porqueria. Perquè no es xerra 
amb la Banca? Perquè no se li diu, escolta, refer aquests pisos, i seria una manera que en aquest bloc, es 
restituís no només l’habitatge de famílies normals i corrents, sinó que llevaríem una porqueria, que fa 
cantonada, perquè tot ha quedat fet un asco. Podeu si voleu, perquè Palma Habitada no és una solució, 
perquè una persona que té un sou, pues senyors, una persona que té un sou avui en dia, vos puc 
acompanyar a un munt d’immobiliàries, que es poden tenir per 350 i 300 euros, i 400 una cosa. En lo 
qual Palma Habitada està demanant que es faci un sou per donar una casa, pues bueno aquí ja jo ja me 
tronxo. I aquestes persones que estan aquí darrera que no tenen entrades econòmiques que anem a ca 
vostra a dormir? Perquè jo m’ho estic plantejant, perquè m’han dit que teniu jardins, posarem una 
tendeta de campanya i anirem a ca vostra a dormir, perquè a demés nosaltres vos paguem el sou, no sé 
com vos he de dir, i vos deveu, vos deveu un mínim, a que aquesta gent tingui casa. No és que vos 
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exigim, és que vos demanem que els ciutadans estiguin coberts de lo mínim, de la dignitat de tenir una 
casa, vos demanem que hi hagi feina, hi ha i es podria haver fet molt més creació de empleo, molt més 
creació de empleo. Demanem en els vostres amics, que lo que guanyen, reinverteixin una mica en donar 
més feina, i això no és una utopia, això ho podeu fer perquè per lo que vos ha donat la gana, si que ho 
fet tractes i ho fet moltes de coses, que vos ha beneficiat més a vosaltres que en els ciutadans. Vos 
demano per favor que tingueu seny, se’ns ve damunt moltíssima de hambruna, moltíssima de fam. Que 
espereu que aquí la gent ja digui prou? Els ciutadans són molt bones persones. Vos heu imaginat 
qualque vegada vosaltres amb zero entrades econòmiques a ca vostra com estaríeu? Que el teu fill te 
demani un bistec i no tu puguis dir fill és que no te puc donar un bistec, avui tornarà esser un bocadillo 
amb mortadela, amb lo que sigui. Vos heu posat mai vosaltres quan aneu a comprar una joia o algo, lo 
que podríeu fer amb aquests doblers? Vos demano una miqueta de coneixement per favor, vos demano 
que penseu en els ciutadans, vos ho demano una i un altre vegada. Moltes de gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies.” 

 
DEBAT 
30. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a referèndum per la República i ús públic de 
Marivent (374/2014) 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Continuem ara ja amb el debat, punt 30, proposició del grup MÉS, relativa en el referèndum per la 
República i l’ús públic de Marivent. Don Toni.” 

 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Si, gràcies Sr. Batle. Bé, vivim un moment polític i social que exigeix canvis profunds, que portin justícia 
en el sistema, ho recordava ara n’Angela Pons, que augmentin la legitimitat democràtica de totes les 
institucions, i de la presa de decisions. La Monarquia és una peça més d’aquest sistema constitucional 
de l’any 78, que ha fracassat estrepitosament, també es recordava ara mateix, l’estafa financera, 
l’empobriment de la població. Aquest sistema del 78 ha fracassat, i la Monarquia és una peça més 
d’aquest sistema. Ens trobem en una situació realment que per nosaltres, jo crec que per molts de 
ciutadans és insòlita en ple segle XXI, 2014. Ens hem trobat amb un nou Cap d’Estat que ha accedit per 
herència, per esser fill de qualcú, per un tema de sang, un autèntic anacronisme, una aberració, i lo que 
demanem amb aquesta moció, simplement és que d’una vegada per totes es consulti a la ciutadania si 
vol Monarquia o República. I evidentment que s’obri un procés constituent per revisar-ho tot, jo crec 
que s’ha explicat molt bé, s’ha explicat molt bé, els ciutadans es senten estafats, en els ciutadans se’ls ha 
estafat. L’estafa financera, l’empobriment de la població, frau fiscal de les grans corporacions, tothom 
endeutat fins a les celles. Això és producte d’un sistema institucional, d’un determinat sistema financer i 
polític, que ens ha duit a tota una societat, a un escenari terrible, dramàtic en el carrer, que els 
ciutadans ho paguen, efectivament amb aquestes, amb aquest escenari que ens ha explicat, ens ha 
traslladat molt bé aquí n’Angela Pons, que no insistiré. Per tant, referèndum per decidir si Monarquia o 
República, procés constituent per revisar tot el sistema institucional, perquè els ciutadans es puguin 
sentir representats, amb un nou sistema, que aporti justícia, que aporti dignitat a les persones, i que 
revisi tota una sèrie de qüestions, que avui en dia la veritat és que són insostenibles, i la Monarquia és 
una peça més d’aquest sistema, s’ha de revisar també. Per tant, no demanem més en aquesta moció, 
que un referèndum al respecte, el dret a decidir de la gent, radicalitat democràtica, que això no passi, no 
s’imposi un nou Cap d’Estat sense que els ciutadans puguin dir absolutament res. En el tema de 
Marivent, ens trobem amb un Palau que va esser donat en el seu moment per la família Saridakis, en el 
poble, a la gent, perquè la gent pogués gaudir d’aquest Palau, i ens trobem amb un Palau que està 
tancat tot l’any, amb pany i clau, i el disfruta una única família durant unes poques setmanes a l’any, i a 
demés això ens costa en els ciutadans de les Illes Balears, 1,4 milions de pressupost CAIB, perquè 
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aquesta família pugui disfrutar d’aquest Palau, unes quantes setmanes a l’any, i la resta estigui tancat a 
pany i clau, quan això, la voluntat de la família Saridakis, la propietària d’aquest Palau, era cedir-ho 
perquè la gent en pogués gaudir, a un barri, Cala Major, que necessita aquests tipus d’espai. Simplement 
lo que demanem a la moció, és una qüestió pensem que molt evident, trancar amb aquesta exclusivitat 
de l’ús per part de la Família Reial, passarem segurament a un escenari, en que encara aquesta família, 
que té aquesta exclusivitat d’ús d’aquestes instal·lacions, encara l’usarà menys, segurament estam 
abocats en això. Tindrem allà un Palau, uns jardins, unes instal·lacions que podria gaudir tota la 
ciutadania, la tindrem tancada, i a demés presumiblement serà encara menys usat que fins ara. Per tant, 
lo que demanem a la moció també és molt clar, rompre amb aquest ús exclusiu, que quan no hi hagi la 
Família Reial, tothom hi pugui accedir en aquests jardins, en aquestes sales. El barri de Cala Major ho 
necessita, necessita aquest tipus d’espai. I sobretot també demanem amb aquesta moció, que aquest 
pressupost de 1,4 milions, el pressupost CAIB, evidentment, per pagar les vacances a una família, a la 
Família Reial en aquest cas, la veritat és que ens pareix també una qüestió absolutament insostenible, 
que això es mantingui durant més temps. Si aquesta família vol passar aquestes vacances, que s’ho 
pagui, que s’ho pagui de Pressupost de Casa Reial, que s’ho pagui de Pressupost Patrimoni Nacional, no 
a damunt ho haguem de pagar els ciutadans de les Illes Balears, que ja Déu n’hi do, Déu n’hi do, que 
haguem de sostenir aquestes despeses per tenir un Palau, que hauríem de poder disfrutar tots els 
ciutadans, tancat durant tot l’any. Ens pareixen qüestions molt òbvies i la veritat, ens sap greu que ja en 
Comissió el Partit Popular, hagi rebutjat unes qüestions tan òbvies i tan clares, i jo crec que tan 
absolutament compartides per part d’una majoria de ciutadans. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies Don Toni. Sr. Martínez.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Gràcies, vostè estava acabant la seva intervenció xerrant d’obvietats. Pues miri, jo li vull dir que és una 
obvietat la normalitat democràtica, que hem vist aquests darrers, aquestes darreres setmanes, tal i com 
es va votar pels ciutadans a una Constitució, es va decidir majoritàriament, eh, es va decidir que la forma 
d’Estat seria una Monarquia Parlamentaria, com passa a altres democràcies europees. Per tant és un 
model totalment democràtic, avui no xerrem de democràcia si o democràcia no, evidentment nosaltres 
fa molt de temps que estam a una democràcia igual que el Regne Unit, igual que Suècia, per cert, 
paradís durant molt de temps de la social democràcia, que el posava com exemple, i altres no sé 
Holanda, Bèlgica, etcètera. Per tant hi ha, n’hi ha moltes democràcies, i per tant avui el debat no és si hi 
ha democràcia o no hi ha democràcia, aquí hi ha hagut una normalitat que és complir amb la 
Constitució. Si el debat és que vostè no està d’acord amb aquesta Constitució, entra dins la normalitat 
democràtica que vostè el pugui defensar. Per tant, lo que nosaltres l’instem, és que les properes 
eleccions, vostès tinguin com a clar objectiu modificar la Constitució. La Constitució hauria d’esser un 
tema que s’hauria de canviar amb el mateix consens que es va aconseguir la Constitució passada. El dir 
de si la nostra generació hem votat o no hem votat la Constitució, això se li poden dir també a la 
generació americana, ells no han votat la Constitució americana. Per tant, dir que una Constitució 
només és vàlida, si la generació que està vivint en aquell moment l’ha votada o no, o li llevem un tema 
de valors democràtics, crec que és una obvietat com vostè estava dient, que no és així. Nosaltres tenim 
una Monarquia Parlamentaria, que és tan democràtica com una República, exactament igual, són iguals, 
aquí lo únic que es decideix és que un càrrec representatiu, sigui algo que és ver que és un tema de 
tradició europea, una Monarquia, o sigui una República. Un pot estar d’acord o no d’una Monarquia. Un 
monarca té un tema molt important, que és la neutralitat política, cosa que en un President de la 
República no seria així, no tindria que tenir aquest component, i per tant hauria molts de ciutadans 
d’Espanya, que no s’hi sentirien representats per aquesta persona, i per tant té valors positius que hi 
hagi una persona normal, neutral, al capdavant de l’Estat. A una Monarquia Parlamentaria i a una 
República, a totes dues, els ciutadans trien qui els governa, a totes dues, no hi ha diferència, trien a qui 
governa. Passem en el tema del Palau de Marivent, miri, Palma, Palma té algo que no tenen altres 
destins turístics, que és una residència d’estiu del Cap d’Estat, sigui President de la República, o sigui el 
Rei. Però jo crec que per la imatge de la ciutat, i nosaltres creiem que si, és bo que la residència del Cap 
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d’Estat, ja li dic, sigui un Rei o sigui un President de la República, sigui la nostra ciutat, és una qüestió 
d’imatge. Lo que li hem de demanar en el Cap d’Estat, és que faci lo que ha fet fins ara el Cap d’Estat, 
que és dur o tenir reunions de nivell internacional, que posin Palma obrint les notícies d’un munter de 
països, i que vegin un perfil de gent que ve a la nostra ciutat a passar les vacacions. Està molt bé que 
hagin vingut per aquí Presidents d’Estats Units, jo crec que està molt bé, i per això quan vostès xerren de 
Marivent, eliminin el component de la Monarquia, i posin el component de la residència d’estiu del Cap 
d’Estat. Interessa o no interessa tenir una residència d’aquests tipus? Interessa o no interessa, sigui el 
Cap d’Estat que decidim els espanyols. Actualment els espanyols varen decidir, jo no vaig votar, és ver, 
però es va dir, com no he votat un munter de Lleis que me són d’aplicació. Fixi’s de quan és el Codi Civil, 
el Codi Civil, vostè és llicenciat en Dret, ho sap de quan és el Codi Civil, eh. Decimonònic estudiàvem. Se 
recorda? I no l’hem d’estar votant cada quatre anys. Per tant, la solució no és demanar un referèndum, 
no té sentit, no entra dins la normalitat constitucional demanar un referèndum, no entra dins la 
normalitat constitucional demanar un referèndum per canviar el model d’Estat. Si vostès el volen 
canviar, que estan en el seu dret, es presenten a les eleccions i posen com en el programa electoral 
volen canviar el Govern de l’Estat. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Sra. Pulido, cuando Usted quiera.” 
 
Sra. Pulido Roman (PSIB-PSOE): 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Bien, empezaré un poco por contradecir lo que ha dicho el Sr. Martínez. Es verdad 
que una Monarquía puede tener las mismas garantías democráticas que una República, lo que pasa es 
que la Monarquía española, fue impuesta en el momento de la transición, porque quien estaba 
negociando con las fuerzas de la izquierda, tenían detrás el apoyo del ejército, y de todo el poderío del 
régimen de Franco. Por tanto, se impuso en aquel momento, no fue una cuestión que se pudiese 
debatir, tenía que aceptarse la Monarquía, porque sino no había Constitución. Por lo tanto, pasado ese 
momento, ahora, es cuando esta sociedad del Siglo XXI puede plantearse la elección, y por eso nosotros 
también somos partidarios de que se plantee, dentro del cauce constitucional, y con el procedimiento 
que sea necesario, que se plantee la posibilidad de preguntar a la sociedad, si lo que quieren es 
Monarquía o República, que a lo mejor resulta que quieren la Monarquía, pues perfecto, entonces si 
que estará refrendado por la voluntad popular. Nosotros creemos que este debate que ahora ha 
aflorado con la abdicación del Rey Juan Carlos, ha estado siempre presente y especialmente desde que 
la Casa Real se vio envuelta en determinados acontecimientos desfavorables o negativos, como ha sido 
alguna cacería, alguna fundación, y bien. Ciertas correrías que ha deslegitimado y puesto en cuestión la 
figura de la Monarquía, y por tanto ha reavivado la necesidad de por lo menos plantearse que pueda 
haber otro régimen, que no esté decidido por el nacimiento, sino por las urnas. En cuanto al Palacio de 
Marivent, todo lo que el Sr. Martínez ha dicho, que tiene de beneficioso, por cuanto puede ser un 
escaparate de las relaciones institucionales e internacionales de la Familia Real, todo eso se puede hacer 
en la Almudaina, que también es una residencia Real, y que cumple con todos esos requisitos. En 
cambio el Palacio de Marivent es una simple casa de vacaciones, como hay tantas otras, que fue donado 
a la ciudad para otros fines, y que valdría la pena plantearse si podríamos recuperar aquellos fines, y 
incluso abriéndolo podría plantearse que se cobre la entrada, y por lo tanto disminuir el coste para la 
Comunidad Autónoma, compartiendo si fuese necesario el uso con las pocas visitas que la Familia Real 
realiza a nuestra ciudad. Por tanto, yo creo que es compatible una cosa con la otra, y en cualquier caso 
si definitivamente dejasen de venir a pasar las vacaciones, podrían seguir haciendo esas relaciones 
institucionales e internacionales, en la otra residencia Real. Gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gracias. Don Toni.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
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“Si, el Sr. Martínez diu que hi va haver una gran normalitat institucional, que el nou Cap d’Estat va 
accedir amb una gran normalitat. Escolti, hi havia prohibició de banderes republicanes el dia de la 
proclamació del nou Monarca. Es detenia a la gent pel simple fet de dur banderes republicanes. Això és 
normalitat? Això és normalitat? A una persona que dur una bandera, detenir-la, una bandera 
republicana? Això és normalitat? Detenir per aquest simple motiu, prohibir qualsevol tipus de 
manifestació que demanés, que reivindiqués els valors republicans aquell dia. Això és normalitat? Lo 
normal Sr. Martínez i senyors del PP, en democràcia és votar, votar, democràcia és que la gent decideixi. 
Això és el problema, el problema és que no podem votar, no hem pogut votar en el nou Cap d’Estat. Que 
un nou Cap d’Estat accedeixi en aquesta condició de Cap d’Estat, simplement per esser fill de qualcú, 
sense que la gent pugui opinar, demostra una democràcia de molt baixa qualitat. És molt demostratiu 
de quin tipus de democràcia, de quin tipus de sistema institucional tenim. Me diu que hauríem de 
canviar la Constitució, si volem que no es produeixi aquesta situació. Escolti, els regidors d’aquests grup, 
prometem la Constitució sempre, i a més no és nou, és de sempre, la prometem, sense renunciar en el 
dret a decidir, entre altres qüestions per aquesta, per aquest tipus de forma d’Estat que se’ns va 
imposar l’any 78, sense poder decidir, si Monarquia o República. Per tant, per tant, escolti, que es voti 
me doni molts d’arguments a favor de la Monarquia, que és extraordinària, que a Suècia la disfruten, 
disfruten de tenir monarques. Escolti, ens pareix molt bé que es voti, que es voti, si és tan bona, quina 
por tenen vostès de que la gent pugui decidir sobre això? Quina por té el Partit Popular, el Partit 
Socialista a Madrid, de que es pugui votar sobre això? Abans d’accedir a la prefectura del Estat el nou 
Monarca. Si és tan bona, si és tan bona, és que sortirà reafirmada aquesta institució, si es vota hi ha una 
aclaparadora majoria de gent que la vota, que es pugui, que la gent pugui opinar, no reclamem res més 
amb aquesta moció. Tema de Marivent, me diu lo bo que és que venguin la Família Reial, escolti, és cert 
que això ha estat un factor de promoció, no tinc inconvenient en admetre-li, això és un fet, ha estat un 
factor de promoció de Mallorca. Les coses han canviat molt però, les coses han canviat molt. També el 
fet de tenir la Família Reial aquí, ara acabem de sabre la imputació de la Infanta Cristina, teníem aquí 
una Família Reial, amb uns membres adjacents a la Família Reial, el Sr. Urdangarin, que se n’anava a 
tocar portes de les institucions, a veure amem si s’embutxacava doblers per no fer res a canvi, i això està 
tot relacionat a autos judicials. Això és també lo que ens ha costat tenir la Família Reial per aquí, per tant 
no tot és bo, tenir la Família Reial per aquí. També ens ha costat 2 milions d’euros a les arques 
públiques, com a mínim, que és lo que està demostrat amb auto judicial. Per tant, i a demés el 1,4 
milions d’euros anual, que hem d’aportar els ciutadans per sufragar les vacances d’aquesta família. No li, 
és més, no li diem que no vingui, no li diem, no diem que no puguin venir la Família Reial, si volen venir 
que vinguin, però que no sigui d’ús exclusiu el Palau de Marivent, això com a mínim.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Molt bé, moltes gràcies.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Com a mínim que la gent pugui disfrutar del Palau, dels jardins i de les instal·lacions, sense que hi hagi, 
sense tenir el Palau.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies Don Toni.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Tancat a pany i clau. Per favor això és una qüestió tan òbvia.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies.” 
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Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Que me sap greu.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies. Gràcies. Sr. Martínez.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Gràcies Sr. Batle. I Sr. Verger, la bandera espanyola o Republicana, que de vegades s’oblida, diu, no la 
bandera espanyola republicana, aquella bandera és l’espanyola, ho dic perquè me crida l’atenció que 
vostès siguin un partit soberanista, i tinguin penjada la bandera espanyola republicana en el seu balcó, 
és un acte de coherència. Sr. Verger me toca xerrar.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Don Toni, Don Toni, ara li toca al Sr. Martínez, venga. Per favor, per favor.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“La normalitat vostè diu, vol que voti la gent, és que ho té molt fàcil, vostè en el programa electoral de 
les properes eleccions, voti que vol canviar la forma de Govern de l’Estat i si surten vostès amb majoria 
suficient per modificar la Constitució, tornar a fer unes eleccions, i s’acaba amb el referèndum, no es 
comença amb un referèndum Sr. Verger, s’acaba amb el referèndum, però a lo millor anem a modificar 
tot. Suposo Sra. Pulido, Rubalcaba no le habrá escuchado lo que ha dicho hoy, esto de decir, se impuso, 
se impuso algo que luego votaron los españoles, que fue un 85% o algo así, se les impuso, se les impuso. 
Se les impuso muchas cosas entonces, ya dije el otro día que la Constitución es verdad que se aprobó en 
un momento histórico, pero de muchas cosas, en aquella época aún estaba el muro de Berlín, ahora ya 
no está. Por tanto, es verdad que ha cambiado mucho la sociedad, y por conseguir un consenso entre 
todas las fuerzas políticas, todo el mundo cede. Yo creo que hay que cambiar la Constitución, si hay que 
cambiarla hay que conseguir el mismo consenso, porque tiene que ser la Constitución de todos, no se 
tiene que cambiar cada vez que haya una mayoría diferente, eso es muy importante. Entonces cuando 
exista de verdad una gran mayoría, por lo que vi yo, el Partido Socialista está de acuerdo en este cambio 
de normalidad democrática con la Constitución, o quiere decir que los socialistas han impuesto a Felipe 
VI. Ah Usted, sí, votaron a favor el otro día en el, votaron a favor el otro día, no, ha cambiado la 
situación, si ha cambiado la situación, yo le digo porque claro, Ustedes dicen una cosa aquí otra en 
Madrid, otra en Cataluña, otra en el País Vasco, y oiga, para España es muy importante, que el Partido 
Socialista tenga las ideas claras, sobretodo en cuestiones de Estado como este. Hay otros que claro que 
tiene que haber la diferencia con el resto de partidos, pero oiga, en cuestiones de Estado, esta 
indefinición es verdad que no es buena. Usted criticaba algo lo de la residencia de tal, olvidaré donde iba 
Felipe González, a pasar las vacaciones, pero ya digo, entra dentro de toda la normalidad. Y creo que es 
bueno, si iba a Doñana ¿no? Que el resto de ciudadanos no podíamos ir donde iba el Sr. González, no 
creo que no. Es bueno, creo que no, no lo sé, me corrigen. Oiga, ¿es bueno para nuestra ciudad que uno 
de los palacios del Jefe de Estado o una residencia del Jefe de Estado este en Palma y que no esté en 
otro sitio? En las Canarias, etcétera, pues yo creo que es bueno.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Acabi.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Por tanto nosotros no apoyaremos esta propuesta. Gracias.” 
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Sr. Batle (PP): 
 
“Molt bé, gràcies. Anem a passar a votar…” 

 
Informe desfavorable de la Comissió del Ple de Serveis a la Ciutadania: 
 
“1. L’Ajuntament de Palma reconeix el dret a decidir sobre qualsevol aspecte de la vida política 
que tenen els ciutadans i els pobles. 
2. L’Ajuntament de Palma insta al Govern de l’Estat a que convoqui un referèndum i la 
ciutadania pugui triar entre monarquia i república. 
3. L’Ajuntament de Palma insta al Govern de les Illes Balears a re considerar l’ús del Palau de 
Marivent amb l’objectiu de permetre l’accés públic a tota la ciutadania i a notificar a la Casa 
Reial que el Palau de Marivent deixa de ser d’ús exclusiu per a les vacances de membres de la 
Casa Reial.   
4. L’Ajuntament de Palma insta el Govern de les Illes Balears a deixar d’aportar un milió i mig 
d’euros anuals al manteniment per a residència privada de la Família Reial”. 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 11 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
Entra  a la sessió la Sra. Garví (PSIB-PSOE) 
 
50. Proposició presentada pel grup municipal MÉS relativa al imprescindible consens al port 
del Molinar (420/2014) 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Molt bé, anem en el següent punt de l’ordre del dia, era el punt 50, proposició presentada pel grup 
municipal MÉS, relativa al imprescindible consens pel port del Molinar. Hi havia aquí un informe 
favorable per unanimitat.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Si, simplement pel sentit del vot.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Idò Don Toni, sentit del vot.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Si, pensem que és important des de MÉS, que s’hagi aprovat aquesta moció per unanimitat, la de que 
abans de tramitar qualsevol altre projecte d’ampliació, una vegada es retiri l’actual, que ha estat 
rebutjat per aquest Consistori, que prèviament a tramitar, la Junta Directiva hagi de consensuar amb els 
veïnats, entitats, tota aquesta gent, que ha recollit entre altres coses, 11.000 signatures ja. Per tant, jo 
crec que hem d’esser conscients com a Consistori, que aquesta qüestió ha estat convulsa, en el Molinar i 
jo crec que a tota la ciutat, és una qüestió que ha generat molta controvèrsia, i jo crec que evidentment 
és important que com a Consistori, diguem a la Junta Directiva, que abans de començar a tramitar, 
cerqui el màxim consens amb la gent que s’hi ha oposat, abans de començar perquè ara jo crec que és 
important que es deixi clar en aquesta Junta Directiva del Club Marítim, que no pot obrar al marge de lo 
que pensen els ciutadans del Molinar, els veïnats del barri, les plataformes, les entitats. Fins ara així ho 
han fet, però jo crec que és molt important que com a Ajuntament, per unanimitat, els deixem clar que 
a partir d’ara, no poden, han d’assumir això, no poden actuar al marge del que pensa i el que sent la 
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gent. Per tant, això és important aquest pronunciament en aquest sentit, instem en això a la Junta 
Directiva, i simplement, evidentment lo que també demanem és lo que s’ha demanat per aquí per part 
de la Plataforma, que si la Junta Directiva no respecta aquests pronunciaments, que ja duim fent des 
d’aquest Ajuntament, evidentment l’Ajuntament actuï amb tota la capacitat jurídica, administrativa que 
té, per a poder frenar aquesta aberració que es pretén en el Molinar. Tenim una capacitat tècnica, 
jurídica, d’emetre informes, de fer arribar escrits, de en el final, el port ha de consensuar amb 
l’Ajuntament la modificació del Pla especial, i jo crec que és important que com a Ajuntament si el Club 
no es plega a lo que tots volem, que és mantenir el port a la idiosincràsia i la tipologia urbanística del 
barri, com Ajuntament hem d’estar disposats a actuar amb tota la contundència, amb totes les 
conseqüències. Aquesta transacció va en aquest sentit, i nosaltres estam satisfets. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“El PSOE vol? Si? Cuando quiera Sra. Garvi.” 
 
Sra. Garvi Blazquez (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Nosaltres només volíem afegir, més enllà de les bones paraules i de les passes que es 
van donant, d’ençà fa sis mesos es va presentar aquest macro projecte, que n’hi ha coses que no s’estan 
fent. Nosaltres varem fer unes preguntes en el sentit de quins tràmits administratius, quin 
posicionament havia fet l’Ajuntament, més enllà dels acords plenaris, si hi havia hagut qualque informe 
nou, algun trasllat exprés, alguna carta del Batle, una reunió taxativa del nostre Batle amb Autoritat 
Portuària, o amb el propi Ministeri. I se’ns va traslladar que només s’havien remés, per part de 
Secretaria de Ple, els acords plenaris, en aquestes dues administracions. Per tant, si que voldríem, i al 
manco que si constés en acta, que totes aquestes qüestions que debatem i en les que tenim acord, que 
d’alguna manera també l’Ajuntament té les seves eines, que són les administratives, el seu pes, que són 
els dels funcionaris, perquè tots aquests acords plenaris, que no deixen d’esser més que posicionaments 
polítics, de bones voluntats, comencin a donar-se les passes, perquè administrativament quedi 
constància claríssima, que l’Ajuntament té arguments sòlids i de pes, per dir no en aquest macro 
projecte, que en aquests moments, com bé han dit quan han intervingut la Plataforma, està en plena 
tramitació. Per tant, jo crec que aquesta petició del nostre grup, si que seria important que es comences 
a fer. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies. No? Sr. Valls.” 
 
Sr. Valls Flores (PP): 
 
“Si, no només per contestar la intervenció de la Sra. Garvi, vostè no va esser a la Comissió, i varem dir 
qualque cosa més de lo que vostè diu que varem dir. Eh?” 
 
Sra. Garvi Blazquez (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Perdoni però jo era a la Comissió, no sé si vostè no hi era, però jo si. En fi li vaig fer jo les preguntes 
personalment, i vostè me va contestar també personalment.” 
 
Sr. Valls Flores (PP): 
 
“Bueno idò això.” 
 
Sra. Garvi Blazquez (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Perdoni eh.” 
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Sr. Valls Flores (PP): 
“Però amem. Bé. A la Comissió no hi era, bé, és igual, és igual.” 
 
Sra. Garvi Blazquez (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Perdoni però el Secretari, el Secretari crec que també hi era, i pot dir si jo hi era. Ah, el Secretari no hi 
era.” 
 
Sr. Valls Flores (PP): 
 
“Bueno, venga, al marge de tot això, varem donar resposta, article 82 i 83 de la Llei de Ports dona 
aquesta possibilitat. Miri Sra. Garvi, nosaltres ho hem explicat, nosaltres no som l’administració que ho 
tramita. Entonces nosaltres hem explicat la nostra postura, lo que es proposa ara és una reiteració de 
l’esperit que hem consensuat durant els darrers plens, en el que hem estat d’acord, i per tant nosaltres 
només li volem fer arribar, que nosaltres donant aquest ... de les postures de Ple, pues lògicament 
nosaltres com a Ajuntament, ja estam dient lo que estam dient. I a demés sabem que la Junta Directiva, 
està d’acord en presentar el projecte antes. S’ha de sabre, s’ha de sabre que en aquests moments lo que 
s’ha tramitat, no és una aprovació o desaprovació del projecte arquitectònic i del port que es presenta, 
sinó que es poden presentar alternatives a lo que es va presentar. Perquè lo que s’ha fet és fer la 
tramitació ambiental prèvia, i només són estudis mediambientals, lo que hi ha tramitat. És a dir que, 
aquesta por respecte de que vagi endavant aquest projecte, estigui tranquil que no és així.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies, idò queda ratificada la proposta per unanimitat de tot el Ple.” 

 
Informe favorable de la Comissió de Serveis a la Ciutadania:  
 
S’aprova per unanimitat la següent proposta transaccional: 
 
“L’Ajuntament de Palma insta a l’Autoritat Portuària i a la directiva del Club Marítim del 
Molinar de Llevant a no tramitar cap projecte d’ampliació del port del Molinar que no cerqui 
prèviament el màxim consens amb veïnats i entitats i que garanteixi un port  adaptat a la 
idiosincràsia i tipologia urbanística del tradicional barri del Molinar” 
 
35 i 36 DEBAT CONJUNT 
35. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la urgència de diàleg per reconduir el 
conflicte educatiu a les illes (406/2014) i alternativa PP (428/2014) 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Passem en el punt 35 i 36, és un debat conjunt i la proposició del grup MÉS, relativa a la urgència del 
diàleg, per reconduir el conflicte educatiu a les Illes. Té la paraula Don Toni, Don Toni Noguera.” 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“Si. En el 2014 la capacitat de dialogar hauria de ser una condició inherent als politics, siguin de dretes o 
siguin d’esquerres, jo diria que el diàleg és principi bàsic de democràcia i al llarg de la història recent, 
conflictes que han nascut en repressió s’han solucionat per via del diàleg, ja sigui en Nelson Mandela o 
Desmond Tutú o Irlanda. Que té de dolent el diàleg? Que té de dolent el poder tenir espais de 
comunicació amb les persones que en certa manera ens col·loquen en aquestes cadires. I això és lo que 
la comunitat educativa demanda als governants actuals, demanda al Sr. Bauzá. Demanda una cosa tan 
simple o tan fàcil com és el diàleg, no la imposició, sinó el diàleg. Que tenim a les nostres aules? Tenim 
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menys suport, tenim menys diversitat, tenim menys beques de menjador i de llibres, tenim menys 
interins, tenim substitucions que no es cobreixen, tenim un panorama desolador. Una educació pública 
que ha patit uns dels pitjors atacs que pot patir, un atac contra la igualtat d’oportunitats i coneixements, 
i tot això té un responsable, té un responsable que és el Sr. Bauzá. Un responsable i uns còmplices, uns 
còmplices, perquè vostès quan s’havia de votar, quan s’havia de votar, quan s’havia de decidir, quan 
s’havia de ser valent, que era instar al Govern a dialogar amb la comunitat educativa, vostès varen votar 
que no. Va haver-hi una vaga indefinida, ara hi ha hagut una vaga de fam, i el “modus operandi” 
d’aquest Govern segueix essent el mateix, esquena paret. Quin problema hi ha amb el diàleg Sr. Sansó? 
Quin problema hi ha? Principi bàsic de democràcia, si el Sr. Bauzá no pot complir un principi bàsic de 
democràcia, és que el Sr. Bauzá es un feixista, és un feixista, perquè lo primer que ens demanen els 
ciutadans quan ens voten, és que siguem demòcrates. No estic xerrant de dretes o d’esquerres, estic 
xerrant de demòcrates, i el Sr. Bauzá no és demòcrata perquè no vol dialogar amb la comunitat 
educativa, no vol dialogar amb la FAPA, no vol dialogar amb l’assemblea de docents, no vol dialogar. I 
avui aquí tenim una altra oportunitat per instar al Govern a fer una cosa tan simple com que dialogui, 
que dialogui que es segui amb els mestres, perquè això de la majoria silenciosa ja no existeix, perquè les 
eleccions europees varen deixar al Partit Popular al lloc que li correspon, ja no hi ha una majoria 
silenciosa, hi ha ara una minoria silenciosa que avala un tractament integrat de llengües que es anti 
pedagògic, que dona suport i avala a les retallades més besties que pugui haver-hi a l’educació pública, 
com pugin ser per exemple les beques de menjador. Bé, tenim una altra oportunitat aquí i avui desprès 
d’una vaga de fam de 30 dies, en la qual militants del Partit Popular han assistit a veure al professor 
Jaume Sastre, per dir-li al Govern que faci una cosa tan senzilla com és el diàleg, espero que a diferència 
del Sr. Bauzá vostès siguin demòcrates, ja no de dretes o d’esquerres, siguin demòcrates i puguem 
arribar a la conclusió de que aquest Ajuntament vol que els problemes d’aquest país es solucionin amb 
el diàleg. Moltes gràcies”. 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Gràcies Sr. Noguera, Sr. Noguera miri, no li he volgut fer xerrant de monarquies i tal de Juan Carlos, 
quan s’ha referit insultant al president del Govern. Jo m’agradaria que ho retirés, no fa falta insultar a 
ningú per en democràcia defensar una postura i un argument, i jo li demanaria que per favor retirés els 
insults que vostè ha fet damunt una persona que democràticament guanyant unes eleccions, és 
president d’aquesta  Comunitat Autònoma, li prec, crec que ha tingut un to boníssim menys quan vostè 
ha fet aquesta referència, a jo m’agradaria que essent jo el president no m’agradaria, no l’he volgut 
tallar, l’he volgut deixar però no crec que sigui correcte”. 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“Bé. Per al·lusions, jo no ho considero un insult, jo ho considero una forma de governar que té més 
sintonia amb el franquisme i el feixisme que en democràcia, per aquest motiu també li agraeixo el seu to 
però no retiraré el que he dit que José Ramón Bauzá té una forma de governar feixista. Gràcies” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Be, Cadascú en política és lo que és, és a dir insultar Sr. Noguera crec que es desacredita a vostè com a 
polític, vostè es desacredita insultant, fent això, li vull recordar que la portaveu del Grup Parlamentari 
Popular va fer una certa referència, la mateixa que va fer vostè i el seu Grup Parlamentari la va 
mossegar, la va mossegar i al manco perquè clar en política hi ha gent que té un estil i hi ha gent que en 
té un altra, ella va rectificat, jo veig que voste no vol rectificar i per tant li donarem la paraula a la Sra. 
González” 
 
Sra. González Carrasco (PSIB-PSOE): 
 
“Moltes gràcies Sr. Martínez. Bueno traemos esta propuesta al Pleno del Ayuntamiento de Palma, 
porque creemos que es importantísimo que desde el Ayuntamiento se de apoyo y se reconozca el 
trabajo de los docentes, la necesidad de un sistema educativo que garantice la igualdad de 
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oportunidades para todos nuestros niños y niñas, y porque consideramos que lo que esta sucediendo, lo 
que ha sucedido desde este principio de curso hasta el final de curso, es un precedente que no tiene que 
seguir adelante y que hay que rectificar, hay que retomar esta situación y establecer líneas de dialogo 
con todo el sector educativo, con todo el sector educativo, esto quiere decir sindicatos, padres, madres, 
la asamblea de docentes y todos los directores, todos los sectores que están implicados en garantizar 
que tengamos un sistema educativo igualitario como decimos. El conflicto que se ha desarrollado 
durante todo este curso ha sido una situación absolutamente anómala que ha distorsionado el curso, y 
que va en perjuicio de los más vulnerables, de nuestros alumnos. Es evidente que esta situación ha sido 
provocada por una decisiones del Equipo de Gobierno del Govern Balear, unas decisiones que tienen un 
carácter ideológico, y que lo que pretenden es cambiar el modelo educativo de cabo a rabo, sin tener en 
cuenta la opinión de todos lo implicados, y es aquí donde nosotros queremos incidir y donde queremos 
poner el mayor acento. Es imprescindible que retomen la situación, que reconduzcan hacia el diálogo 
algo tan importante como es la educación de nuestros hijos y de nuestras hijas, y para ello que tengan 
en cuenta a todos los sectores implicados, por ello insistimos, nuestra proposición lo que pide a este 
Ayuntamiento es que se implique y que inste al presidente de las Islas Baleares a iniciar inmediatamente 
el diálogo con la comunidad educativa, con todos, para poder superar el conflicto que se ha provocado i 
garantizar una educación pública de calidad. Gracias”. 
 
Sr. Sansó Bonet (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Martínez. El Govern de les Illes Balears sempre ha estat per a la negociació, de fet 
s’ha arribat a acords amb l’escola concertada, en quan a flexibilitzar i l’aplicació del TIL en l’educació 
secundaria obligatòria als cursos 2014-2015 i 2015-2016, en  lo relatiu en el seu aspecte gradual i 
voluntari, en virtut del qual es pot aplicar en llengua estrangera més d’una matèria no lingüística en 
anglès o cinc hores. També s’han assolit acords amb sindicats en els darrers mesos, en concret, lo de 
deixar enrere la llista única d’interins i darrerament, avui mateix si vostès han pogut llegir el diaris, que 
veig que no les llegeixen per lo que no els interessa, també han arribat a acords amb els sindicats per 
temes d’interins. Mirin, ja sé que els encanta dir que el Govern no vol dialogar, però és que això no es 
cert, el Govern està dialogant. I Sr. Noguera miri, panorama desolador que vostè xerrava és deixar 20 
milions d’euros de deute només en matèria educativa i que els pagui, en aquest cas, el PP, això és una 
panorama desolador. I Sra. González, no se como se atreve, es que algunas veces, de verdad tienen la 
memoria tan, tan selectiva, es decir, ustedes que han hecho todos los sistemas educativos que ha 
habido hasta ahora sin consenso, sin que todo el mundo estuviera de acuerdo, ahora resulta que exige a 
los demás que tengan el consenso de todo el mundo, ustedes. Sr. González por favor, creo que puede 
dar más, que llegar a estas frases, no caiga en esos errores. De totes maneres nosaltres hem arribat, 
hem presentat una proposició perquè el PP està d’acord amb el diàleg, esta d’acord per molt que a 
vostès no els hi agradi, està d’acord, i la nostra proposició diu que el Ple de l’Ajuntament de Palma insta 
al Govern de les Illes Balears a continuar el diàleg amb la comunitat educativa per a poder arribar al més 
ample consens possible en matèria d’educació pel bé dels estudiats de la nostra comunitat. Moltes 
gràcies”. 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“Gràcies Sr. Martínez. Sr. Sansó jo, vostès són conscients dels resultats de les eleccions europees? Són 
conscients de què 100.000 persones varen sortir al carrer? Són conscients que vostès el seu Govern ha 
petit la vaga indefinida més brutal a les Illes Balears en democràcia?. Vostès són conscients de què un 
home, un mestre ha estat quaranta dies sense menjar per reclamar diàleg en el Sr. Bauzá? Són 
conscients? Són conscients que les retallades en educació són un atac a la igualtat d’oportunitats i 
coneixements dels nins i les nines? Són conscients que les retallades en menjador estan suposant que 
tanquin menjadors d’escoles, o que estiguin a punt de tancar com pugui ser el Rafal o com pugui ser la 
Graduada? Són conscients de tot això? O a lo millor no són tan conscients perquè podríem fer la 
reflexió, a veure dels diputats i diputades del Parlament de les Illes Balears, dels consellers i les 
conselleres del Consell Insular de Mallorca del Partit Popular, o els regidors i regidores del Partit 
Popular, quants de vostès duen al seu fills a l’escola pública. Podríem fer aquesta reflexió. Podríem fer 
aquesta reflexió, però bé si vostè ve aquí a dir-me que desprès de tot el que ha passat, el Sr. Bauzá, insta 
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al Sr. Bauzá a continuar dialogant. Això és el que m’està dient? Això Sr. Sansó és una estafa democràtica, 
és una estafa democràtica perquè si vostè considera que la democràcia és exclusivament el que passa 
en els Parlaments i a les Institucions aquí, i no s’entera del que està passant defora, això és una estafa 
democràtica evidentment Sr. Sansó. Vostès com a Ajuntament de Palma no poden tenir l’acord de que 
aquest Ajuntament insta al Sr. Bauzá a dialogar amb la comunitat educativa? no arriben ni a aquesta 
garantia democràtica? no arriben ni a això? Sr. Sansó ja els hi vaig dir, els encanta preparar el seu 
funeral i justament allà on vostè seu, d’aquí a un any, segur, segur que no hi estirà. Moltíssimes gràcies”. 
 
Sra. Gónzalez Carrasco (PSIB-PSOE): 
 
“Muchas gracias Sr. Martínez. Sr. Sansó yo creo que la historia esta ahí, la hemeroteca, las leyes que se 
han aprobado por parte del Partido Socialista, creo que en pocas ocasiones el Partido Socialista ha 
tenido una mayoría absoluta como la que tienen ustedes ahora, que yo recuerde, y desde luego les leyes 
han pasado por los tramites y no se ha estado legislando a golpe de decreto, como hacen ustedes, para 
empezar. Después, con el tema que usted sigue defendiendo que el Sr. Bauzá dialoga, o sea insta a 
continuar dialogando, a ver, si me habla de sentarse en una mesa con los sindicatos para preparar la 
organización del año que viene del tema de interinos, eso es la obligación mínima que tiene un Gobierno 
y tiene que hacerlo sí o sí para poder poner a funcionar, pero eso no implica ningún dialogo. ¿Usted 
sabe como están eligiéndose a los equipos directivos de los institutos? ¿Usted ha leído el periódico? Ya 
que dice que tanto que hay que leer. Ha leído los periódicos, ¿Se ha enterado de cómo imponen al 
equipo directivo del instituto Borja Moll? Lea los periódicos usted también y vamos a ver si eso es 
dialogo y si eso es tener en cuenta la comunidad educativa. Insisto, la comunidad educativa está ahora 
mismo siendo ninguneada, durante todo este curso ha sido maltratada, y esto simplemente además de 
leer los periódicos tiene que usted que acercarse y hablar con directores de colegios i de institutos, con 
profesorado, con padres y madres, y me dirá usted que están todos encantados, usted seguirá 
manteniendo que hay un dialogo fluidísimo entre la Sra. Consellera de Educación y el President del 
Govern el Sr. Bauzá y la comunidad educativa. Una manifestación de más de 100.000 personas es una 
cosa porque como hay un dialogo tan fluido, pues claro la gente necesita salir a la calle para aclamar las 
bondades de este diálogo. A ver, la realidad, esta frase que nos gusta a todos tanto repetir es muy 
tozuda, y por mucho que queramos negarla no deja de existir y el dialogo es inexistente, y el conflicto es 
una realidad sin precedentes, sin precedentes en democracia en esta comunidad autónoma y en el resto 
de España, y ustedes están desmantelando un sistema educativo que puede mejorar por supuesto, pero 
que necesita el consenso y el acuerdo de todos, de todos y ustedes ordenan y mandan, y las reformas 
las hacen por decreto y eso no es lo que necesita el sistema educativo, ni es lo que necesitan nuestros 
hijos y nuestras hijas, gracias”. 
 
Sr. Sansó Bonet (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Martínez. Empezaré por lo último, Sra. González, malo si no se sientan, peor si se 
sientan. Ustedes siguen viviendo en su mundo y su mundo es negar la evidencia, ustedes pasan de 
cuando gobiernan del Ana en el país de las maravillas, al ahora del Apocalipsis now, ustedes pasan así, 
cuando ustedes gobiernan Ana en el país de las maravillas, cuando gobiernan los demás Apocalipsis 
now, es lo que hay. Sr. Noguera, miri, jo crec que vostè es va equivocar, vostè no hauria d’haver estat 
regidor, vostè hauria d’haver estat Rappel, ara ja sap que jo no em seuré aquí, jo en serio de Rappel es 
guanyaria vostè la vida. A lo millor no hi serè, no ho sé, també miri estaré allà on el partit vulgui que 
estigui, me’n ... M’entén? De totes maneres vostè és molt conscient, vostè es molt conscient de moltes 
coses, però de lo que no és conscient és de que el seu govern va deixar 20 milions d’euros de deute en 
Educació, perquè vostès tot ho donaven però ja ho pagarà qui ho pagarà, i 20 milions d’euros ens varen 
deixar de deute que els hem hagut de pagar nosaltres i llavors remuguen, remuguen perquè exigeixen 
que nosaltres facem lo que vostès no varen saber fer. I una altra cosa, miri, vostè sap jugar molt bé amb 
les paraules, però jo li repetiré que jo he instat al Govern de les Illes Balears a la proposició alternativa. 
No al Sr. Bauzá, lo que vostè deia que era una estafa democràtica, jo li diré que lo que vostè deia era una 
mentida democràtica jo he instat al Govern, no al Sr. Bauzá, vostès es que intenten tot el temps minar la 
figura del Sr. Bauzá, la intenten minar de totes maneres, dient mentides democràtiques però mentides. I 
una altra cosa, i això va per tots dos, mirin, les negociacions són negociacions, les negociacions tenen un 
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punt de partida posarem A que és amb el que es basa una de las parts  i un punt, un altre punt que és 
amb el que es basa que és el punt Z, i aquí ens hem d’anar ajuntant. Però és que sap que els hi passa a 
vostès? que vostès o fan A que és allà on vostès es mouen o ja no hi ha negociació, i si no es fa A no hi 
ha negociació, perquè lo que vostès demanaven s’havia de negociar el tractament integral de llengües, i 
la primera premissa que vostès demanaven era que per negociar el tractament integral de llengües era 
que el retiressin. Que havíem de negociar ido?  Perquè ens aviem de seure si abans de negociar l’havíem 
de retirar? I això senyors vostès ens han dit feixistes, tal,  i això que és? tirania? És a dir, fer lo que jo vull 
que faci, sinó no hi ha manera. Mirin, aquí no ens trobaran, nosaltres volem diàleg i volem que continuï 
el diàleg que hi ha hagut a la Comunitat, i per això presentem aquesta alternativa. Moltes gràcies” 

 
Informe desfavorable de la Comissió del Ple deServeis a la Ciutadania i informe favorable a la 
alternativa del PP : 
 
“1. El ple de l’Ajuntament de Palma insta al President de les Illes Balears a iniciar 
immediatament el diàleg amb la comunitat educativa, és a dir, sindicats, federacions de pares i 
mares, Assemblea de Docents, UIB, associacions professionals dels directors de primària i dels 
de secundària i dels inspectors, i associacions d’estudiants, considerats tots com a 
interlocutors vàlids, per tal de superar el conflicte educatiu i garantir una educació pública de 
qualitat” 
 
No passa a votació  
 
ALTERNATIVA PP (428/2014) 
 
“1. El Ple de l’Ajuntament de palma insta al Govern de les Illes Balears a continuar el diàleg 
amb la comunitat educativa per a poder arribar al més ample consens possible en matèria 
d’educació pel bé dels estudiants de la nostra Comunitat”. 
 
S’aprova per 16 vots en favor (PP) i 12 vots a contra (PSIB-PSOE  i MÉS) 
 
36. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a reclamar al govern diàleg i negociació en 
matèria d’educació (423/2014) i alternativa PP (429/2014) 
 
Informe desfavorable de la Comissió del Ple de Serveis a la Ciutadania  i informe favorable a la 
Alternativa del PP: 
 
“1-. Instar al president del Govern de les Illes Balears José Ramón Bauzá a iniciar de manera 
urgent un procés de diàleg i negociació que cerqui el més ampli consens en matèria educativa i 
lingüística. 
2-. Donar suport a la comunitat educativa del municipi de Palma (docents, pares i mares i 
alumnes) i als centres d’ensenyament del municipi. 
3-.  Donar  suport  al  professor  Jaume  Sastre  en  la  seva  vaga  de  fam  com  a  acció 
reivindicativa i pacífica a favor de la negociació i l’entesa en Educació”. 
 
No passa a votació  
 
ALTERNATIVA PP (429/2014) 
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“El Ple de l’Ajuntament de Palma insta al Govern de les Illes Balears a continuar el diàleg amb 
la comunitat educativa per a poder arribar al més ample consens possible en matèria 
d’educació pel bé dels estudiants de la nostra Comunitat”. 
 
S’aprova per 16 vots en favor (PP) i 12 vots a contra (PSIB-PSOE  i MÉS) 
 
37. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a establir convenis amb entitats 
financeres per la gestió de l’habitatge buit de les famílies desnonades i perquè l’OMIHL 
realitzi veritables funcions d’intermediació (407/2014) i alternativa PP al punt 1 (435/2014) 
Sr. Batle (PP): 
 
“Passem en el punt 37, me diuen que també aquí hi ha una transaccional en el final. En el final si?” 
 
Sra. Abraham Orte (PSIB-PSOE): 
 
“Hemos llegado a un acuerdo, pero si que me gustaría mantener el sentido del voto y poder intervenir. 
Gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Cuando Usted quiera.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Jo per una qüestió d’ordre també Sr. Batle, demanaríem també per ajuntar el punt 42, que també és en 
relació en això, i així.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“El punt 42?” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“I així abreviem.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Bé, me pareix molt bé. Idò, però en el punt 42 no hi ha alternativa, no hi ha transaccional.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Si, si que n’hi ha, si que n’hi ha.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“O sigui la transaccional també inclou el punt 42.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“S’ha arribat a un acord amb transaccional, si.” 
 
Sr. Batle (PP): 
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“Però, és una sola transaccional o dues? Dues transaccionals, molt bé. Per lo tant, intervenen vostès en 
sentit de vot, dels dos punts. Però no hi ha una transaccional? Sentit del vot, idò quan vostè vulgui Don 
Toni.” 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“Si, jo crec que és important, abans d’entrar en la qüestió més municipal de Palma, poder sabre que és 
lo que ha passat en relació en els desnonaments i el drama més cruel de la crisi, que és que la gent perdi 
ca seva. Alfredo Sáenz, Alfredo Sáenz, vice president del Banco Santander, condemnat per la justícia, 
absolt pel Sr. Zapatero, i després jubilat pel Banc Santander, amb una pensió de 88 milions d’euros. 88 
milions d’euros. Tots aquests doblers són a costa, a costa del patiment de moltíssimes persones que 
varen confiar en aquest banc a l’hora de fer les seves hipoteques. 88 milions d’euros de jubilació, que 
equival a milers de desnonaments. Rodrigo Rato, ara després de desmuntar Bankia, un dels bancs més 
cruels, i que més agressivament tracta als afectats, ara està en el Banco Santander, per dos dies de feina 
a l’any, dos dies de feina a l’any, com assessor, el Sr. Rodrigo Rato cobra, dos anys, dos dies a l’any, 
cobra 200.000 euros, 200 euros per dos dies de feina a l’any. Qualque cosa està fallant, qualque cosa 
està fallant. I a tot això és lo que com Ajuntament hem de plantar cara, a dir prou a dir prou a l’estafa 
bancària, a dir prou en el genocidi financer, a dir prou a totes les persones que estan morint 
assassinades perquè perden ca seva, no és un suïcidi, és un assassinat. I avui aquí hem presentat una 
proposta, que jo crec que tracta les qüestions més cabdals en relació a les competències municipals. 
Primer, si la feina, si la gent no té feina, no podrà pagar la hipoteca, és un repte d’aquest Ajuntament 
que es facin polítiques actives d’ocupació, per aturats de llarga durada, i per persones que estan en risc 
d’exclusió. Les ajudes econòmiques urgents, la gent aturada de llarga durada no pot pagar els rebuts, no 
pot pagar els rebuts de llum, de lloguer, d’aigua, i com Ajuntament hem de respondre diligentment, a 
que totes aquestes persones puguin pagar quan toca, això vol dir de forma urgent, aquests rebuts. 
Després també el tema dels lloguers socials, aquest Ajuntament en el 2013 es va gastar 130.000 euros 
en pagar hostals. Aquests diners podrien anar directament destinats a un programa social del Palma 
Habitada. Actualment si nosaltres, si vostè Sr. Isern telefona en el Palma Habitada, i no té feina, no pot 
accedir a un habitatge, encara que tingui ingressos per rendes mínimes. Això s’ha de solucionar, ha 
d’haver-hi programes socials de lloguer en el Palma Habitada. I després, els centres municipals de 
Serveis Socials, que facin una feina activa en reinserció sociolaboral, el problema de Palma, el problema 
dels desnonaments, és que no se té feina, i la gent vol fer feina, anem a facilitar des d’aquest 
Ajuntament, que la gent pugui fer feina. I per acabar un gran homenatge a la Plataforma que a plantat 
cara, a la Plataforma que ha dit prou, a la Plataforma que ha estat valenta, que ha anat en els bancs i els 
hi ha dit, això no es fa així, que és la Plataforma d’Afectats per la Hipoteca, que quan les 
administracions, quan les administracions no arribaven, allà on no han arribat les administracions, allà 
on no ha arribat els governs, allà on no han arribat els ajuntaments, han arribat els ciutadans, 
organitzats, que han dit prou, i han dit si que se pot, perquè està en joc la dignitat de les persones, si 
que es pot, i això ha estat la Plataforma d’Afectats per la Hipoteca. Moltíssimes gràcies, moltíssimes 
gràcies. Per acabar, per acabar, per acabar, donar les gràcies a tots els membres de l’Ajuntament, 
perquè jo crec que s’ha arribat a un bon acord, s’ha arribat a un bon acord, que ha de donar entrada a 
propostes que veritablement resolguin els problemes que tenen les persones amb més dificultats. No 
pot esser que a Palma hi hagi cases sense gent i gent sense cases, no pot esser. I jo crec que avui és un 
bon acord, i anem a donar forma per resoldre els problemes estructurals de la crisi. Moltíssimes 
gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies Don Toni. Moltes gràcies Don Toni, molt amable. Sra. Abraham, cuando Usted quiera.” 
 
Sra. Abraham Orte (PSIB-PSOE): 
 
“Gracias Sr. Alcalde. En primer lugar y empezando un poco con la propuesta presentada por el grup 
MÉS, y con la propuesta de acuerdo que se ha llegado con el Partido Popular, únicamente comentar un 
tema. Es cierto que para dar respuesta, con el tema de los desahucios, no solo hay que hacer políticas 
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más y mejores en temas de vivienda social, sino que además hay que dar respuesta a los problemas que 
tenemos en estos momentos sobre temas de ocupación, el tema de las ayudas económicas urgentes, el 
tema de los orientadores laborales, y un largo etcétera que recoge la propuesta. Pero a mí en este 
punto si que me gustaría, y aprovechando en este Pleno, denunciar un tema. Ayer trabajadores de la 
casa y usuarios, me comentaron que el Ayuntamiento de Palma, tiene la intención de no renovar el 
programa Labor Activate, que finaliza el 30 de junio de este mes, y que en estos momentos está 
destinado a jóvenes de las edades comprendidas entre 14 y 21 años, jóvenes en riesgo de exclusión 
social, en riesgo de exclusión laboral, y con carencias de formación básica. Yo lo digo porque si llegamos 
a un acuerdo unánime por parte de todas las fuerzas de seguir trabajando en todo el tema de las 
políticas activas de ocupación, es fundamental que este tipo de programas, este tipo de servicios, que 
además está, que trabaja directamente con jóvenes, con problemas de exclusión social, y sobretodo con 
exclusión laboral, no desaparezcan. Y ahí queda. En relación a la propuesta presentada por el Partido 
Socialista, comentar que en primer lugar no nos gustó mucho el discurso que hizo el Sr. Alcalde, del 
debate del estado de la ciudad, pensamos que hizo un discurso triunfalista, muy lejos de la realidad 
actual en materia de desahucios, y que además de ser poco humilde y poco respetuoso con la situación 
que padecen muchas familias a la que se enfrentan los desahucios, fue muy poco generoso con el 
trabajo de la oposición, que estamos realizando en estos últimos tres años con el tema de los 
desahucios. Concretamente el Partido Socialista llevamos 42 propuestas presentadas en estos Plenos, 
en materia de desahucios. Y yo creo que es importante reconocer todo ese trabajo y toda esa labor. En 
todo caso el panorama social, la realidad de los desahucios sigue siendo muy dura. Según el Banco de 
España, en 2013, 38.961 familias, perdieron su vivienda habitual, y las entregas voluntarias, es decir, los 
acuerdos entre los que se llegan los bancos con los hipotecados, bajaron un 9,1%, con lo cual al final 
hubo más ejecuciones que se resolvieron vía, a través de los tribunales. En todo caso, hay que seguir 
trabajando, creo que tenemos que seguir trabajando en la línea que llevamos planteando, desde el 
consenso, de todas las fuerzas que estamos aquí representados, y dejar los discursos triunfalistas para 
más adelante. La propuesta que planteamos es muy clara, y a la que hemos llegado a un acuerdo con el 
Partido Popular, en Palma hay un déficit de vivienda pública muy importante, y al que somos incapaces 
de dar respuesta. Necesitamos políticas en materia de vivienda de alquiler social, vivienda a precios 
asequibles, para aquellas familias desahuciadas o aquellas familias que están en procesos de exclusión 
social. Yo creo que una vía tendría que ser el Palma Habitada, pero en todo caso si que falta una línea 
muy clara en tema de vivienda de alquiler social. Y lo interesante, es decir, de donde sacamos esa 
vivienda, pues lo suyo es a través de quien la tiene, las entidades bancarias. Nosotros calculamos que en 
Palma hay unas 3.700 viviendas vacías, que son propiedad de la Banca, y que sería muy interesante que 
el Ayuntamiento vía convenio, llegará a algún tipo de acuerdo, para poder ceder, que los bancos 
cedieran un porcentaje, el que sea, a los ayuntamientos, al Ayuntamiento de Palma, para que este a su 
vez lo ponga a disposición de aquellas personas que lo necesitan, a través de alquileres sociales, que 
sean bajos, y que por tanto pueda dar respuesta a estas familias, o bien que tienen ingresos muy 
reducidos, o bien que tienen un trabajo pero que los ingresos son muy bajos. Y además si que pedimos 
un compromiso en que la Oficina de Intermediación Hipotecaria, una oficina que yo creo que es un buen 
recurso, realmente se haga el trabajo de mediación e intermediación, que en estos momentos no se 
hace. Muchas gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gracias muy amable. Sr. Valls, cuando quiera.” 
 
Sr. Valls Flores (PP): 
 
“Si, muchas gracias Sr. Alcalde. Bueno pues para contestar a ambos grupos, yo creo que partimos de una 
base, compartimos el objetivo, y compartimos aquellas aseveraciones que van en la línea de aseverar, 
decir, manifestar, acordar y promover, que se tiene que seguir luchando contra una desgracia que 
todavía existe. Es notorio, es público y notorio que el Alcalde se ha dirigido a los bancos, y les ha pedido 
que pongan a disposición las viviendas que tienen vacías, y algunos bancos han venido y han 
respondido, y yo les puedo manifestar que hay un cambio de actitud, o nosotros vemos un cambio de 
actitud en los dirigentes que se han personado en Alcaldía, a la hora de proponer soluciones y se han 
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implicado para que cuando se conozca un problema concreto, haya una persona de contacto para que 
solucione aquel problema concreto, bien sea suspender un desahucio, darle solución en materia de 
vivienda, procurar viviendas de la administración, de los bancos, de donde sea, ayudas puntuales. En 
definitiva, un ámbito de colaboración para evitar que haya más familias que se queden en la calle. Yo 
creo que la generosidad, en relación al trabajo que realiza la oposición, es público y notorio también, 
por el hecho de la cantidad, por no decir de casi el 100% de los acuerdos que hemos llegado en este 
Pleno, en relación a la lucha contra el desahucio. Es que han llevado a medidas que han sido, no 
solamente manifestaciones políticas, sino que han llevado a medidas concretas, que han ayudado a 
solucionar ya a estas alturas, bastantes casos de familias que habían sufrido un desahucio. Por tanto, 
estamos contentos por lo que se ha hecho, pero no estamos satisfechos porque la situación todavía es 
dramática. Y por tanto en ese sentido, creo que debemos seguir trabajando, y en buena práctica, yo 
creo que es el esfuerzo que hemos hecho durante la mañana de hoy, para concretar los acuerdos, en 
relación a seguir instando, y incluso estudiar la posibilidad de realizar convenios con los bancos, para 
que esas viviendas vacías, estén a disposición de familias que lo necesiten. Vamos a seguir trabajando en 
este sentido. Yo le he propuesto a la Regidora, que podamos tener también alguna reunión, para fuera 
del Pleno y más sosegadamente, poder seguir alimentando en no solamente las posturas, que ya se sabe 
cual es, sino dando ideas concretas también, para poder ser más efectivos si cabe en esta materia, que 
seguro que cabe. Y por tanto, a partir de aquí, celebrar el hecho de poder haber llegado a la unanimidad 
de los acuerdos, y nada más. Muchas gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muchas gracias, vamos pues a las votaciones… Don Francisco, ya ha hablado Usted antes 5 minutos, 
venga. Muchas gracias. ¿Alguna manifestación más? ¿Podemos seguir con el Pleno? Moltes gràcies idò, 
si ens deixen fer la nostra feina, ara mateix continuarem. Gràcies. No se preocupi, ho tinc clar. No miren, 
no son, no, no es el, Señora, no, no sea Usted. Muy bien. No, sin ninguna duda pero no es el momento ni 
la forma. Lo hacemos, le aseguro que lo hacemos. Le aseguro que lo hacemos. Señora, Señora, lo 
hacemos, lo hacemos con todo el interés, Señora que lo hacemos con todo el interés del mundo, se lo 
aseguro, se lo aseguro. Venga, gracias. Digui. Farem tot lo que podrem. Molt bé. Li asseguro que fem tot 
el que podem. Ja i me sap molt de greu no convèncer-la. Molt bé, de res, a vostè. Bon dia. ¿Podem 
continuar idò ara? Idò continuem.” 

 
Es fa votació separada dels punts: 
Als punts 1 i 2 Informe desfavorable de la Comissió del Ple de Serveis a la Ciutadania  
Als punts 3 i 4 Informe favorable per unanimitat. 
 
S’aprova per unanimitat la següent proposta transaccional: 
 
1. Estudiar la possibilitat d’establir convenis amb els bancs amb l’objectiu de que posin a 
disposició els habitatges buits per destinar-los a habitatge social de lloguer. 
 
2. Modificar el Conveni del Col·legi d’Advocats amb l’objectiu de que se contempli la labor de 
“mediació e intermediació” entre deutor (persona/família  que no pot pagar la 
hipoteca/lloguer )  i creditor ( persona física o jurídica), amb la finalitat de dotar d'eficàcia 
l’OMIHL i fer efectiva l'aplicació de la Llei 1/2013, de 14 de mayo, de medidas para reforzar la 

protección a los deudores hipotecarios, reestructuración de deuda y alquiler social. 
 

3. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a elaborar tota una sèrie d’eines, 
com seria l’elaboració d’un manual, que estableixi els procediments d’assessorament i 
intermediació, per a les persones que desenvolupen l’esmentada funció a l’OMIHL, per tal 
d’augmentar l’eficiència de l’oficina.  
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42. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a STOP desnonaments (424/2014) 
 
Informe desfavorable de la Comissió del Ple de Serveis a la Ciutadania: 
 
S’aprova per unanimitat la següent proposta transaccional: 
 
1. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta l’equip de govern a centrar i invertir esforços en 
l’orientació i reinserció laboral de persones aturades de llarga durada, col·lectius en ris 
d’exclusió social i altres col·lectius en situació d’atur. 
 
2. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta l’equip de govern a impulsar la promoció de la inserció 
sociolaboral des dels centres Municipals de Serveis Socials i en col·laboració amb les entitats 
socials. 
 
3. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta l’equip de govern a garantir la liquiditat i tresoreria 
per a fer efectives les ajudes econòmiques en el menor temps possible. 
 
4. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta l’equip de govern a que el Programa municipal Palma 
Habitada sigui més efectiu i dinàmic en captació de pisos per a donar resposta a les persones 
desnonades. 
 
5. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a tots els membres del Consistori a posar en 
coneixement de l’equip de govern els casos de desnonaments dels que tinguin notícia de 
manera immediata per a poder atendre cada cas i cercar una solució a la seva situació. 
 
34. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a garantir la gestió pública de l’edifici 
de Sa Llotja (404/2014) 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Punt 34, proposició del grup municipal PSIB-PSOE, relativa a garantir la gestió pública de l’edifici de La 
Llonja. Sra. Gónzalez.” 
 
Sra. González Carrasco (PSIB-PSOE): 
 
“Si. Moltes gràcies Sr. Batle. Bueno, esta propuesta la traemos a raíz de las noticias que tuvimos a través 
de periódicos, y más adelante por declaraciones de la Federación de Asociaciones de Vecinos, de la 
intención que al parecer tiene el Govern Balear, de privatizar uno de los espacios más emblemáticos de 
esta ciudad, y uno de los elementos más representativos de nuestra arquitectura gótica, a nivel 
europeo. Esta noticia nos preocupó más todavía, cuando estamos en un momento en que justamente el 
Ayuntamiento de Palma, quiere poner en relieve el patrimonio artístico de nuestra ciudad, para poder 
optar a la declaración de Ciudad Patrimonio de la Humanidad. Nos ha llegado también la noticia de que 
en la Comisión Palma Patrimonio de la Humanidad, el Ayuntamiento no se ha querido posicionar ni 
pronunciar, con respecto a esta intención que al parecer tiene el Govern Balear, de privatizar la gestión 
de este espacio, del citado espacio. Y como consideramos que es de mucha importancia para nuestra 
ciudad, y creemos que es incompatible esta privatización, con la declaración de Palma como Patrimonio 
de la Humanidad, compartimos la petición que hizo en su día la Federación de Vecinos sobre la 
necesidad de que la Comisión de Palma Patrimonio de la Humanidad, se pronuncie claramente en 
contra, y que el Ayuntamiento se oponga claramente a la privatización, o la intención de privatizar la 
gestión de un bien público de esta categoría, es por ello que traemos esta proposición, en primer lugar 
para que el Pleno del Ayuntamiento, inste al Govern a que no se privatice la gestión del edificio de la 
Lonja, y que el Pleno del Ayuntamiento al mismo tiempo, inste al representante municipal, a nuestro 
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representante en la Comisión Palma Patrimonio de la Humanidad, que se pronuncie claramente también 
en contra de la privatización del edificio de la Lonja. Gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies.” 
 
Sr. Gilet Sancenon (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Bueno Sra. González, en primer lugar yo quiero aclarar que no se trata de una 
privatización, el proyecto que el Govern quiere poner en marcha. Por lo tanto La Lonja, ni se vende ni se 
traspasa ni deja de pertenecer al dominio público, se trata de una externalización, que bien sabe Usted 
lo que significa, y significa que tiene esa palabra. Es una externalización que facilitará o aspira a facilitar 
y a estimular por medio de una oferta pública, pues al sector de la gestión cultural, a través 
evidentemente de la promoción de este edificio, que tan bien Usted ha definido, como un edificio 
emblemático, y por tanto un edificio importantísimo para lo que es la promoción de Palma y también de 
nuestras Islas. Es importante destacar que en ese proyecto, los residentes de las Baleares quedan 
exentos, o está contemplado que queden exentos del precio de la entrada. Y por tanto de esta manera, 
queda también garantizado lo que es el control público, y la adecuada contextualización del edificio, 
respecto a lo que será la línea artística, las actividades culturales que ayuden a promocionar como decía, 
la ciudad a través del edificio de La Lonja. Es un proyecto que está enmarcado por tanto, en el proyecto 
cultural que se está liderando, y que por tanto yo particularmente veo como positiva la iniciativa, ya que 
significará diversas acciones. En primer lugar, como decía, es un estímulo de actividad económica, 
dirigida al sector de la gestión cultural. En segundo lugar, ofrecerá una programación estable y continua, 
ya que tendrá un responsable, que tendrá con ello un cometido y que redundará por ello en beneficio 
de la oferta cultural de la ciudad. Y en tercer lugar, es un paso valiente, para seguir contribuyendo a 
mejorar nuestro posicionamiento turístico, como referencia cultural. Y por último, creo que es un 
avance en lo que es la reformulación de la gestión pública, de aquellos edificios públicos, atendiendo la 
actual coyuntura presupuestaria, que no es fácil. Por tanto, por todos esos motivos, nosotros votaremos 
en contra de la propuesta, entendiendo vuelvo a repetir, de que no se trata de una privatización, sino de 
una externalización, que viene a buscar y a ser un estímulo, tanto en lo que es la promoción como es la 
gestión de carácter cultural. Muchísimas gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies. Pel grup MÉS, no? Sra. González pues cuando Usted quiera.” 
 
Sra. González Carrasco (PSIB-PSOE): 
 
“Muchas gracias Sr. Alcalde. Bueno, no, consideramos que las explicaciones que nos acaba de dar el 
Regidor, dicho sea de paso, siempre de palabra, es decir, no se ha tenido ninguna información de que 
proyecto se pretende externalizar, o que proyecto o que línea de promoción cultural, o turístico cultural 
es en la que se está embarcando, o se quiere embarcar el Govern Balear. Y mucho nos tememos de que 
siga en la misma línea de una gestión cultural entendida como una mercantilización de la cultura, y no 
como una, un paso adelante hacía una gestión cultural y hacía una política cultural pública y de 
promoción, sobre todo de lo que son los nuevos avances, las nuevas alternativas, y una nueva forma de 
entender la cultura pública, a nivel de público. No tenemos ningún indicio de que esto vaya a ser así. Por 
tanto seguimos pensando mientras no se nos demuestre lo contrario, que lo que están planteando es 
una privatización, una mercantilización de la cultura, empresas privadas que simplemente llevaran 
adelante una línea de política cultural, que es mercantilista, de compra de venta. Lo han dicho una y 
otra vez las asociaciones de artistas visuales, y todo el sector. La política que se está haciendo es de 
espaldas, completamente de espaldas a lo que es la promoción de una cultura como bien público, y está 
únicamente dirigida hacía el mercado y hacía la mercantilización. Y a esto es a lo que nos oponemos, y 
por esto es por lo que mantendremos nuestra propuesta. Gracias.” 
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Sr. Batle (PP): 
 
“Muchísimas gracias Sra. González. Sr. Gilet.” 
 
Sr. Gilet Sancenon (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Bien, le vuelvo a repetir que no es una privatización, es una externalización, 
como sucede en diferentes servicios públicos, en diferentes áreas. Usted lo sabe bien, en deportes, pues 
hay servicios, como son las actividades dirigidas de las que se organiza por parte del IME, que no las 
hacen responsables municipales directos, sino a través de empresas que ofrecen un servicio público, y 
por tanto genera también, como decía antes, un estímulo fundamentalmente de activación económica. 
Pero le pondré otro ejemplo, Ses Voltes, Ses Voltes es ahora mismo un edificio patrimonio, que va a ser 
gestionado por una empresa, Tres serveis culturals, la misma empresa que gestionaba el cuartel de 
Intendencia, que ha ganado un concurso público, y que va a realizar una acción de promoción cultural, 
dirigido al sector artístico y al mundo de la cultura, utilizando, utilizando un edificio público. Dígame 
Usted si en eso está de acuerdo o no está de acuerdo, porque escuchándola no acabo de pillarla, no 
acabo de entender muy bien lo que Usted realmente considera como público. Por tanto, vuelvo a 
repetir, creo que esto es un paso más, evidentemente es un paso valiente, reconozco su paso valiente, 
en lo que tiene que ser la contribución a mejorar nuestro posicionamiento turístico como ciudad. Y le 
digo como Regidor, y por tanto como persona que lleva gestionando una coyuntura presupuestaria 
complicada, es un avance en la necesaria reformulación de un concepto anticuado, en lo que es la 
gestión de la cultura, desde las administraciones públicas. Ya no hay tanto dinero como antes, pero si 
que seguimos disponiendo de unos edificios públicos, que con el sector, como modelo de colaboración 
público privada, y evidentemente respetando el contexto, la línea artística de edificios emblemáticos 
como sucede por ejemplo con Ses Voltes, estamos dando evidentemente un avance a lo que tiene que 
ser y es el presente y el futuro de la política cultural, esté quien esté en el Gobierno. Gracias.” 
 
Sra. González Carrasco (PSIB-PSOE): 
 
“Sr. Alcalde, disculpe, como me ha hecho una pregunta el Regidor.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Era retórica.” 
 
Sra. González Carrasco (PSIB-PSOE): 
 
“Vaya.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Venga. Seguro que era retórica, pero si la quiere contestar, ya sabe que yo, la contesta, pero quiero 
decirle.” 
 
Sra. González Carrasco (PSIB-PSOE): 
 
“Yo me gustaría tener la oportunidad de si me preguntan contestar, si.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Estoy seguro de que es capaz de hacerlo sucintamente, hágalo.” 
 
Sra. González Carrasco (PSIB-PSOE): 
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“Si, no, lo haré sucintamente, no, yo simplemente creo que hay una gran diferencia entre un proyecto 
como puede ser el de Ses Voltes, con más o menos diferencias que podamos tener, que es de creación y 
de actividades, que son públicas, y llevarse, llevar un proyecto, que es lo que parece ser en La Lonja, 
porque no tenemos otros datos, que sea como si fuese una galería privada, simplemente que en un 
espacio público. Alguien que entrará a simplemente tener una galería a su disposición, en un espacio 
público. Esa es la gran diferencia que nosotros vemos.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muchas gracias, muy amable. Pasamos a la votación pues…” 

 
Informe desfavorable de la Comissió de Serveis a la Ciutadania:   
 
“1. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta al Govern de les Illes Balears a no privatitzar la gestió 
de l’edifici de Sa Llotja 
2. El Ple de l’Ajuntament insta al representant municipal a la Comissió Palma Patrimoni de la 
Humanitat a pronunciar-se clarament en contra de la privatització de l’edifici de Sa Llotja”. 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
45. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la dotació de serveis de Sa Indioteria 
(397/2014) i esmena d’addició (427/2014) 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Ara passem en el 45, avís perquè és que antes hi ha hagut una intervenció de la Plataforma d’entitats 
de la barriada, i el Secretari m’ha dit que ara corresponia el 45. Ho dic, si no hi ha cap problema, passem 
a debatre el punt 45, que és una proposició del grup municipal PSIB-PSOE, relativa a la dotació de 
serveis de la Indioteria. Sra. Garvi ¿es Usted?” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“No. Sr. Alcalde soy yo.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Es PSIB-PSOE la, ah no.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Si bé però és que després hi havia una esmena, que crec que es va votar a favor, va esser aprovada per 
unanimitat, i entenc que bé està aprovada i ja està. Discutiríem el punt primer, que és el que es va 
rebutjar.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Per lo tant, no hi debat en aquest punt?” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Si, si. I tant, i tant.” 
 
Sr. Batle (PP): 
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“Però és que no ho l’he entès.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“No, no, jo crec que hi havia un punt primer, i després es va presentar una esmena. Aquesta esmena en 
Comissió es va votar per unanimitat, però el punt primer es va rebutjar. Per tant, hem de discutir el punt 
primer.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Don Andreu quan vostè vulgui.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Miri, aquesta és una proposició que varem presentar, a resultes d’uns veïnats que ens 
varen venir a veure, i ens varen dir, escolti, que la nostra situació és exactament igual que la 
d’Establiments, i l’Ajuntament dota, fa la dotació de serveis a la barriada d’Establiments, i a nosaltres ja 
ens va dir l’any 2004 que no. Nosaltres varem mirar l’expedient, varem mirar tot lo que podíem mirar. Jo 
vull recordar que a l’anterior legislatura al tema d’Establiments, també hi havia una petició. Nosaltres 
tenim informes jurídics que ens deien que no es podia fer, bàsicament perquè la Llei del sòl obliga a 
pagar en el propietari, l’escomesa del servei. Però ara hi ha hagut uns altres informes que diuen que és 
legal. Bien, res que dir, fins aquí res que dir. Només és que una inversió que es fa en aquest Govern, i és 
una que no importava fer, però més enllà això ja és voluntat política, es fa, bien. Lo únic que varem dir 
nosaltres, era que si es feia a Establiments, qualsevol barriada que tingués les mateixes circumstàncies, 
evidentment similars, perquè no serà a damunt Establiments, similars característiques, s’havia de 
traslladar la mateixa solució. En el debat de la ciutat ho varem posar com una proposició, i ja varen votar 
en contra, amb la qual cosa lo que hem de veure, o lo que hauríem d’explicar és, que tenen els veïnats 
d’Establiments que no tinguin els veïnats d’altres barriades, si és que es diu que no a adaptar aquesta 
solució a les altres barriades que tinguin característiques similars. Nosaltres aquí tenim la 
d’Establiments, la de la Indioteria, que creiem que és exactament igual, és un nucli urbà, que té part 
d’urbana que no té dotacions, també té part de rústica, com Establiments, etcètera, etcètera, no hi 
veiem la diferència, pot esser que n’hi hagi qualcuna, potser que ara ens diguin i ens haguem equivocat, 
i els papers que ens hagin donat no siguin els vàlids, i n’hi hagi qualcuna. Bé és possible, en tornarem 
trobar un altre, no és l’única, no és l’única barriada, a Son Sardina li passa tres quarts de lo mateix, Son 
Sardina que és un nucli evidentment, que és urbà evidentment, hi ha carrers i cases que no tenen 
dotacions, per tant és qüestió de temps que els veïnats de Son Sardina, quan se’n temin de lo que fan a 
Establiments, també vinguin a demanar a l’Ajuntament, a tocar la porta i que se’ls hi pagui. Bien, això és 
la proposta, és fer lo mateix que es va fer a Establiments, traslladar-ho a les zones de la Indioteria, 
afectades amb la mateixa situació que Establiments. Que això no serà tota la Indioteria, bé, bé, però si hi 
afegim qualque carrer, són ciutadans que es beneficiaran d’aquesta nova interpretació sobre la dotació 
de serveis, amb càrrec a les arques de l’Ajuntament. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Alcover. Sr. Garau.” 
 
Sr. Garau Garau (PP): 
 
“Si miri, la zona urbana de la Indioteria, està dotada de serveis, tant d’aigua potable com de 
clavegueram, des de l’any 1993, data que varen acabar les obres. La part de sòl rústic, evidentment no 
disposa d’aquests serveis, com tot el sòl rústic del terme municipal de Palma. La comparació amb 
Establiments, és en aquest cas improcedent, perquè el projecte aprovat només incloïa el sòl urbà. Jo 
com sé que a jo no me creurà, li he duit el informe que li acabo de llegir, dels tècnics municipals, i en fi, 
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llavors podem seguir xerrant aquí, però jo crec que estalviarem temps en el Plenari, i tothom ens ho 
agrairà. Gràcies.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS): 
 
“Si, bé, nosaltres ja varem expressar a la Comissió, que ens abstindríem, perquè també enteníem, pel fet 
del sòl rústic amb el sòl urbà, estam totalment d’acord que s’ha de dotar de serveis, igualment com s’ha 
trobat una solució a Establiments, a Sa Indioteria, i com es deia ara a Son Sardina o altres zones de 
Palma. Però en el cas del sòl rústic no és igual, si es troba un altre tipus de solució pel sòl rústic, idò en 
podem parlar, però aquesta no veiem que pugui esser la mateixa.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies Sra. Truyol, molt amable. Don Andreu.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Miri, si el informe és el que va firmar el Sr. Obrador el dia 3 de maig de 2004, no crec 
que serveixi, perquè jo aquí tinc informació de l’Ajuntament que diu que una direcció en concreta, és 
urbana, i el veïnat m’assegura que no en té. El me crec, perquè no tindria el perquè mentir-me i fer-me 
d’una cosa en el Plenari, perquè després no fos cert. Jo el me crec, no he anat, no he anat a veure si 
tenia connexió allà, però me diu que a ca seva no n’hi ha, i a ca seva segons les dades de l’Ajuntament és 
urbà. Jo no dic que això sigui extrapolable a tota la Indioteria, si és possible que la major part sigui 
rústica, si no ho discuteixo, jo lo que discuteixo, ho podem redactar de la manera que vulgui. Si hi ha 
qualque zona urbana a la Indioteria, se li faran les dotacions de clavegueram? Si o no, basta això. Si hem 
de canviar la redacció, no tinc cap inconvenient, només faltaria, això era el sentit de la. El camí me duen 
papers de l’Ajuntament que diuen que és urbà, una zona, i el veïnat m’assegura que no té connexió amb 
el clavegueram. Ara si hi ha un error perquè no s’ha connectat per no se que és un altre cosa, però si és 
així, se li posarà? És una pregunta senzillíssima. És si o no. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies Don Andreu. Sr. Garau.” 
 
Sr. Garau Garau (PP): 
 
“Bé, jo no sé quins papers li duen o li deixen de dur, si vostè m’envia els papers que aquest ciutadà li 
envia confiant en vostè, pues ho mirarem o analitzarem amb tot el carinyo del món, i si és possible es 
farà. Lo que vostè demana, lo que vostè demana, jo li contesto, si la situació és idèntica a la 
d’Establiments, evidentment que es farà lo possible pressupostàriament, perquè això es faci, i serà 
possible pressupostàriament si seguim amb la mateixa línea que hem seguit fins ara a l’Ajuntament de 
Palma, sinó encara que tinguessin el dret, si pressupostàriament és impossible, encara que hi hagués 
voluntat política, unanimitat política, no es podria fer. Però li recalc, perquè quedi clar, la Indioteria està 
dotada de serveis d’aigua potable i de clavegueram a la zona urbana, i a la zona rústica evidentment no 
es pot, per llei. El informe en el que li faig referència, és de 17 de juny de 2014, no de 2.000 no se quants 
que m’ha dit, o no. D’acord? I això és tot lo que tinc que dir. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies. Idò anem a votar la proposició.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Un moment, queda el compromís de si hi ha qualque zona urbana s’intentarà fer. No?” 
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Sr. Garau Garau (PP): 
 
“No, perquè no només és una qüestió de que sigui urbana o no urbana, hi ha altres factors que a 
Establiments es varen estudiar, com que per exemple, a pesar de que fos zona urbana, les edificacions 
eren anteriors a la Llei del sòl. És a dir, és un tema.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“No totes.” 
 
Sr. Garau Garau (PP): 
 
“Si, és un tema d’una complexitat que no la vulgui vostè reduir amb un esperit simplement 
d’oportunisme polític, amb una frase a un acord d’això, no.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Molt bé, moltes gràcies.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Ara ho ha aclarit. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies.” 

 
Informe desfavorable de la proposició a la Comissió de Vigilància de la Contractació, Medi 
Ambient i Infraestructures i Informe favorable per unanimitat de l’esmena d’addició 
 
“1. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a dotar de serveis que encara no 
té, a la barriada de Sa Indioteria, amb la mateixa solució que l’adoptada per la dotació de 
serveis d’Establiments”. 
ESMENA D’ADDICIÓ (427/2014) 
“2. El Ple de l’Ajuntament de palma insta a l’equip de govern a preservar la identitat de la zona 
rural de Sa Indioteria i no permetre el desenvolupament del sòl urbanitzable de Sa Bomba, 
previst al Pla General de l’any 1998, si aquest no compleix amb les directrius i principis rectors 
que fitxa el PTM del 2010”. 
 
Es fa votació separada dels punts: 
 
El punt 1, es rebutja per 16 vots en contra (PP), 9 vots a favor (PSIB-PSOE) i 3 abstencions 
(MÉS). 
El punt 2, s’aprova per unanimitat 
 
40. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a bust de n’Emili Darder a la Sala de Plens 
(415/2014) 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Reprenem idò en el punt 40, proposició del grup MÉS, relativa en el bust de n’Emili Darder a la Sala de 
Plens.” 
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Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Si, tenim la figura de n’Emili Darder, metge, intel·lectual, polític, científic, cristià, catòlic, un treballador 
infatigable pel benestar dels ciutadans de Palma, va dedicar tots els seus esforços, construcció d’escoles 
com a polític, construí dispensaris d’atenció sanitària, una feina infatigable per sobretot millorar les 
condicions de vida de la gent treballadora d’aquesta ciutat. N’Emili Darder va esser vilment assassinat, 
simplement per les seves idees democràtiques, i simplement per esser el Batle republicà de Palma, en el 
moment del alçament militar del General Franco, per això va esser assassinat. Una persona excepcional, 
que es va desviure per millorar les condicions de vida de sobretot la gent treballadora de Palma. Mai, 
mai li podrem retre prou homenatges, a una figura com la del Batle Emili Darder, com a Consistori. Era el 
Batle de Palma, i va esser assassinat, justament per això, mai li retrem prou homenatges a la seva figura. 
Tenim ara una situació sobrevinguda, l’abdicació del Rei Joan Carles, tenim aquí un bust, que per cert, 
això representa ja un incompliment de la Llei, del Reglament de funcionament dels organismes locals, 
perquè evidentment ha de presidir l’efígie del Rei, en lloc preferent tenim a l’anterior Cap d’Estat, però 
bé. En qualsevol cas, tenim aquesta situació sobrevinguda, s’ha de substituir, s’ha de substituir aquest 
bust del Rei Joan Carles, i a partir d’aquí, la veritat nosaltres pensem que seria retre un gran homenatge, 
en el Batle Darder, que fos substituït l’efígie de’n Joan Carles, per la del Batle Darder. Tenim un metge, 
artista, n’Eduard Servera, que ha fet ja, va fer fa temps, un bust de n’Emili Darder, el cediria a 
l’Ajuntament gratuïtament, per tant no costaria doblers a l’Ajuntament,  només els doblers de la 
fundició, i la única, l’únic argument del Partit Popular per negar aquesta proposta, que ens pareix la 
veritat, absolutament clara i òbvia, és l’article 75.2 del Reglament de funcionament dels organismes 
locals. Un article que lo únic que diu és que a un lloc preferent d’aquesta sala de Plens, hi ha d’haver 
l’efígie del Cap d’Estat. L’acceptem aquest article, no estam absolutament, no estam en contra, 
evidentment fem feina per canviar la forma d’Estat, però mentre hi hagi l’actual forma d’Estat, hi ha 
aquest article que diu que ha d’estar a un lloc preferent en aquesta sala de Plens. D’acord, no hi ha cap 
problema. Evidentment es substitueix l’efígie, el bust del Rei Joan Carles per el de n’Emili Darder, i es 
col·loca un quadre, una foto, del nou Cap d’Estat, el col·loquen més adalt, evidentment, allà on vulguin, 
allà on vulguin, allà on vulguin. Evidentment el tema de que la sala de Plens també estigui presidida per 
un crucifix, la veritat és que avui en dia també penso que no és sostenible, és un element de valia 
artística, se li hauria de trobar un lloc alternatiu digne, i que pogués esser mereixedora de la seva valia 
artística, però presidint una sala de Plens, l’any 2014, a un Ajuntament d’un Estat aconfesional, pensem 
que aquesta és una qüestió a corregir clarament. Per tant, hi ha lloc per col·locar, un quadre, una foto, lo 
que vostès vulguin, a la nostra opinió lo més barato possible, del nou Cap d’Estat, que entre PP i PSOE, 
han imposat a la ciutadania, i que el tenim de nou Cap d’Estat. Hi ha lloc, però aquest bust del Rei Joan 
Carles, que s’ha de retirar, la veritat és que pensem que la millor opció per esser substituït, seria la del 
Batle Darder, que mai li haurem retut prou homenatges a la figura d’aquest Batle, assassinat per esser 
Batle. És un, el Sr. Gilet comentava que hi ha altres fills il·lustres en aquesta ciutat, escolti, el Sr. Darder 
va esser assassinat per esser Batle, l’haurien de tenir molt present tots els consistoris d’aquest 
Ajuntament, va esser assassinat per això, d’una manera injusta, vil. Jo esper que ningú ho discuteixi això, 
una persona de gran valia, que jo crec, amb uns mèrits reconeixibles per absolutament per tothom, una 
persona de bé, que va esser assassinada pels seus ideals democràtics. Per tant, la proposta és clara, i 
pensem que la veritat és que lamentem que en Comissió el PP no l’assumís, esperem que pugui haver un 
canvi de postura, esperem en aquest Ple. Estic esperant a veure amem si és possible, sobretot després 
d’escoltar els arguments, que jo crec que són bastant irrefutables.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltíssimes gràcies Don Toni, molt amable. Sr. Gilet.” 
 
Sr. Gilet Sancenon (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Sr. Verger, aquí no es tracta de proposar que el fill il·lustre, més simpàtic, més 
afí que un tingui, aprofitant l’abdicació del Rei, ara, per quarta o quinta vegada, es faci una proposta 
respecte a la figura encomiable de n’Emili Darder. L’Equip de Govern ha de prendre una decisió, i la de 
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prendre en funció del compliment de la normativa vigent, i és evident que el lloc on està col·locat el que 
ha estat el Cap d’Estat fins fa pocs dies, ha d’esser el mateix lloc on ha de figurar el Cap d’Estat actual, 
que és en Felipe VI. Per tant, l’Equip de Govern donarà compliment a la normativa vigent, i la donarà 
perquè és que a demés perquè és que s’ha de fer així, no es tracta repeteixo de cara nosaltres ens 
posem a triar quin fill il·lustre. Vostès evidentment han errat molt bé la figura, l’ha lloat de n’Emili 
Darder, però és com si nosaltres ara diguéssim hem de posar Don Antoni Maura, Don Antoni Maura, va 
esser un gran reformista, municipalista, va tenir també un atemptat, va lluitar contra el caciquisme, 
evidentment podem lloar la figura de Don Antoni Maura, mallorquí, mallorquí, l’únic President que ha 
tingut Espanya i que fos de la nostra ciutat. Evidentment això és un plantejament que jo particularment 
trobaria molt poc serio, aquí es tracta de complir la Llei, i la Llei està per fer-se complir, i per tant me sap 
greu, perquè sé que vostès li tenen una estima molt especial a n’Emili Darder, però crec com li vaig dir ja 
crec en diferents proposicions que vostès ens han fet al llarg d’aquesta legislatura, que n’Emili Darder 
està reconegut de diferents maneres, un carrer, un col·legi, varem posar nosaltres una placa, fill il·lustre 
de la ciutat, i tenint en compte que aquesta ciutat té fills il·lustres també molt destacadíssims, també 
trobem que per la seva part és un error, és una ocurrència que és un error, i un error que desmereix les 
virtuts de molts d’altres. Per tant, com li deia l’Equip de Govern complirà la Llei, complirà l’article 85 
apartat 2, del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals, que diu, com 
vostè molt bé ha llegit, que en lloc preferent del saló de sessions estarà col·locada l’efígie del Cap 
d’Estat. Moltíssimes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies. Sra. Pulido, cuando Usted quiera.” 
 
Sra. Pulido Roman (PSIB-PSOE): 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Nosotros nos vamos a abstener en esta proposición del grup MÉS, no porque no 
compartamos en todos los términos todo el relato de los méritos de Emili Darder, sino porque 
pensamos que quizás vale la pena ahora que estamos en un momento de cambios, que entre todos 
alcanzásemos un acuerdo, quizás para cambiar toda la simbología, porque yo he leído que este dosel es 
un privilegio nada menos que de Felipe V, que no es precisamente el Rey que en esta comunidad más 
tengamos que admirar, porque fue el que nos impuso los Decretos de Nueva Planta, por lo tanto si esto 
tiene ese valor histórico, y seguramente artístico y estético, pero lo que es para el gusto de algunos es 
un poco anacrónico, cuando otro calificativo que se me ocurre que ahora prefiero no decir, pero 
seguramente eso se podría conservar en algún otro sitio, en un museo, allí donde convenga, de paso nos 
libraríamos de un crucifijo, que yo creo que los símbolos religiosos tienen que estar, los crucifijos en las 
iglesias, las medias lunas en las mezquitas, y la estrella de David en las sinagogas, pero que en una 
institución de un país democrático, y no confesional, pues sobran los símbolos religiosos. Por lo tanto, 
nosotros nos abstenemos porque pensamos que vale la pena que entre todos decidamos, a parte de 
cumplir la normativa que nos obligue a tener la efigie del Jefe de Estado, que evidentemente eso no hay 
que discutirlo, pensemos si se podría remodelar esa, esa simbología ya tan anacrónica y un poco rancia, 
aprovechando que estamos obligados a cambiar el busto del Rey abdicado por otra imagen de su hijo. 
Gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muchísimas gracias Sra. Pulido. Don Toni.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Si, anem a veure, donin un altre argument, no és una qüestió de normativa vigent, l’article del 
Reglament simplement diu al lloc preferent de la sala de Plens, simplement diu, al lloc preferent de la 
sala de Plens, serà col·locada l’efígie del Rei, això és lo que diu. Jo li he proposat alternatives, perquè 
això es compleixi, i a la vegada puguem substituir el bust del Rei Joan Carles, que s’ha de substituir, s’ha 
de llevar, pel de n’Emili Darder, complint estrictament la normativa, no és una qüestió de normativa, no 
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s’escudin amb això, perquè no és cert, vostès no volen posar el bust de n’Emili Darder, no me digui, no 
me digui que és per una qüestió de normativa, no els hi dona la gana, no estan complint, no és una 
qüestió de complir la normativa. La normativa es pot complir col·locant el bust de n’Emili Darder. M’ha 
entrat amb una comparació històrica entre en Toni Maura, n’Emili Darder, me diu que no es tracta de 
posar el fill il·lustre més simpàtic i més afí a cada grup polític. Jo lament, lament aquestes comparacions, 
jo crec que les figures són netament diferents, i a demés hi ha una qüestió clau que, hi ha una qüestió 
clau que els diferencia, n’Emili Darder era Batle de Palma, era Batle d’aquesta ciutat, es seia on està 
assegut ara el Sr. Isern, es seia en aquesta mateixa sala de Plens, i va esser assassinat, va esser 
assassinat, per simplement per esser el Batle de Palma, per tenir idees democràtiques, per esser el Batle 
democràtic de Palma, per això va esser assassinat el Sr. Emili Darder. No me compari amb el Sr. Maura, 
que pot tenir els seus mèrits, però evidentment la qüestió de n’Emili Darder en aquest Consistori és 
especial, és única i hi hauria d’haver un consens en retre-li el màxim homenatge, per part de tothom, i el 
màxim homenatge, un és col·locar la seva figura perquè tots els consistoris que vinguin a partir d’ara, el 
tinguin molt present, la figura d’un Batle vilment assassinat pels seus ideals democràtics, un Batle que es 
va desfer en simplement en que la gent treballadora tingués millor atenció sanitària, tingués millors 
escoles, i va esser assassinat per això. Jo la veritat, la normativa la podem complir fent això. La figura 
d’Emili Darder, per aquest Ajuntament hauria d’esser central i retre-li homenatge de manera central és 
col·locar la seva efígie aquí, no li costa doblers pràcticament a l’Ajuntament, perquè hi ha un escultor, 
metge, artista, que li cediria a l’Ajuntament gratuïtament aquest bust, jo la veritat me sap greu, me sap 
greu que vostès diuen, no, no, o sigui que digui no que li sap greu perquè ja sap que nosaltres li tenim 
estima, és que tots li hauríem de tenir estima en el Sr. Darder, la màxima estima, tenint en compte el 
que va succeir, tenint en compte com va morir, tenint en compte que era el Batle de la ciutat, i tenint en 
compte per lo que li varen assassinar, tots li hauríem de tenir estima, i tots li hauríem de donar, voler 
donar el màxim homenatge, no se m’escudi en la normativa, perquè evidentment això és desmuntable 
molt fàcilment. A vostè no els hi dona la gana.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“I de veres, de veres que ho lamentem i ho trobem molt indignant.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies, li asseguro que ha quedat claríssim.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“I lamentem també que el PSOE s’abstingui, perquè evidentment no obsta amb absolut, jo també ja ho 
he comentat.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies Don Toni.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“S’ha de reconfigurar el tema de la simbologia d’aquí.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Ha quedat perfectament clar.” 
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Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“No obsta amb absolut.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“substituir això per un altre cosa.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Molt amable. Sr. Gilet.” 
 
Sr. Gilet Sancenon (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Sr. Verger, li he donat un parell d’arguments, no només li he llegit l’article al 
qual estam obligats, li he donat un parell d’arguments. Vostè torna a repetir, i pareix que d’aquesta 
manera, per molt de repetir ens intentarà convèncer. El Partit Popular, va declarar fill il·lustre governant 
a n’Emili Darder, va esser un Govern del Partit Popular, per tant crec que aquest reconeixement és la 
màxima distinció que pot tenir qualsevol ciutadà. Ara, vostès volen fer un bust també de n’Emili Darder, 
li torn a dir, no tothom pensa com vostès, nosaltres podríem triar un altre fill il·lustre, el Partit Socialista 
un altre, però això no funciona així, això no funciona així. I ho ha dit el portaveu, la Corona, el Cap de 
l’Estat, és una figura neutral, que representa a tots dintre lo que és el nostre règim, el que hem promès 
complir i fer complir, que és la Constitució, i l’article, l’articulat ho diu molt clarament, per tant aquí no 
es tracta de debatre, si nosaltres triem, si vosaltres poseu, no, no, no, no es tracta de narrar una i mil 
vegades, la biografia de n’Emili Darder. N’Emili Darder està reconegut per la ciutadania, està reconegut 
per les administracions democràtiques, dintre lo que és la normalitat democràtica, que ha demanat 
aquest ciutadà. El Partit Popular li va declarar fill il·lustre, aquest Equip de Govern li ha posat una placa a 
la seva casa natal, té un carrer, té un col·legi. No tothom pensa com vostès, no tothom pensa com 
vostès. És com si jo ara, nosaltres diguéssim, Don Antoni Maura, i mort que no et moguis Don Antoni 
Maura, vostès dirien pues no tothom pensa com vostès, no tothom pensa com vostès. Bueno també, 
era, té les seves virtuts, en Ramon Llull. En Ramon Llull n’hi ha un munt de fills il·lustres, estam 
enrevoltats, per tant me sap greu que vostès això no ho acabin de comprendre. Les seves simpaties, les 
seves afinitats, no són unànimes, no es comparteixen per tothom, i no estic xerrant de la biografia de 
n’Emili Darder, que està més que reconeguda, com he dit, inclús, inclús fins la màxima distinció per un 
Govern del Partit Popular, com va esser la declaració de fill il·lustre. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies. Passem idò a la votació...” 

 
Informe desfavorable de la Comissió del Ple de Serveis a la Ciutadania. 
 
“1. L’Ajuntament de Palma procedirà a la retirada del bust del rei Joan Carles de la Sala de 
Plens i procedirà a col·locar al seu lloc un bust del batle de la Ciutat i fill il·lustre de Palma Emili 
Darder i Cànaves”.    
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP), 9 abstencions (PSIB-PSOE) i 3 vots a favor (MÉS). 
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38. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a garantir els menjadors escolars a 
l’estiu de 2014 (408/2014) 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Pasamos al punto siguiente, proposició del grup municipal PSIB-PSOE, relativa a garantir els menjadors 
escolars d’estiu. ¿Usted Sra. González?” 
 
Sra. González (PSIB-PSOE): 
 
“Muchas gracias Sr. Alcalde. Bueno, tengo que decir que la Regidora me había propuesto una 
transaccional, le pido disculpas porque estoy con el teléfono muerto, y no he podido contestar a nada. 
De todas formas si que.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“¿Quiere que la aplacemos para que le de tiempo o no hace falta?” 
 
Sra. González (PSIB-PSOE): 
 
“En principio no, bueno, tal como está planteada no la aceptaríamos. Si quiere la Regidora que 
hablemos, podemos, pero vaya. Bueno pues lo aplazamos.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“La dejamos, hablan Ustedes y la retomamos a continuación. Muchas gracias.” 

 
Informe desfavorable de la Comissió del Ple de Serveis a la Ciutadania , amb possible 
transaccional. 
 
S’aprova per unanimitat la següent proposta transaccional: 
 
“L’Ajuntament de Palma manifesta el compromís de firmar un conveni amb la CAIB a la major  
brevetat per a que la quantitat que correspon a Palma arribi aquest estiu, i, sumada al que s’ha 
pressupostat i previst per aquest Ajuntament, garanteixi el compromís del Ple de donar 
prioritat a l’atenció de les necessitats bàsiques de la infància en situació de vulnerabilitat”. 
 
49. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a ús públic de les instal·lacions esportives de 
“Es Forti” (418/2014) 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Passem en el punt 49, proposició del grup municipal MÉS, relativa a l’ús públic de les instal·lacions 
esportives del Forti.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
 
“Si, breument, ja ho varem discutir en Comissió, simplement recordar que en les instal·lacions del Club 
Militar del Forti, en el barri del Forti, en el centre de ciutat, tenim una situació insostenible, una situació 
que no es podrà allargar molt en el temps, és obvi, és obvi, així ho diu el Pla General, i així ho diu també 
el sentit comú. No és normal avui en dia també que amb fons públics es sostinguin unes instal·lacions 
esportives, que només poden disfrutar d’elles, membres de l’estament militar, i els seus familiars, això. I 
a demés creant a la ciutat, en el centre de la ciutat, uns tancaments, una manca de permeabilitat, que 
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evidentment això no es sosté. Per tant, la nostra moció és molt clara, simplement declara la necessitat 
d’incorporar a l’ús públic aquest espai, s’insta en el Ministeri a assumir aquesta situació, que això no es 
pot sostenir en el temps, que això és un anacronisme, mantenir això així és un anacronisme clar, que 
s’ha de corregir, i instem també a la Regidoria d’Urbanisme, a iniciar negociacions en aquest sentit. Jo la 
veritat, és una qüestió de gestió, una qüestió d’imaginació, una qüestió d’interès, de voluntat política, 
en voler-ho fer, i simplement lo que cerca la moció és instar, és impulsar a l’Equip de Govern a fer feina 
per aconseguir un objectiu, que pensem, al contrari de lo que va dir el Regidor l’altre dia en Comissió, 
per nosaltres pensem que és urgent que aquest objectiu s’assoleixi, quant abans millor, i no sostenim 
molt més en el temps una situació, que la veritat és anacrònica i no és sostenible. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Don Toni, molt amable. Sr. Valls.” 
 
Sr. Valls Flores (PP): 
 
“Si, moltes gràcies Sr. Batle. Bé, respecte d’aquesta moció, nosaltres jo crec que s’està reiterant el debat 
que es va tenir dins la Comissió, i les postures són totalment clares, nosaltres varem argumentar el 
perquè estam en contra d’aquesta moció, no és una prioritat des del punt de vista que, des 
d’Infraestructures s’han de desenvolupar encara tot l’àmbit del velòdrom, tot l’àmbit del canòdrom, que 
ha costat milions en termes d’expropiació, i vostè sap també que estam fent un gran esforç, en el que 
igual estam d’acord tots els equips en representació en aquest Ple, en referència a adquirir el Lluís Sitjar. 
Estam parlant de molts de mils de metres quadrats, que estan a disposició per millorar el barri del Forti, 
per tant reiterem la nostra postura contrària en això, donat que estam davant un equipament que té 
30.000 socis, que està, jo crec que és el de major concurrència de totes les Illes Balears, està fent una 
funció social importantíssima, i en aquest moment pues per tant no és una prioritat. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies. Doña Yolanda.” 
 
Sra. Garvi Blazquez (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Nosotros lo único que queríamos añadir a nuestro posicionamiento en Comisión, es 
que hay un acuerdo de Pleno, por unanimidad, de diciembre de 2010, donde hubo una serie de 
transaccionales, pero que el Pleno llegó a un acuerdo que decía que el Ajuntament de Palma acorda 
estudiar dins el marc de la revisió del Pla General, el futur dels espais del Ministeri de Defensa dins el 
municipi de Palma. Nosotros en Comisión hablamos de que efectivamente en estos momentos hay 
prioridades dentro de la fachada, dentro de lo que es el corredor de Sa Riera, fundamentalmente el Luís 
Sitjar, está el tema del Velódromo, pero que es un tema que tiene que estar dentro de la agenda. Yo 
recuerdo aquel debate y las palabras del Sr. Gijón en aquel momento, que decía que efectivamente, que 
había que hablar de esto, que habría que diferirlo y que habría que ponerlo encima de la mesa, durante 
la revisión del Plan General. Y yo lo que espero, es en que sentido figurará digamos en el avance. 
Nuestro posicionamiento desde luego es que el inicio de esas conversaciones se produzca, igual que ha 
habido conversaciones para otras zonas estratégicas, como puede ser Son Busquets o Son Rullan, o en 
su momento Es Baluard del Príncep, que el tema se ponga encima de la mesa en esas reuniones que 
mantengan con el Ministerio. Gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies. Sr. Verger.” 
 
Sr. Verger Martínez (MÉS): 
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“Si, no, jo clar, el Sr. Valls comenta les dificultats d’expropiar, són molts de metres quadrats. Escolti, jo li 
demano una miqueta de, ja li vaig dir en Comissió, una miqueta d’imaginació. Ara mateix veiem com a 
Ca n’Angelí, un privat s’està traient a concurs públic, que un privat desenvolupi a unes instal·lacions 
esportives allà, es podria proposar, dins uns terrenys de titularitat municipal, es podria proposar en el 
Club militar, que traslladés les seves instal·lacions allà, per exemple, i recuperar, bé, són terrenys de 
l’Ajuntament, és un tema de permutar. Evidentment amb el tema de Son Moix, amb el tema de Son 
Moix i el Lluís Sitjar, no es paga per part de l’Ajuntament la permuta d’uns terrenys per uns altres, per 
aconseguir uns objectius, que són que es necessita disposar dels terrenys al Lluís Sitjar, a l’antic Lluís 
Sitjar. Per tant, hi ha mecanismes de negociació a nivell urbanístic, que es poden emprar per aconseguir 
aquestes, una fita que per a nosaltres si que és prioritària, si que és urgent. Jo lament que digui el Sr. 
Valls que això no és prioritari, perquè tenir això enmig de la ciutat, aquests tancaments, aquestes 
instal·lacions, tots aquests metres quadrats, que podrien esser un espai lliure públic, a una barriada molt 
desament poblada, que els necessita, tenir accés per part de tots els ciutadans, jo crec que és una 
prioritat i és una urgència, i hi ha alternatives. Jo Ca’n Angeli, li torn a dir, és una idea, és una idea per 
establir negociacions amb el Ministeri de Defensa, n’hi pot haver d’altres, pot haver altres opcions. Si 
vostè, vostè segur que en troba alguna de millor que la de Ca’n Angeli, però li doni prioritat, li doni 
urgència en això, i empri tots els mecanismes que té l’Ajuntament per aconseguir una fita, que jo crec 
que si que és urgent, és necessari, i la veritat jo crec que els veïnats del Forti, de Son Dameto, de Son 
Cotoner, estarien molt agraïts d’aconseguir una fita, una fita, una fita així. Li demano, simplement 
aquesta moció li demana esforç per caminar, impuls per caminar cap a un objectiu que jo crec que si 
que és prioritari, i és urgent. Lamentem que no ho vegi així l’Equip de Govern del PP.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Don Toni. Sr. Valls per acabar.” 
 
Sr. Valls Flores (PP): 
 
“Si, molt breument per acabar. Gràcies Sr. Batle. No, jo simplement argumentar que crec que és una 
moció que crec que no està preparada, és una reiteració que a jo me diuen que surt cada legislatura, es 
demana, i es demana i es torna a demanar, però no està fonamentada, ni està pensada, i a demés es 
demanen coses sense oferir les solucions per aquelles coses que es demanen. És a dir, varen demanar, 
començar negociacions amb el Ministeri de Defensa per Son Simonet, després per Son Busquet, després 
per Torre d’en Pau, després tal i qual, ara pel Forti. Miri, els veïnats del Forti, de Son Dameto, de tots els 
barris colindants, tenen vocació de tenir en el seu abast, en el moment que hi hagi doblers en matèria 
d’infraestructures, un espai lliure públic, que no tindrà cap altre barriada de Palma, això és la veritat. 
Llavors la  falca verda, l’ampliació del Lluís Sitjar, l’execució del espai lliure públic del canòdrom, l’espai 
lliure públic on està el velòdrom, i li diem, escolti, no és una prioritat perquè en aquest moment hi ha 
30.000 usuaris, que s’estan aprofitant, crec que és el més concorregut de tots els equipaments que hi ha 
a Balears, està donant un servei, hi ha 30.000 palmesans que es beneficien d’això, i està funcionant. I 
després un altre contradicció, vostè diu, perquè aquesta moció suposo que té una vocació urbanística, i 
la vocació urbanística és dir bé, com estam a la franja de la falca verda, llavors anem a alliberar la falca 
verda, i que tot sigui públic. No és vera? Però vostè a la moció me diu, que es declari la necessitat 
d’incorporar l’ús públic de les instal·lacions, vol dir que vostè mantindria les instal·lacions. Per tant, en 
quin sentit seria, o llevem les instal·lacions per fer la falca verda, o mantenim les instal·lacions. Bé, està 
poc pensat. Vostè m’atraca aquesta solució, està poc pensada. Nosaltres, una cosa és que el futur, la 
Palma del futur hagi de pensar que ha d’haver solucions urbanístiques en aquest respecte, com diu la 
Sra. Garvi, por supuesto, i un altre cosa és que vostè declari urgent la necessitat de que el Forti sigui 
públic en aquests moments. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies, idò passem a la votació...” 
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Informe desfavorable de la Comissió del Ple d’Urbanisme: 
 
“1. L’Ajuntament de Palma declara la necessitat d’incorporar a la ciutat i obrir a l’ús públic les 
instal·lacions del Club Militar de “Es Fortí” 
2. L’Ajuntament de Palma insta al Ministeri de Defensa a cedir a l’Ajuntament les instal·lacions 
i els terrenys del Club Militar de Es Fortí. 
3. L’Ajuntament de Palma insta a la regidoria d’Urbanisme a iniciar d’immediat les 
negociacions per aconseguir la cessió de les instal·lacions del Club Militar de “Es Fortí” a 
l’Ajuntament”.    
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 9 abstencions (PSIB-PSOE) i 3 vots a favor (MÉS) 
 
29. SOBRE LA TAULA.- Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la suspensió dels 
servei de consulta dels diaris antics a l’arxiu municipal de Palma (327/2014) i alternativa 
(426/2014) 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Passem en el punt següent, punt 29, proposició del grup municipal PSIB-PSOE, relativa a la suspensió 
del servei de consulta dels diaris antics, a l’arxiu municipal de Palma. Sra. González.” 
 
Sra. González Carrasco (PSIB-PSOE): 
 
“Si. Gracias Sr. Alcalde. Bueno, esta proposición que estaba encima de la mesa, la dejamos la semana, el 
mes pasado perdón. Hemos presentado una alternativa, actualizada a la, bueno a la realidad o a los 
hechos que nos constan que está sucediendo ahora mismo en el Servicio de archivo municipal. 
Basándonos en el inicio, digamos, o la primera, el espíritu inicial de la propuesta, que era la supresión de 
la posibilidad de  que los usuarios pudieran consultar determinados periódicos antiguos debido a su mal 
estado, la realidad que nos hemos encontrado, es que no todas las publicaciones que efectivamente 
como decíamos que están fuera de la posibilidad de consulta, están en otros fondos, no todas, 
accesibles mediante Internet, nos referimos. Y la realidad también es que, dentro de lo que es el Archivo 
municipal, hay una clara digamos deficiencia, o una necesidad perdón, más que deficiencia, una 
necesidad, una falta de, una sección de digitalización, para preservar y conservar documentos y 
actualizar todo el sistema de consulta de los usuarios. Esto consideramos que en una ciudad como 
Palma, de, que, no solamente por el digamos el nivel de nuestra ciudad, sino también por los, por el 
patrimonio, por el contenido, los fondos, que están depositados en nuestro archivo, es muy difícil de 
entender, que no haya algo tan simple como una sección de digitalización. Y además esto se agrava, 
porque no solo los fondos patrimoniales, digamos de documentos y de periódicos y publicaciones 
antiguas están depositados en nuestro archivo, sino que nuestro archivo tiene una singularidad, y que 
todos los expedientes que provienen del Área de Urbanismo, también están depositados en el Archivo 
municipal, cosa que es una singularidad. Todos estos fondos tienen dimensiones y unas características 
que dificultan enormemente el manejo, la consulta y la correcta conservación, lo más importante 
también, bueno, o una de las cosas más importantes de nuestros fondos. Creemos que es muy 
importante que se cree está sección de digitalización, con recursos propios, porque esto permitiría 
solucionar esta deficiencia histórica, con medidas muy fáciles de asumir por este Ayuntamiento, como 
son por un lado un escáner a cero, y por otro la adscripción de un administrativo que se le forme 
adecuadamente, para que pueda llevar a cabo el escaneado de todos estos documentos. De esta forma 
el beneficio que repercutirá, tanto en los usuarios como en el funcionamiento del archivo, y la mejora y 
el ahorro en los procesos de conservación de todo el patrimonio, será bastante cualitativamente muy 
importante. Y más para una ciudad como Palma, que aspira a ser nombrada ciudad patrimonio de la 
humanidad por la Unesco. Y por todo ello es por lo que instamos al Ayuntamiento, a que el Equipo de 
Gobierno, cree desde el Área de Cultura, y dentro del Servicio de Archivos y Bibliotecas, una sección de 
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digitalización, dotándolas de los medios técnicos y del personal necesario, para preservar el patrimonio 
documental, y modernizar y facilitar el servicio de conservación y de consulta de los usuarios. Gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muchas gracias Sra. Gónzalez. Sr. Gilet.” 
 
Sr. Gilet Sancenon (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Bueno, yo se que Usted dispone del informe del Director del Archivo, vista un 
poco pues la reiteración del planteamiento, quizás un poquito más pormenorizado, yo para que conste 
en acta, lo que voy a hacer es dar lectura del mismo, voy a dar lectura del mismo, porque lo que no 
puedo, voy a dar lectura del mismo como respuesta a su proposición, porque yo lo que no puedo 
aprobar es algo que según informe técnico me dicen lo contrario. A partir de ahí yo leo: informe del 
Director del Archivo, on llegim proposició del Ple a l’Equip de Govern, a elaborar el llistat de les 
publicacions antigues del Arxiu municipal, s’ha de precisar que per publicacions antigues, s’entén tota 
aquella documentació de qualsevol tipus, que estigui impresa i publicada, llibres de biblioteca, auxiliar, 
bands, decrets, memòries de secretaria, etcètera. Per tant, no cal instar a que es faci cap llistat de 
publicacions antigues de l’Arxiu, donat que existeixen sistemes de bases de dades adequades, per a 
localitzar els documents. Segona, de tota manera, existeix un llistat específic del contingut del fons, 
premsa històrica, que es troba a disposició dels usuaris a la sala de consulta. Tercer, igualment els 
usuaris disposen d’informació sobre on trobar la premsa històrica, que a l’Arxiu no es pot servir pel seu 
estat de conservació. A més es poden consultar a les webs corresponents, des de la pròpia sala de 
consulta de l’Arxiu. I quart i darrer, hi ha un error quan es diu gran part del fons ja es troba digitalitzat, 
es tracta d’una confusió entre informatització i digitalització, el que hi ha a l’Arxiu és una gran part del 
seu fons informatitzats, i no digitalitzats, i si no estan, això ja ho dic jo, ya lo digo yo es por un motivo de 
carácter presupuestario, porque esto si que es una asignatura pendiente que tiene el Ayuntamiento, 
desde hace muchísimo tiempo, no desde ahora, pero es que a Usted ahora me la pide, en el momento 
probablemente de la coyuntura presupuestaria más complicada, de los últimos diez años como poco. 
Por tanto, vuelvo a decir lo que le dije el mes pasado, no puedo aprobar mal que me pese, mal que me 
pese, porque se que el espíritu suyo es el de colaborar, el de intentar ayudar, lo se, teniendo un 
documento que es tan contundente por parte del Director del Archivo, referente y solicitado a expensas 
de su proposición. Muchísimas gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Sr. Gilet. El grup MÉS, no? Sra. González, cuando Usted quiera.” 
 
Sra. González Carrasco (PSIB-PSOE): 
 
“Muchas gracias Sr. Alcalde. Sr. Gilet, el informe que, al que Usted se está refiriendo, y que ha leído de 
manera literal, evidentemente primero se refiere a la inicial solicitud de un listado, que yo también he 
podido contrastar con técnicos y profesionales del Archivo, había un vamos a decir un mal entendido, 
puesto que nosotros no pedíamos un listado de publicaciones del Archivo municipal, como dice el punto 
A, sino que en el punto 1 Usted puede leer en ese mismo informe, que lo que pedíamos era un listado 
de los que se han retirado de la consulta pública, era lo que pedíamos, no el listado de todos los fondos, 
que como bien dice el técnico, existe un listado específico de todo el contenido de fondo. Nosotros en 
un inicio lo que pedíamos era un listado de lo que se había retirado, para saber que era lo que los, lo que 
los usuarios habían dejado, o han dejado de poder acceder, eso por un lado. Por otro, una vez que 
hemos comprobado que realmente, efectivamente hay fondos que se han retirado de la posibilidad de 
consulta, por su mal estado, evidentemente no es que estamos diciendo que se tengan que sacar a 
consulta, porque evidentemente correrían el riesgo de deteriorarse o de desaparecer, lo que estamos 
diciendo es que, es verdad que hay una serie de fondos que antes se podían consultar, y  que ahora no 
se pueden consultar, y no se pueden consultar en ningún sitio, porque no están digitalizados en todos 
los sitios, esto está, le pediría que lo compruebe con sus técnicos, porque efectivamente todo lo que hay 
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no está todo digitalizado en otros archivos, el de Ministerio, o el de otros archivos con los que contamos 
en la ciudad, no todo, no todo, por tanto hay una pérdida por parte de los usuarios de unos 
determinados documentos, que nunca podrán mirar desde el Archivo municipal, ni por Internet, ni por 
ningún sitio, porque no están digitalizados, ni aquí ni en otros archivos. Eso por un lado, pero por otro lo 
que nosotros hacemos hincapié en este momento, y es lo que queremos que tome en consideración, no 
es que pedimos ya un listado de lo que había, o de lo que se ha dejado, sino que hay una necesidad 
importante para que esta ciudad tenga un servicio de digitalización, que no solamente ya es para el 
patrimonio de documentación histórica que tenemos en nuestro archivo, sino simplemente de 
urbanismo, creemos que el Área de Urbanismo, bien puede colaborar, puesto que está siendo 
custodiado sus fondos de archivos de expedientes, por el Archivo municipal. Y si es verdad que no es un 
escáner barato, la cantidad, perdón estoy extendiéndome pero, la cantidad para un Área como la de 
Urbanismo, y para un presupuesto como el de Urbanismo, entendemos que no es en absoluto 
exagerada, y que se podría asumir perfectamente por este Ayuntamiento, sobretodo teniendo el cuenta 
el retorno del beneficio que vamos a tener en esta ciudad, tanto para la preservación de nuestro 
patrimonio, como para la posibilidad de que los usuarios no solo de archivos históricos para 
investigaciones, sino también de todos los expedientes urbanísticos, puedan hacerlo con muchísima más 
facilidad. Gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muchísimas gracias Sra. González, muy amable. Sr. Gilet.” 
 
Sr. Gilet Sancenon (PP): 
 
“Muchas gracias Sr. Batle. Seré muy breve, es cierto, pero esto es una asignatura histórica, empiezo 
como he terminado, es una asignatura histórica, de muchísimo tiempo, y justo ahora es el momento 
quizás más inoportuno, para solicitar inversiones de este tipo. Los ciudadanos que tienen oportunidad, 
que acuden al Archivo municipal, obtienen la información  que desean, que evidentemente se podría 
obtener de una manera más sencilla o más fácil más funcional, sin lugar a dudas, pero quien desea y 
requiere de documentación, la obtiene porque esa es la función del Archivo. Por tanto, me reitero en la 
manifestación que he hecho en mi primera intervención, no puedo ir, no puedo aprobar, se que es, el 
espíritu es absoluto de colaboración por su parte, pero no puedo aprobar una propuesta que va en 
contra del propio informe que he solicitado a expensas y a instancia de la misma, y que viene a 
contravenir lo que Ustedes manifiestan.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muchas gracias. Vamos a pasar a la votación…” 

 
Informe desfavorable de la Comissió del Ple de Serveis a la Ciutadania: 
 
“1. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a elaborar el llistat de les 
publicacions antigues de l’Arxiu Municipal que s’han retirat de la consulta pública pel seu 
irreversible deteriorament, amb les localitzacions alternatives en les webs d’altres institucions, 
per continuar donant el servei de consulta de manera eficaç i identificar quines d’aquestes 
publicacions no estan disponibles en cap ubicació alternativa, a fi d’adoptar les mesures 
oportunes per conservar el patrimoni bibliogràfic i facilitar la seva consulta”. 
 
No es passa a votació 
 
ALTERNATIVA ( 426/2014) 
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“1. El Ple de l’Ajuntament de palma insta a l’equip de govern a crear des de l’Àrea de Cultura i 
dins el Servei d’Arxius i Biblioteques una Secció de digitalització dotant-la dels mitjans tècnics i 
de personal necessaris per tal de preservar el patrimoni documental i modernitzar i facilitar el 
servei de conservació i de consulta d’usuaris” 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
31. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE demanant la creació d’una plana web turística 
per a la ciutat de Palma (396/2014) 
 
Informe favorable de la Comissió del Ple de Serveis a la Ciutadania: 
 
“El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a: 
1. Implementar a curt termini i de forma progressiva, a partir d’un producte mínim viable, una 
plana web “Turisme per Palma”, que sigui referent en promoció, eficiència comercial i amb 
impacte en la presa de decisions en origen.  
2. Implementar, en una segona fase, un portal de turisme de la ciutat de Palma, que a més de 
complir el descrit al punt 1, es pugui obtenir ROI (retorn de la inversió), pels ciutadans, a través 
de patrons de la Fundació Turisme Palma de Mallorca 365, i altres acords públics i privats, 
emprant el portal com a proveïdor de valor i serveis pel turista, tant en origen com en destí”. 
 
S’aprova per 25 vots a favor (PP i PSIB-PSOE) i 3 abstencions (MÉS) 
 
32. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la renovació del parc mòbil de la 
Policia Local (398/2014) 
 
Informe favorable de la Comissió del Ple de Serveis a la Ciutadania: 
 
“El Ple de l'Ajuntament de Palma insta a l'equip de govern a presentar de manera urgent un 
pla de renovació del parc mòbil de la Policia Local”. 
 
S’aprova per 25 vots a favor (PP i PSIB-PSOE) i 3 abstencions (MÉS) 
 
33. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la prostitució i a les conseqüències de 
l’entrada en vigor de la nova ordenança cívica (400/2014) 
 
Informe desfavorable de la Comissió del Ple de Serveis a la Ciutadania: 
 
S’aprova per unanimitat la següent proposta transaccional: 
 
“El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’àrea de Benestar Social i Igualtat a tractar amb les 
entitats de la XADPED en coordinació amb les àrees de Policia Local i Sanitat, la posta en marxa 
de la nova Ordenança Cívica. Així mateix insta a informar als grups municipals del 
desenvolupament de les accions que es decideixi dur endavant” 
 
39. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a beques menjador (419/2014) 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Passem en el punt 39, proposició del grup municipal MÉS, relatives a beques de menjador. Don Toni.” 



 

- 85 - 

 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“Si tornem a insistir en un dels problemes històrics d’aquesta legislatura, que és la problemàtica dels 
menjadors escolars, a les escoles de la nostra ciutat. Tenim un problema greu, totalment vinculat a la 
forma de tramitar els ajuts de menjador de la Conselleria d’Educació. Els nins i nines que són de famílies 
amb dificultats econòmiques, no poden avançar els doblers del menjador, a més si això no fos suficient, 
la Conselleria demana en els nins i nines per optar a les beques de menjador, que hagin assistit com a 
mínim a un 70% dels dies lectius de classe. Si no poden adelantar els doblers, com podran justificar que 
han assistit un 70% de dies lectius a menjador? La Conselleria paga tard i malament, i l’objecte 
d’aquesta proposta és que en un mateix any es convoqui i es pagui, es convoqui i es pagui. Perquè la 
situació en els menjadors escolars de Palma, comença, comença no, continua essent dramàtica, i en això 
hem d’afegir que de cada vegada les famílies, els aturats de llarga durada tenen més dificultats 
econòmiques. En aquests moments en el menjadors de Palma Sr. Sansó, només poden assistir els nins i 
nines que es poden pagar els menjadors escolars. Els nins que tenen més dificultats, no poden assistir en 
els menjadors, perquè els pares no poden adelantar els diners, i si no poden adelantar els diners, manco 
podran justificar que han assistit un 70% dels dies de menjador. Per aquest motiu, aquesta proposta, 
que no és una proposta de MÉS, sinó traslladem el sentir de l’Assemblea de docents, i de FAPA Mallorca, 
és que aquesta cosa, aquest sistema pervers, es pugui corregir. Que els ajuts no siguin ajuts, siguin 
beques, que els nins a principi de curs puguin tenir els doblers i pagar el menjador. Perquè és un tema 
greu? Perquè un nin que no menja en el menjador, i la família té dificultats econòmiques, segurament 
no menjarà igual de bé a ca seva que en el menjador, i això és un fet, i torn a venir aquí, tornem a venir 
aquí a insistir que aquesta qüestió és de necessitat bàsica. Hi ha d’haver-hi un posicionament clar i 
rotund de l’Ajuntament de Palma, que li digui a la Conselleria d’Educació que faci les coses bé, que no 
només es tracta de fer repressió en els mestres, no només es tracta de retallar contínuament amb 
mestres de diversitat, amb mestres de suport, atacat la igualtat d’oportunitats, no només es tracta 
d’això, és que no hi haurà d’esser això, anem a facilitar a que els nins i nines que tenen més dificultats 
econòmiques, puguin quedar-se a menjador. Vagi vostè, vagi vostè en el Col·legi públic del Rafal, i 
demani en quina situació es troba el menjador, vagi vostè en el Col·legi públic del Coll d’en Rabassa, i 
demani en quina situació es troben els nins de menjador. Vagi vostè en el Col·legi públic de la Graduada, 
i li diran que de 80 nins, ara actualment només n’hi ha 7 que puguin demanar la beca o l’ajut de 
menjador. És una situació dramàtica, i és fàcil de solucionar, i és fàcil de solucionar Sr. Sansó, i vostès a 
vegades han tingut la intenció d’instar a la Conselleria que facin les coses millor, però el problema 
segueix i està enquistat i els menjadors escolars malauradament s’estan podrint, perquè no hi van els 
nins, perquè els únics nins que hi poden anar es poden, són els que es poden pagar el menjador. Per 
aquest motiu tornem a venir, tornem a traslladar el problema, fa dues setmanes va haver-hi una roda de 
premsa que dels pares i mares que estaven preocupats amb aquesta situació, i nosaltres com a garants 
de benestar i com a garants de que els nins tinguin una alimentació saludable, li traslladem aquesta 
proposta, li faci cas i veritablement instem a la Conselleria a que faci les coses bé. Moltíssimes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies Don Toni, molt amable. Sr. Sansó, quan vostè vulgui.” 
 
Sr. Sansó Bonet (PP): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Nosaltres votarem en contra d’aquesta proposició, per varies raons, primer perquè 
convertir les ajudes en beques, a afectes administratius avui en dia no és possible, en tant en quant les 
ajudes es concedeixen a posteriori, i una vegada computat que el tant per cent d’assistència a menjador 
sigui el que estableix la normativa, que per aquest curs la Conselleria l’ha rebaixat perquè puguin tenir 
ajudes més famílies. Així mateix el que si s’ha fet, a la Conselleria, és repartir les ajudes en dues 
convocatòries per curs, la primera s’ha publicat en el primer trimestre de l’any 2014, per a liquidar les 
ajudes corresponents en els mesos de setembre-desembre de 2013, i a final de curs, és a dir, ja estam 
més o manco en les dates, on es publicarà si no s’ha publicat ja la convocatòria per cobrir els mesos de 
gener-juny de 2014, ambdós inclosos. I així es farà successivament. Després ens demanen ajustar els 
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recursos a les necessitats. Miri, les necessitats són infinites, i els recursos econòmics no. Aleshores això 
que demanen és bàsicament una quimera. En relació a que es facin més beques en genèric pues dir-li lo 
que li he dit sempre, que la disponibilitat econòmica és la que és i s’ha de prioritzar, no podem dir, 
xerrar de beques en genèric. I dir-los que les necessitats econòmiques són moltes, però que els doblers 
que ens ha passat, que no s’ha pagat per la vaga, s’ha destinat tal i com es va comprometre la 
Conselleria, a temes d’Educació, en els seus múltiples departaments i necessitats. Per a totes aquestes 
raons votarem en contra de la proposta que vostès ens presenten. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies Sr. Sansó. Sra. González.” 
 
Sra. González Carrasco (PSIB-PSOE): 
 
“Muchas gracias Sr. Alcalde. Bueno, nos encontramos de nuevo con una situación provocada por la 
Conselleria de Educación, por este Govern Balear, que como antes decíamos en la propuesta, la 
necesidad del diálogo, no solamente se tiene que centrar en un tema de negociación colectiva de temas 
laborales con los trabajadores, que también por supuesto, sino en todo el daño social que se está 
haciendo, desde un espacio de protección, que tenía que ser el mayor garante y salvaguarda de las 
necesidades de nuestros niños y niñas, dentro de un concepto de educación inclusiva, y de educación 
pública igualadora. Es fundamental que se preserve y que se garantice la existencia de los comedores 
escolares, porque no va a servir de nada que desde este Ayuntamiento se ponga en marcha toda una 
línea de ayudas para las familias, si los comedores no pueden abrir, porque no tienen las garantías, ni el 
soporte que tienen que tener de la administración correspondiente, que en este caso es la Conselleria 
de Educación. Y desde este Ayuntamiento es imprescindible que se de apoyo a esta iniciativa, y que se 
inste al Govern Balear a que garantice la existencia y la pervivencia de los comedores escolares, porque 
no van a servir de nada todas las becas del mundo, ni todas las ayudas del mundo que se quieran poner, 
si las familias no pueden adelantar el dinero, y además de no poder adelantar el dinero, los comedores 
no pueden garantizar su continuidad, porque no tienen suficientes niños, pues estamos en la pescadilla 
que se muerde la cola. Por tanto, es imprescindible que desde este Ayuntamiento, se haga todo lo 
posible para que el Govern Balear, tome la conciencia de la gravedad de la situación, y tome la iniciativa 
para garantizar que los comedores escolares funcionan, están abiertos, y pueden acceder a él todos y 
cada uno de los niños y niñas de nuestra Comunidad Autónoma, de nuestra ciudad, en el caso concreto 
de Palma, con todas las garantías. Esto es imprescindible, y es lo que el Ayuntamiento no puede dar la 
espalda, ni mirar hacia otro lado. Gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muchísimas gracias Sra. González, muy amable. Don Toni quan vostè vulgui .” 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“Jo crec que en relació a l’alimentació saludable dels nins i nines, i sobretot dels nins i nines que tenen 
més dificultats econòmiques, hi hauria d’haver-hi com a mínim un consens, crec que hi hauria d’haver-hi 
un consens, perquè és una necessitat bàsica, i evidentment el modus operandi de la Conselleria 
d’Educació en aquesta qüestió, és una mala praxi, és una mala praxi perquè molts de nins que no poden 
pagar el menjador, no poden anar en el menjador, i això s’hauria de corregir, i això és un tema de 
responsabilitat, no crec ni que sigui un tema ideològic, ni partidista, ni polític, ni de dretes, ni 
d’esquerres. En tot cas, vist la seva negativa de reivindicar que les coses es facin bé, després no es 
queixin quan fem rodes de premsa, denunciant qüestions que prèviament hem avisat, i això no és una 
amenaça, és un avís. Això és un avís, perquè coneixem escoles que els seus menjadors estan a punt de 
tancar per el funcionament de la Conselleria, a Palma, i ja li dic, no s’enfadin després quan denunciem 
les situacions, amb cares i amb persones, no s’enfadin després, perquè el tema dels menjadors fa tres 
anys que des d’aquest grup es va insistint sobre que aquesta qüestió no s’està resolent de forma 
satisfactòria. Fa dues setmanes va haver-hi una roda de premsa, la FAPA, la Federació de Pares i Mares, 
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denunciant la situació, l’assemblea de docents, que són els mestres. Després vostès no s’enfadin amb 
segons quines rodes de premsa. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies Don Toni. Sr. Sansó.” 
 
Sr. Sansó Bonet (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Contestaré a vostè primer Sr. Noguera, miri, no m’enfadaré però si els conta 
tota la veritat, és a dir, que quan vostès governaven varen deixar dos milions d’euros de beques de 
menjadors sense pagar, si els explica això en aquestes mateixes famílies, si els explica això en aquestes 
mateixes. Miri, acabi, miri, acabi, quan vostè hagi acabat i me deixi xerrar a jo, amb la seva gran 
democràcia jo continuaré xerrant. Acabi per favor. Miri, quan vostès els expliquin que varen deixar dos 
milions d’euros sense pagar, que ho ha hagut de pagar el Govern actual, més tot lo d’això, jo no 
m’enfadaré, però com vostès només conten lo que a vostès els hi convé, pues aquí ja a lo millor si que 
m’enfadaré, perquè no conten la veritat. Miri, no és lo mateix estar en el Govern, perquè quan vostès 
han estat en el Govern, han demostrat una nefasta gestió, perquè prometien molt, no pagaven res, i 
això és molt pitjor perquè genera expectatives, que després els ciutadans se senten que els han 
incomplides. Això és el que feien vostès, i per tant ara no ens vinguin a donar-nos lliçons de com hem de 
fer les coses. Jo li he dit les raons perquè votaríem en contra d’aquesta proposició. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies. Idò passem a la votació...” 

 
Informe desfavorable de la Comissió del Ple de Serveis a la Ciutadania: 
 
“1.- L’Ajuntament de Palma insta al Govern de les Illes Balears a aprovar i dur a terme totes les 
propostes de l’exposició de motius plantejades per l’Assemblea de Docents i FAPA Mallorca”. 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
41. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a blindar les competències de serveis socials 
(422/2014) 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Anem en el punt 41, proposició del grup municipal MÉS, relativa a blindar les competències de Serveis 
Socials. Don Toni, vostè.” 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“No sé perquè ho cerc, tanmateix després no ho llegiré però. No, jo crec que si ja ho vaig comentar en la 
Comissió, també ho vaig comentar en el Plenari passat, és urgent que aquest Ajuntament faci un 
posicionament polític de consens i unànime, per blindar les competències de Serveis Socials municipals 
en aquest Ajuntament. En aquest temps de crisi, els Serveis Socials municipals, són el darrer escut en 
contra de la crisi. La feina dels treballadors, tant els educadors, treballadors socials, psicòlegs, 
orientadors, és imprescindible per a la cohesió social. És imprescindible per a donar segones 
oportunitats a la gent que tenen moltes dificultats en els seus projectes de vida, és imprescindible que 
els serveis socials municipals siguin de proximitat, és imprescindible. El Sr. Sansó no ho troba. És 
imprescindible, i crec que hem de donar un missatge en els centres municipals de Serveis Socials, un 
missatge a la ciutadania, pel qual diguem que a partir del 31 de desembre del 2015, les competències de 
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Serveis Socials, seran municipals. Això es pot fer? Es pot fer, perquè s’ha fet a Andalusia, s’ha fet a 
Galícia, s’ha fet a Castilla i Lleó i s’ha fet a La Rioja, i no tots, no totes aquestes comunitats estan 
governades per l’esquerra, no totes aquestes comunitats estan governades per l’esquerra. Entenem que 
els Serveis Socials municipals, són irrenunciables, hi ha d’haver-hi un missatge d’aquest Ajuntament que 
ho digui, i que ho digui ja, perquè la gent està preocupada, les famílies estan preocupats, els 
professionals estan preocupats, els models de Serveis Socials crea incertesa. Si avui votem que si en 
aquesta proposta, ja no cal que diguem que serà a través d’un Decret Llei, sinó que l’Ajuntament de 
Palma demana blindar.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Don Toni, Don Toni. Me permet una interrupció? Miri, és que ara m’ha fet veure la Sra. Abraham que el 
punt 41 que debatem ara i el 43, els podríem ajuntar perquè és, pràcticament estam parlant de lo 
mateix, ho dic perquè si li pareix bé a vostè, ja si ha de fer una extensió damunt el punt 43, ho pugui 
incloure dins la seva intervenció, si li pareix correcte.” 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“Cap problema.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies idò continuï. Gràcies.“ 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“Per aquest motiu avui tenim l’oportunitat regidors i regidores, de donar un missatge de tranquil·litat en 
els treballadors, uns treballadors que veritablement en aquest temps de crisis està fent una feina 
infinita, una feina de cohesió social, una feina de suport de les famílies, una feina de segones 
oportunitats, una feina de donar projectes de vida en els joves que siguin dignes. Per aquest motiu, per 
aquests motius hem de dir avui que les, volem blindar les competències de Serveis Socials. Un altre cosa 
no es pot entendre, encara que hi hagi ja Comissions que facin feina al respecte, però aquest és un 
posicionament polític, és un posicionament polític, i s’ha fet a altres comunitats, a altres comunitats 
governats pel PP s’ha fet, i jo crec que avui és el dia perquè comencem a dir que després del 31 de 
desembre del 2015, instem en el Govern de les Illes Balears, que les competències de Serveis Socials 
siguin municipals. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Don Toni. ¿Sra. González o Sra. Pulido? Sra. Pulido. Estamos con el punto 41, 43. 
Gracias.” 
 
Sra. Pulido Roman (PSIB-PSOE): 
 
“Si, gracias Sr. Alcalde. Efectivamente es que la propuesta que nosotros habíamos planteado, que habla 
de las competencias municipales en general, incluye lógicamente la relativa a Servicios Sociales. Bien, 
nosotros que hemos hablado ya en bastantes ocasiones de esta Ley, queremos volver a repetir que el 
propósito del Sr. Montoro ha sido remachar una vez más toda la labor de desmontar el estado del 
bienestar, a través de sucesivas leyes, que han ido recortando servicios y derechos de los ciudadanos. Y 
yo creo que él tenía alguna preocupación de que se le escapase de su control, lo que los Ayuntamientos 
estaban haciendo, en relación a muchos servicios, que eran esencialmente municipales, porque habían 
nacido en el municipalismo, y me refiero en concreto a los Servicios Sociales, pero también otros 
servicios de proximidad que tienen su verdadera razón de ser en los Ayuntamientos, como 
administración más cercana a los ciudadanos. Por lo tanto, el Sr. Montoro, como no podía dejar escapar 
esta rendija por la cual la administración pública estuviese dando los servicios, que según sus palabras 
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superan las posibilidades de los ciudadanos de este país, se ha sacado de la manga esta Ley, que ataca al 
fundamento del municipalismo, y que desprovee a los ciudadanos de servicios esenciales, les ataca en 
su dignidad y les convierte nuevamente en demandantes de caridad, porque la administración les deja a 
su suerte. Esto es lo que nosotros traemos con esta propuesta, por la que pedimos que este 
Ayuntamiento se manifieste contra esta Ley, y que inste a que el Gobierno del Sr. Bauzá, de un paso 
adelante, como han hecho otros Presidentes de Comunidades Autónomas, para impedir esa ingerencia 
de la Ley de sostenibilidad de la administración local, porque la Ley Montoro no se meta en las 
competencias y los servicios municipales, y que por tanto que Baleares se distinga por ser una 
Comunidad Autónoma que defiende esos servicios, y que lucha para que los Ayuntamientos conserven 
las competencias, que han hecho que muchos ciudadanos hayan tenido una vida más digna, unos 
servicios de mayor calidad, con proximidad, con cercanía, y sin tener que esperar en determinadas 
colas. Nosotros nos tememos que si no se hace nada, con esta maraña que constituye esta norma, 
llegará el 2015 y muchos servicios desaparecerán, los que esta Ley considera competencias diferentes 
de las propias, y llegará el 2016 y en los servicios que en teoría podemos ejercer por delegación, si no se 
ha llegado a un acuerdo en el coste efectivo de esos servicios, pasarán a la Comunidad Autónoma, con 
una valoración inferior a la que actualmente tienen, y por tanto perderán calidad, se rebajarán hasta no 
sabemos que límite, y eso es lo que pedimos que se impida, que el Sr. Bauzá nos proteja del Sr. 
Montoro. Instamos por tanto a que se apruebe una Ley o un Decreto Ley que les gusta más, por la que 
se impida que despliegue todo su efecto la Ley de racionalización y sostenibilidad, y que el 
Ayuntamiento de Palma conserve las competencias, que ha estado ejerciendo hasta ahora, y que 
conserve la financiación, es decir, que se convenza a la Comunidad Autónoma de que esos servicios 
valen lo que efectivamente cuestan, y que no se rebaje la transferencia correspondiente a su prestación. 
Gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muchísimas gracias. Sr. Martínez.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Començaré amb la proposició de MÉS, que és damunt Serveis Socials, perquè és un 
tema, és ver que és la mateixa normativa d’aplicació, però són debats un poquet més, més diferents. 
Miri, vostè demana algo que li aniria bé a la Comunitat Autònoma, fer un Decret Llei, perquè si ho fa ara, 
sense garantir-nos el finançament, significarà que nosaltres haurem, haurem de fer lo que estam fent 
ara, que és dels nostres pressupostos, o del nostre finançament, pagar algo que ha de pagar la 
Comunitat Autònoma. Que passaria si la Comunitat Autònoma no assumeix les competències que 
actualment fem nosaltres, aquests serveis municipals de Serveis Socials. Que passaria? Que aquesta és 
la pregunta, jo crec que estan, vostè diu que hi ha preocupació, jo li he de dir que no entenc aquesta 
preocupació, perquè queda molt clar, per la disposició transitòria segona, que en aquests casos, es 
continuaran prestant per l’Ajuntament, amb una diferència, que podrem passar la factura a la 
Comunitat Autònoma, i si la Comunitat Autònoma no la vol pagar, la passarem en el Govern de l’Estat, 
perquè dels doblers de la transferència del Govern de l’Estat, cap a la Comunitat Autònoma, ens el 
paguen a nosaltres. Per tant el Decret Llei es algo que li interessa a la Comunitat Autònoma, no ens 
interessa tant a nosaltres, perquè aquí en definitiva Sra. Pulido, ahora ya lo abro, aquí en definitiva de lo 
que hablamos es de los impuestos que pagan los ciudadanos. Que no quieren pagar más impuestos, o 
no queremos pagar más impuestos, esto es un debate global, que aquí hay que decidir, bueno, los 
ciudadanos ¿Qué tenemos que pagar? de IVA, de IRPF, de todos los impuestos, de IBI, de todos, y hay 
una financiación global, de lo que son los gastos públicos, pero global. Y luego, una vez que sabe lo que 
vamos a pagar de impuestos, se tiene que distribuir en competencias por los servicios, que los 
economistas digan que sean más eficientes, si los presta el Estado. Si los presta la Comunidad 
Autónoma, o si los presta, digo economistas o técnicos, si los prestan los Ayuntamientos. Por tanto es 
un debate de impuestos, detrás de esto, cuando Usted me está hablando de ingerencia en 
competencias, que teóricamente tienen que legislar las Comunidades Autónomas, es verdad que este 
tema de competencias, para legislar, lo tiene las Comunidades Autónomas, pero aquí estamos hablando 
de un debate más profundo que es el tema de impuestos, es ese el debate. Si estamos de acuerdo, 
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Usted dice, el Pleno se tiene que posicionar en contra de esta normativa, no, estamos de acuerdo. 
Estamos de acuerdo en esta normativa, lo que pasa que hay que hacerlo bien. La norma, la voluntad de 
la norma, es buena, decir, oiga, las administraciones nos tenemos que dedicar a lo que nos tenemos que 
dedicar, y el Estado nos tiene que garantizar la financiación para dedicarnos a estas competencias, y 
dejar de tener competencias impropias. Mire, mi experiencia cuando he tenido que ir a negociar 
mejoras de financiación a Madrid, es que enseguida te dicen los técnicos, … y Usted porque se dedica a 
esto si no es suyo ¿Por qué se dedica a esto si no es suyo? ¿Por qué se dedica a esto si no es suyo? Y en 
cierta manera tienen razón, por tanto, hay que racionalizar esto, hay que decir bueno oiga, si nosotros 
queremos asumirlos porque seamos mejores, porque tengamos mejor tiempo de respuesta, etcétera, si 
lo bueno es eso, justificar, porque lo tiene que hacer uno y lo tiene que hacer otro. Yo soy municipalista, 
pero a los municipios hay que considerarlos de manera diferente, en Baleares una cosa es Palma, que si 
me preguntan a mí mi opinión, y no como político, técnicamente creo que es mejor que Palma siga 
prestando esos servicios, ya no digo como político, que también, que es la voluntad de este Equipo de 
Gobierno, pero creo que Palma tiene que tener un trato diferente a municipios pequeños, que a lo 
mejor si es bueno, que ciertos Servicios Sociales, los lleven a cabo una institución superior, sea la 
Comunidad Autónoma, o sea el Consell Insular, porque aquí es verdad que en Baleares tenemos el 
impacto de los Consells Insulares, que esto no pasa en el resto del Estado. Por tanto nosotros estamos a 
favor de la Ley, que Usted dice, y es algo que comparto, que el Estado tiene que avanzar ya, para 
empezar a cerrar ya, no en Servicios Sociales porque hay la cláusula esta que la tiene bien cerrada, sino 
en el resto, en Educación, en Salud, etcétera, cerrar bien y decir que dinero va a poner encima de la 
mesa. En otras cosas les interesa a los ciudadanos, para saber que impuestos van a pagar, pero les 
interesa a todo el mundo para poder adaptarlo. La Comunidad Autónoma, yo creo que en Baleares lo 
está haciendo bien, está mirando de estudiar con una Comisión Técnica, donde está la Sra. Ferriol, a ver 
como hacemos todo esto, pero la verdad es que nosotros debemos estar tranquilos, yo cuando he visto, 
es verdad que han venido aquí funcionarios de Servicios Sociales, no entiendo ese nerviosismo, porque 
nosotros, la situación es que si el Govern no hace nada, el día 1 de enero del 2016, se seguirán 
prestando los Servicios Sociales por este Ayuntamiento, se seguirán prestando, con una diferencia, les 
pasaremos la factura al Govern. Por tanto yo este alarmismo que he visto, no lo entiendo, y no entiendo 
porque Ustedes quieren pedir que regulemos algo que le interesa a la Comunidad Autónoma, a la 
Comunidad Autónoma les interesa soltarnos este, no marrón, sino este gasto, y no pagarlo ellos, son los 
primeros interesados. Y luego hay otra cosa de, en política las formas son muy importantes, que 
nosotros decidamos hoy lo que tiene que hacer un Gobierno que va a salir después de las urnas. Oigan, 
Ustedes están diciendo que van a ganar, van a arrasar, oiga esto ya que van a arrasar, no se, alguien 
arrasará, no Ustedes, otros partidos que no están aquí, pero arrasarán, y si arrasan los otros partidos 
Ustedes creen que estarán aquí, pues oigan ¿Qué preocupación hay? Ningún alarmismo digan, está todo 
controlado, no hace falta que hagan nada los del PP porque nosotros ya nos vamos, nos desahucian, 
¿no? Pues entonces no veo este alarmismo, que Ustedes están poniendo sobre la mesa no lo vemos. 
Muchas gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muchas gracias. Don Toni, Don Toni Noguera.” 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS): 
 
“Bé, si xerréssim de la reforma de la Llei de règim local, en relació a Serveis Socials, xerrem un poc de la 
filosofia de perquè s’ha fet, jo li puc explicar, aquesta Llei com es contempla aquesta reforma, provocarà 
que grans paquets de serveis públics socials es posin en concurs, i grans empreses com la d’en 
Florentino Pérez per exemple, es puguin presentar, perquè pel Partit Popular de Madrid, els Serveis 
Socials és la gallina de los huevos de oro Sr. Martínez, i això és un problema. I vostè me respongui una 
pregunta, vostè vol, vostè vol que Serveis Socials el 1 de gener de 2016 siguin competència d’aquest 
Ajuntament? Perquè no només és un tema econòmic, no només és un tema econòmic, és una qüestió 
de model de Serveis Socials, de proximitat, de municipalisme, ja sigui un Decret Llei o sigui un altre cosa. 
El posicionament que ha de fer aquest Ajuntament és voler que Serveis Socials sigui de competència 
municipal, no només per un tema econòmic, no només perquè li passa factura aquí o passa factura allà, 
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és per un tema de model de cohesió social. Quanta més proximitat tenen els centres municipals de 
Serveis Socials, quan l’administració és més pròxima en el ciutadà, el model és millor, la cohesió social és 
millor, els treballadors fan feina millor. Si no vol que sigui un Decret Llei, no fa falta que sigui un Decret 
Llei, però una declaració pública d’aquest Ajuntament, per la qual l’Ajuntament es compromet a blindar 
les competències de Serveis Social, passi la factura a qui li passi. Són temes crec que prou diferents, són 
temes prou diferents, i per aquest motiu hem presentat aquesta proposta, perquè ja s’està fent a altres 
bandes, ja s’està fent a altres bandes. I el model de Serveis Socials ha d’esser de proximitat, i ha d’esser 
municipal, i jo crec que aquí hi ha el debat. Vostè vol que els Serveis Socials el 1 de gener del 2016 siguin 
municipals o no? Aquesta és la qüestió, si la resposta és si, anem a fer feina per això, anem a fer feina 
per això. Moltíssimes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies Don Toni, molt amable. Sra. Pulido, cuando Usted quiera.” 
 
Sra. Pulido Roman (PSIB-PSOE): 
 
“Gracias. Bueno, tengo que reconocer que hoy ha habido un avance, porque normalmente cuando 
hablamos de este tema con la Sra. San Gil, ella siempre dice que el compromiso del Ayuntamiento es 
hasta 31 de diciembre de 2015, nunca la hemos podido sacar de ahí, hoy Usted por lo menos ha 
declarado solemnemente que como ciudadano y como político, prefiere que estos Servicios Sociales en 
concreto, pero otros prefiere que sean del Ayuntamiento, pero es que eso a mí me hace mucha ilusión 
que conste en el acta del Pleno de hoy, porque es la primera vez, es decir, hasta ahora Ustedes se 
atenían al tenor de la Ley, no Sr. Alcalde hasta ahora nunca habían dicho que querían preservarlos más 
allá del pleno despliegue de la Ley, por lo tanto perfecto. Ahora bien, en cuanto al tema económico, lo 
que no sería lógico es que si todo va a quedar igual, y si no va a pasar lo mismo y que lo único que pasa 
es que ahora pagamos nosotros y después pagará la Comunidad Autónoma, esto, si esto fuese así 
¿Cómo es que hay tanta inquietud? No es solo entre los trabajadores que efectivamente están muy 
inquietos, muy preocupados, primero porque piensan que quizás perderá calidad la prestación de los 
servicios, sino también en segundo lugar si quieren, porque ellos están preocupados por la continuidad 
de sus empleos, porque según como se haga la transferencia, si finalmente se hace, ellos no saben si van 
a pasar al Govern o si, no sabemos lo que pasará, no lo sabemos, salvo que esta declaración que Usted 
acaba de hacer, se consolide y se confirme, gobiernen Ustedes o gobiernen otros, porque el 
Ayuntamiento si se compromete, pues tiene que garantizar una continuidad. Y también nos extraña que 
sea tan sencillo como pasar la factura de un sitio a otro, y que siendo tan sencillo haya habido 
comunidades que hayan elaborado una normativa, unas Leyes o unos Decretos Leyes, precisamente 
para garantizar que los Ayuntamientos van a mantener esas competencias, esos servicios, por lo que 
pueda pasar, supongo que previendo que las cuentas que las Comunidades Autónomas sean 
desfavorables al mantenimiento del mismo nivel de calidad de los servicios, por eso nosotros 
quisiéramos que esta Comunidad Autónoma, hiciese algo parecido, que nos garantice, dado que este 
Ayuntamiento ya ha dicho que los quiere, pues que nos garantice la posibilidad de seguir ejerciéndolos, 
y con el dinero necesario, y evitando duplicidades, y todo lo que queramos, porque la racionalización y 
la sostenibilidad como principios estamos de acuerdo, lo que pasa es que no puede ser a base de 
prescindir de determinados servicios y de determinadas competencias. Gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muchísimas gracias Sra. Pulido. Don Julio.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Gràcies. Miri, Sr. Noguera, Sra. Pulido, darrera d’aquesta Llei hi ha no pagar impostos, o pagar 
raonablement, hi ha darrera d’això. És a dir, aquesta normativa que es fa, és una reforma estructural, de 
totes aquestes reformes que havien de fer, i era una reforma pendent. Nosaltres pensem lo mateix, a lo 
millor jo incideixo més en el tema financer i econòmic, que és el que me toca més, i la Sra. San Gil és 
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més jurista, i xerra més del tema de la Llei, però miri, jo estic convençut que hi ha molts dels serveis, que 
l’Ajuntament és més eficient, que si li donem a un altre, és per això que estic convençut de que 
l’Ajuntament, o nosaltres estam convençuts, de que l’Ajuntament de Palma continuarà amb això. Hi ha 
un tema que, vostè ho deia, el tema de que estam més a prop, coneixem més això que es sol dir la lógica 
del negocio, per dir-lo de qualque, en el sentit de sabre com funciona algo, no treure doblers, sinó de 
sabre com funciona, com estam organitzats i per tant, jo crec que l’Ajuntament, quan hi hagi aquests 
estudis tècnics, sortiran que són més eficients, que és lo que cerca aquesta normativa, ho crec 
sincerament, i que les negociacions han d’esser tècniques. Miri, traspassos entre administracions 
sempre se n’han fets, vostè ha estat, no sé si el funcionari era de l’Estat i va passar a la Comunitat però, 
crec que no deu esser. És a dir, els de Salut, els d’Educació, antes eren funcionaris de l’Estat i després 
han passat a la Comunitat Autònoma. Lo únic, no passa res, és a dir, ells són servidors públics, els 
funcionaris són servidors públics, i es decideix o es decidirà, jo crec que s’ha de posar un poc d’ordre, 
perquè aquí hi havia, aquesta ha estat la realitat i de tots els partits, això era gastar doblers públics, 
perquè n’hi havia, quan n’hi havia, amb això de la construcció, sortien amb facilitat, i les administracions 
lluitaven per fer lo mateix, hi havia una lluita. Jo me’n record quan hi havia bueno i de tot, de televisions 
i tot hem vist lluites aquí. Per tant, s’ha de quedar clar, que hem de fer cada un, perquè això és una 
reforma estructural, quan es xerren, en Europa que ens demanen reformes estructurals, una és aquesta, 
ens demanen menys administració, no menys serveis, ens demanen que hi hagi menys gasto públic, 
perquè d’aquesta manera la gent pagarà menys impostos i per tant hem de triar aquella manera que 
sigui més eficient. Vostè Sr. Noguera diu, si es creen grans paquets, li costaran més baratos en els 
ciutadans? Pues miri, nosaltres defensem això, lo que li costi, és a dir, que el servei sigui el mateix, 
perquè es pot posar uns criteris de qualitat, però és ver que quan es junta, pues a lo millor hi ha totes 
unes economies d’escales, que tenen pues aquest efecte positiu, de que se li demanen menys doblers 
en els ciutadans, i en el final darrera d’aquesta discussió, és una discussió de finançament. La crítica a 
l’Estat, que ha començat a regular tot això, i encara no sabem res del finançament. I és ver, i la crítica la 
fem, s’hauria d’estar xerrant en el mateix temps. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Molt bé, moltes gràcies. Idò anem a passar a la votació.” 

 
Informe desfavorable de la Comissió del Ple de Serveis a la Ciutadania:  
 
“1.- L’Ajuntament de Palma insta al Govern de les Illes Balears a tramitar un Decret Llei que 
blindi les competències de Serveis Socials dels ajuntaments en la mateixa línia de Castella i 
Lleó, Andalusia, País Basc o Galícia”. 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
43. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a garantir les competències municipals 
front les ingerències de la Llei de Règim Local (401/2014) 
 
Informe desfavorable de la Comissió del Ple de Comptes, Economia i Recursos Humans:  
 
“1. El Ple de l’Ajuntament de Palma rebutja la Llei de racionalització i sostenibilitat de 
l’Administració Local perquè suposa una greu vulneració de l’autonomia local, de les 
competències contemplades a l’Estatut d’Autonomia i a la Llei municipal i de règim local de les 
Illes Balears. 
El Ple de l’Ajuntament de Palma insta el Govern de les Illes Balears a: 
2. Rebutjar la Llei de racionalització i sostenibilitat de l’Administració Local perquè suposa una 
greu vulneració de l’autonomia local, de les competències contemplades a l’Estatut 
d’Autonomia i a la Llei municipal i de règim local de les Illes Balears. 
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Garantir l’exercici de les competències atribuïdes a les entitats locals per la legislació 
autonòmica anterior a l’entrada en vigor de la Llei 27/2013. 
Tramitar una norma autonòmica, abans de 31 de desembre de 2014, per tal de preservar els 
llocs de feina que la Llei de racionalització i sostenibilitat de l’Administració Local posa en risc, 
així com assegurar i millorar el finançament que reben les corporacions local dels pressuposts 
autonòmics per a la prestació de serveis socials, educació, salut i consum”. 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
44. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a garantir els serveis municipals d’ocupació 
(414/2014) 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Passem en el punt 44, proposició del grup municipal MÉS, relativa a garantir el Servei municipal 
d’ocupació. Sra. Truyol.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS): 
 
“Si, gràcies, hem presentat aquesta proposta perquè teníem, bueno, venia originada per dues 
preocupacions que tenim des d’aquest grup municipal, però després de la intervenció d’en Martínez, 
encara la preocupació és més greu, perquè ens trobem davant d’una doble situació, a nivell social estam 
davant d’una emergència social, l’atur s’incrementa, la pobresa s’incrementa, la precarietat 
s’incrementa, la crisis és una excusa per fer retallades en drets laborals, en drets socials, en serveis 
públics, i davant aquesta situació ens trobem un Partit Popular a nivell estatal, que aprova una Llei 
d’administració local, que lo que afavoreix és la recentralització, fer aquests grans paquets que ara 
comentàvem, per a poder precaritzar els serveis, distanciar-los de la gent, poder-los privatitzar a un baix 
cost, i fer encara més pobre lo que és l’Estat del Benestar, així ens trobem davant d’una situació on 
tenim menys democràcia, menys finançament, menys serveis públics. O sigui que, menys drets dels 
ciutadans. No hem de fer un anàlisi sols economicista d’aquesta situació, estem, no estem a una 
empresa privada, estam a l’administració pública, i l’administració pública lo que ha de fer és garantir els 
drets de les persones, que no és que nosaltres els regalem cap dret, sinó que són drets que s’han lluitat 
generació rere generació, per assolir els graus de garantia que teníem fins ara. I no hem d’utilitzar 
aquesta crisis, com una excusa, per fer aquestes retallades i aquest desmantellament de serveis públics. 
O sigui que creiem que és un greu error, i una gran estafa, i esser còmplices d’aquesta situació, si 
acceptem que les bondats d’aquesta nova Llei, les bondats de que si fem grans paquets, els ciutadans 
sortirem guanyant, perquè hi ha mils d’exemples, allà on sabem que quan es fan grans paquets, i grans 
paquets empresarials, allà on hi ha moltes empreses, que estan esperant que l’administració pública es 
desprengui de serveis, per recollir-los, perquè sabem que són grans borses de riquesa i de beneficis 
econòmics per aquestes empreses, no podem, no podem acceptar aquesta situació, lo que hem de fer 
és frenar aquesta situació, perquè precisament avui dematí hem tingut gent de diferents entitats, la 
gent de la Plataforma d’Afectats per les hipoteques, gent que està passant una situació molt greu a 
nivell personal, a nivell econòmic, i lo que no podem fer és encara abreujar més aquesta situació, 
l’Ajuntament el que ha de fer és garantir el benestar, garantir la felicitat de les persones, no fer tot lo 
contrari, i amb això ho estam fent. I clar, i davant aquesta situació s’ha xerrat, s’ha xerrat en relació en 
els perills o en els temors que tenen els treballadors, com els partits de l’oposició, en relació en els 
serveis municipals, en els serveis socials, però no hem parlat mai dels serveis d’ocupació, i nosaltres 
tenim constància que també hi ha una preocupació des de Palma Activa, des de la gent que està a Palma 
Activa, per veure amem que passarà amb aquests serveis d’ocupació, que per a nosaltres a demés són 
prioritaris en aquests moments. Ho hem dit sempre, és important frenar tota aquesta, tota aquesta 
allau de retallades en el sector privat, que afecta directament a l’economia de les famílies, i a demés 
l’Ajuntament ha d’esser un dels pilars, un dels motors per aquest canvi de model econòmic, una 
economia que no sigui especulativa, una economia de proximitat, i per això és essencial que 
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l’Ajuntament es posi en marxa, si la pretensió és desmantellar els serveis d’orientació i d’intermediació 
laboral, no estarem anant pel bon camí. I per això creiem que és important que ara mateix també 
aquest Ajuntament es pronunciï, comenci a fer feina des de ja per a poder garantir la continuïtat dels 
serveis d’ocupació a l’Ajuntament. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Sra. Truyol. Sr. Martínez.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Gràcies Sra. Truyol. És ver que jo crec que quan s’ha xerrat d’altres temes, s’estava deixant el tema dels 
serveis d’ocupació, amb això estic d’acord amb vostè, i que es pot xerrar de si realment l’Ajuntament 
dona cobertura o no, eficient, però no eficient econòmicament eh, eficient té altres objectius esser 
eficient, no és només un tema econòmic, si realment, per fer una gestió de l’oferta de feina, a nivell de 
Balears, si té sentit que aquests serveis estiguin a nivell de Balears i no a nivell d’un municipi, perquè 
segurament a lo millor serà més eficient si la competència la té el Govern de les Illes Balears, li dic 
perquè a part d’esser més eficient econòmicament en serveis d’ocupació, hem de reflexionar per com 
s’estan gestionant actualment les diferents maneres d’orientar laboralment a una persona. Per tant, es 
pot ampliar i es pot estudiar, però li dic, nosaltres tenim dues visions diferents, nosaltres tot d’una que 
estam mirant que l’economia s’està recuperant, nosaltres estam pensant en baixar impostos. I és ver 
que vostès no, però està bé, perquè aquests són els dos matisos que els ciutadans hauran de votar, ja sé 
que vostès ens els treuen antes, però els ciutadans els hauran de votar, perquè nosaltres tota aquesta 
recuperació econòmica, ja hem començat amb el IRPF, vostès han vist que estam congelant els impostos 
aquí, la nostra idea és que hi ha d’haver aquestes reformes estructurals. Vostè quan està dient de que la 
situació és complicada, és ver, i se n’han de fer moltes reformes estructurals, i aquesta la de 
l’administració, és una reforma molt important, perquè darrera de la despesa pública, hi ha lo que 
paguem els ciutadans i ciutadanes d’aquest país en impostos, i la gent crec que no està d’acord en que 
se’ls estigui pujant impostos. És la meva percepció com a Regidor d’Hisenda de Palma, quan m’aturen 
pel carrer, el Batle també me transmet això, normalment no solen criticar tant, si hem rebaixat qualque 
despesa, com si tenim previst pujar el IBI, això és el que ens demanen, tornarà a quedar congelat? Lo 
mateix passa a nivell global, per tant el debat és un debat més ample, i és un debat de quins impostos 
volem pagar a l’administració en general, no a l’Ajuntament, no a la Comunitat Autònoma, no a l’Estat, 
sinó en general. Perquè d’aquests pastís que paguem entre tots els ciutadans, s’ha de fer aquesta 
distribució, i nosaltres mantenim la mateixa postura, que és que sigui més eficient, i mantenim també 
un tema de formes, vostè xerrava de democràcia, crec que no és elegant dir avui lo que ha de fer un 
Govern que sortirà d’unes altres urnes, en poc menys d’un any. Per tant, les formes també és molt 
important, gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Sr. Martínez. Sra. Pulido, ¿si?” 
 
Sra. Pulido Roman (PSIB-PSOE): 
  
“Gracias Sr. Alcalde. Esto también es algo que habría que mirarlo, lo de la obsolescencia de estas sillas, 
porque es lo más incomodo que hay. Bien, yo por no repetir lo que hemos hablado en el punto anterior, 
quiero aprovechar para recordarles las veces que nosotros hemos, en primer lugar, criticado las 
primeras acciones que llevaron a cabo cuando tomaron posesión del Gobierno, que fue despedir, 
bueno, no llegar a contratar a 300 trabajadores, y luego despedir a los orientadores laborales, con lo 
cual muchas personas se vieron abocadas a situaciones verdaderamente graves, que ha contribuido a 
agravar la situación general de la ciudad, y que en cambio ahora todo eso, porque el Govern no nos 
enviaba el dinero correspondiente a esas subvenciones, porque no había dinero. Y ¿ahora que pasa? 
Que un año antes de las próximas elecciones, el Govern no sabemos como, resulta que sí que tiene 
dinero, y entonces ha aprobado hace pocos días, un Plan de empleo, dotado con mucho dinero, 
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bastante cantidad de ese dinero destinado a los Ayuntamientos, precisamente, para que lo destine a 
empleabilidad, a fomento de empleo, a igualdad de oportunidades. En cuarto lugar, espíritu 
emprendedor, es decir, para que ese dinero, que el Govern va a destinar a los Ayuntamientos, se destine 
a lo que nosotros hemos estado insistiendo en que desde el Ayuntamiento, debería haberse hecho 
desde hace 3 años. Ustedes habían adoptado otra tesis, que era apoyar a los emprendedores, que nos 
parece muy bien, pero pensamos que antes que los emprendedores, dado que son minoría, deberíamos 
haber apoyado a los trabajadores. Esta bien que finalmente se haga, pero nosotros queremos reivindicar 
la, bueno que al menos desde la oposición se les han hecho muchas proposiciones en ese sentido, y 
duele pensar que han resistido la presión que ha hecho la oposición, hasta el momento en que les ha 
convenido, porque electoralmente sabemos que es muy conveniente ofrecer esta posibilidad, de 
contratar a no sabemos cuantas personas, espero que muchas, y eso es lo que queríamos reprochar. En 
cuanto al resto del contenido de la proposición, nosotros la apoyamos. Gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Muchas gracias Sra. Pulido. Sra. Truyol.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS): 
 
“Bé, evidentment tenim dos models diferents, i no sé si només diferents, a lo millor en molts d’aspectes 
contraposats, a lo millor seria aquest. Perquè parlem de mesures estructurals, de canvis estructurals, 
nosaltres també defensem que s’han de fer canvis estructurals en aquest model econòmic, en aquest 
model polític, com hem defensat moltes vegades. Però clar, quan xerrem d’impostos, el Partit Popular 
diu que pensa sempre en baixar impostos, però evidentment que els baixa, però sobretot els baixa a les 
rendes més altes, a les persones riques. Les persones riques són les persones que menys impostos 
paguen, aquest és el canvi profund que proposa el Partit Popular, amb el sistema impositiu d’aquest 
Estat, afavorir les grans fortunes, i mentre les classes mitges, les classes baixes, les classes excloses, 
continuen pagant els mateixos impostos o se’ls incrementen, més han de pagar alguns serveis 
hospitalaris, han de pagar per tenir una targeta sanitària, se’ls retallen serveis sanitaris, serveis a 
l’Educació, com s’ha sentit fa un moment, se’ls desnona, perquè la Banca els estafa. I tot això vas 
sumant i aquesta és l’estructura que es vol mantenir des del Partit Popular. S’està aprofitant aquesta 
crisi, aquesta estafa, per encara profunditzar més en aquesta dicotomia entre classes socials, allà on hi 
hagi unes classes poderoses, que són totalment minoritàries, que es fan riques, a base de l’explotació de 
les altres classes, això ja és molt antic, no és res nou, lo que passa és que vosaltres els defenseu ara en 
uns altres termes, i els defenseu parlant de racionalització, parlant d’austeritat, quan lo que voleu fer és 
senzillament seguir retallant, com heu pretès sempre, des de les ideologies neoliberals, des de la dreta, 
lo que sempre s’ha defensat és retallar l’Estat. Si, si, és així, és així, no importa que facin que no amb el 
cap, és el seu plantejament ideològic i ja està, és el que tenen, no l’amaguin, i així ho demostren quan 
parlen, i sobretot quan actuen, i també moltes vegades s’utilitza la demagògia. I evidentment dedins 
aquesta lògica que tenen, lo que defensen és lo que ha defensat en Martínez, el concentrar tots els 
serveis perquè siguin més eficients, això és una visió capitalista de com s’han de gestionar els serveis 
públics, i nosaltres tenim una visió totalment diferent, o sigui que vull dir que ja queda clar, és que no 
importa profunditzar més, vosaltres esteu a un costat i nosaltres estem a l’altre, i a veure amem que 
passa.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltes gràcies Sra. Truyol, molt amable. Sr. Martínez.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Gràcies Sra. Truyol, es demostren en fets, és ver, miri, una de les primeres mesures que un Regidor 
liberal va prendre aquí d’Hisenda, va esser fer la revisió cadastral, perquè estava beneficiant més a qui 
més patrimoni d’alt valor tenia, vostès en un principi ens varen donar suport, jo record, febrer del 2012, 
ens varen donar suport, després no, després si varen donar suport li he de dir, varen, pues ja li dic jo que 
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si que ens varen donar suport, perquè el que es cercava era efectivament això, qui més, que més volia 
no fer la revisió cadastral, era la gent que tenia molt de patrimoni, i que tenia sobretot alt patrimoni. 
Nosaltres varem posar el tipus diferenciat, el IBI progressiu. El 10% dels immobles no residencials, és a 
dir, no una vivenda, no residencials, tipus pues lo que hem estat xerrant de magatzems, entitats 
financeres, lis varen posar un recàrrec més, perquè els ajusts els volien distribuir, i que no tot caigués 
damunt el tema de despesa, sinó també en algo d’incrementar els ingressos. I també varen, és ver, amb 
crítiques de tots vostès, a les empreses que facturen més d’un milió d’euros, també els varen demanar 
un poc més, escolti, un 3% més de lo que havíem dit en el programa electoral. Un 3%, el IAE. Vostès Sr. 
Verger varen votar en contra. Del IBI no, del IBI vostès aquest recàrrec del 6%, que nosaltres varem 
posar en aquests poderosos que vostè està dient, vostès ens demanaven més, és ver, no un 6, un 60%. 
El PSOE deia que no, mai va recolzar, ni a vostès ni a nosaltres, ni un 60, bueno, no sabe no contesta, jo 
crec que venia per aquí però escolti, nosaltres hem fet ajusts i els hem distribuït, no els hem carregat 
damunt només una banda, no només ha estat en despeses. Per tant, vostè quan diu, no són contra, 
podem arribar a punts de trobada, a jo m’hagués agradat, vostè se recorda quan es xerrava del 
catastrazo, catastrazo, jo aquí he hagut de patir, catastrazo, catastrazo i vaig acabant, catastrazo, no ha 
passat. Els únics veïnats que varen venir a protestar, sap qui són els que varen venir a protestar pel tema 
de la revisió cadastral? La gent que vivia a Son Vida, perquè en proporció pagava més una persona de 
Son Gotleu, que una de Son Vida, en proporció, òbviament paguen més un de, però en proporció perquè 
les revaloritzacions que s’havien passat a Palma des de l’any 95, afavoria això que diu vostè en els riscs. 
Escolti, orientadores laborales, con todos esos orientadores laborales Sra. Pulido, Ustedes pasaron de 
12.000 personas en el paro a 34.000, sin todos esos orientadores, hemos pasado de 34.000 a a31.000. 
No hombre, es que al final cuando uno habla de, no, Ustedes insensibilidad y tal, oiga, no se si deberían 
haber contratado más orientadores laborales en su legislatura, para no llegar a estas cifras de paro. 
Muchas gracias.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Moltíssimes gràcies. Passem idò a la votació…” 

 
Informe desfavorable de la Comissió del Ple de Comptes, Economia i Recursos Humans: 
 
“1.- L’Ajuntament de Palma es compromet de manera ferma a mantenir en el futur la prestació 
dels serveis municipals d’orientació i intermediació laboral, així com serveis de 
desenvolupament local i l’agència de col·locació, per tal que es segueixi exercint a l’àmbit 
municipal i amb un finançament suficient.  
2.- L’ajuntament de Palma crearà una comissió integrada per les diferents administracions 
implicades per garantir la continuïtat d’aquests serveis municipals”. 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSIB-PSOE i MÉS) 
 
46. Proposició del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a l’ús incívic a l’arena de la Platja de 
Palma (399/2014) 
 
Informe favorable de la Comissió del Ple  de Vigilància de la Contractació, Infraestructures, 
Medi Ambient i Coordinació Municipal:  
“ 1. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a prendre les mesures adients, 
juntament amb els hotelers i la concessionària de Platja de Palma, per evitar l’ús incívic que se 
produeix a l’arena, evitant situacions perilloses pels nostres visitants, que poden provocar la 
retirada de la bandera blava d’aquesta platja”. 
 
S’aprova per unanimitat 
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47. Proposició del Grup Municipal MÉS relativa a Rehabilitam edificis: eficiència energètica 
és també benestar social (425/2014) 
 
Informe favorable per la Comissió del Ple  de Vigilància de la Contractació, Infraestructures, 
Medi Ambient i Coordinació Municipal amb la substitució al punt 1 de “Patronat Municipal de 
l’Habitatge” per “equip de govern”.:  
 
 “El ple de l’Ajuntament insta al Patronat Municipal de l’Habitatge a constituir una nova línia de 
treball destinada a la rehabilitació energètica dels habitatges i a la prevenció de la pobresa 
energètica de Palma. Aquesta nova línia tendrà, entre d’altres, les següents accions: 
1. Impulsar estudis tècnics rigorosos referents al consum d’energia actual dels habitatges 

de Palma. Elaborar mapes detallats de la realitat de l'eficiència energètica dels edificis, 
associat amb les capes del cadastre, tipologies d’edificis i consums energètics. Aquests 
marcarien les àrees vulnerables de pobresa energètica i zones prioritàries d’actuació. 

2. Definir i posar en marxa un Pla de Millora Energètica de Palma que contempli: 
a. Planificar i implementar l’estratègia per a la Renovació d’Edificis i coordinar els 

distints agents per a dur-la a terme.  
b. Definir un pla que orienti l’acció dels distints agents implicats i organitzi els recursos 

necessaris.  
3. Definir i posar en marxa un programa de rehabilitació energètica d’edificis municipals.  
4. Gestionar totes les ajudes a nivell europeu, estatal, autonòmic i municipal per a impulsar 

la rehabilitació i millora de l’eficiència energètica d’habitatges i dels edificis d’ús terciari.  
5. Creació d’una ventanilla única per a rehabilitació d’habitatges que permeti una ràpida 

gestió de documentació als particulars, posi en contacte amb els agents rehabilitadors i 
gestioni les ajudes i subvencions de tot tipus per a la rehabilitació i eficiència 
energètica”.  

 
S’aprova per unanimitat 
 
48. Proposició del Grup Municipal pel grup municipal PSIB-PSOE relativa a l’ampliació del 
port de Palma (394/2014) 
 
Informe favorable per la Comissió del Ple d’Urbanisme: 
 
“El Ple de l’Ajuntament insta l’equip de Govern a que : 
1. Convoqui al Consell de Gerència d’Urbanisme, a l’Autoritat Portuària, per tal que presenti als 
diferents grups polítics i a totes les entitats, col·legis professionals i veïnats allà representats, el 
nou Pla Director del Port de Palma. 
2. Ampliï l’àmbit de treball de la Comissió Permanent del PGOU i incorpori a la mateixa, el Pla 
Director del Port de Palma. 
3. Doni totes les passes, incloses les administratives, per tal de defensar els interessos dels 
ciutadans i ciutadanes de Palma front el nou Pla Director del Port de Palma presentat i 
defensat per l’Autoritat Portuària”. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
51. Donar compte de l’informe de reparament 99/2014 de 3 de juny, de Pròrroga 
extraordinària del contracte del serveis socioeducatiu comunitari de l’Ajuntament de Palma 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per assabentat: 
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“En compliment del que disposa l'article 218.1 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, 
pel que s’aprova el text refús de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, que estableix 
l’obligació d’elevar informe al Ple de totes les resolucions adoptades pel President de l’Entitat 
Local contraris als reparaments efectuats, aquesta Intervenció General sotmet a la 
consideració de l’Ajuntament Ple el donar compte el següent informe:  
 
Únic.- Donar compte de  l’informe de reparament 99/2014 de 3 de juny, de Pròrroga 
extraordinària del contracte del serveis socioeducatiu comunitari de l’Ajuntament de Palma”. 
 
52. Pregunta Oral del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa als indicadors de transparència 
(430/2014) 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Per acabar el Plenari la pregunta del grup municipal PSIB-PSOE, relativa en els indicadors de 
transparència. Don Andreu.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Miri, ja comença a esser una costum en matèria d’Hisenda, que haguem de dur coses 
en el Plenari perquè el Regidor no compleix les seves obligacions. Ja varem haver de dur en el Plenari el 
llistat de les factures que donaven cobertura en aquell endeutament de 100 milions, aquell que encara 
ara sosté que les factures eren nostres, jo m’hi vaig jugar la dimissió, amem si hi ha qualcú que recoge el 
guante, quan el varen dur ens varen arribar a donar aquest llistat, i ara fa dos mesos, fa dos mesos, ahir 
va fer dos mesos, que varen demanar quatre fotocòpies, quatre, sé que sobretot avui que no hi ha 
l’Interventor, segur que la culpa és del Interventor, no tinc la més mínima dubte, però jo no arribo a 
entendre com és possible que fer 8 fotocòpies d’un informe, o 16 si són dues fulles, sigui tan complicat. 
Però lo cert és que no les tenim, no les tenim, i sempre ens passa amb Hisenda, jo demano moltes coses 
al Sr. Garau, i tenim altres problemes amb el Sr. Garau, però contesta, contesta a tot, o a mi m’ho 
contesta a tot el Sr. Garau, no tinc queixa. Ara, amb el Sr. Martínez que és l’adalid de la no 
transparència. Se recorden de lo que varem haver de lluitar per tenir accés a” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Vagi acabant” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“A sicalwin.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Perdoni, no, no, sis minuts és per fer la pregunta, per contesta-la i, és per a tot, no és per a vostè. Té 
dos minuts per fer la pregunta, o sigui que no me miri el rellotge. Acabi.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Idò i perquè el posa?” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Sis minuts és per a tot el conjunt.” 
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Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Bé crec que ha quedat ben.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Acabi, acabi.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Gràcies. Com sempre Sr. Alcover, vull agrair la pregunta, perquè així la puc explicar bé. Escolti, això 
vostè xerra de la Llei 15 del 2010, demana aquests informes, jo per curiositat he anat a cercar quan 
vostè era Regidor d’Hisenda, aquests informes, no n’he trobat cap, i així ho diu el Tribunal de Comptes. 
Aquest paper me consta que a vostès també els hi han fet arribar, que diu, que no se ha podido analizar 
la repercusión de este endeudamiento en la reducción de los plazos medios a proveedores, ya que el 
Ayuntamiento no ha presentado ante el Ministerio, ninguno de los informes de morosidad, que estaba 
obligado a formular, de conformidad con la Ley del 2010. Això que en el 2010, en el 2010 i el 2011 no li 
preocupava li preocupa ara. Jo li diré, aquest Regidor ha sol·licitat aquests informes, perquè és un 
informe del Interventor, i l’Interventor m`ha explicat, me sap greu que no estigui aquí. No, perquè fa 
així? És que vostè no vol sabre la, són informes del Interventor, no els faig jo, vostès quan me fan una 
pregunta jo tot d’una l’envio i li reclamo aquests informes, i jo no li puc enviar algo que no m’han enviat. 
Entén Senyor? Jo no li puc enviar algo que no m`han enviat, si vol li pot aclarir això el Interventor, li puc 
aclarir jo també però crec que és més elegant que li demani directament al Interventor, jo li he 
demanat, com no m’ho ha enviat, jo no li puc enviar. Jo no tinc cap problema de dir-li, perquè jo els 
conec els motius, jo crec que vostè també els coneix però bé, s’estima més esperar al Interventor, que 
vostè li pot demanar qualsevol dia, o li explico l’explicació que m’ha donat a jo el Interventor. Que 
s’estima més? Miri, pues jo li diré, com aquí mai, en el programa informàtic, perquè això és un tema del 
programa informàtic, en el programa informàtic, no existia quan la data de, quan vostè era Regidor 
d’Hisenda i en el primer any meu, la data que es posava era la de l’aprovació, per això vull agrair la 
pregunta. Sap que fa temps que li dic que els índexs de morositat s’han modificat? Són diferents, no són 
els mateixos que els de la compta general, són d’un altre manera, s’ha de calcular en base a la data 
d’entrada de la factura, i de la data d’entrada de la factura, hem de pagar a 60 dies, no des de 
l’aprovació, no des de que qualcú a l’Ajuntament li passa per ficar-la en el Sicalwin, sinó totes, incloses 
aquelles que a lo millor no tenen pressupost, s’han de ficar dins aquest programa informàtic, bueno 
resulta que el programa informàtic, a part de que no hi havia aquesta cultura, de posar la data 
d’entrada, per tant no es podia fer aquest càlcul, això és lo que m`ha dit, tècnicament no es podia fer 
aquest càlcul, que sàpiga perquè vegi quin tipus de càlcul és que el Sicalwin no, el sistema informàtic es 
troba entre, es torba entre tres i quatre hores per fer aquest càlcul, que no és un càlcul senzill. De fet 
estan revisant a veure amem si els que varem donar en el primer trimestre, va esser correcte o no va 
esser correcte, perquè on és un càlcul humà, és un càlcul que fa el Sicalwin, i que hi ha temes que s’han 
d’incorporar, altres temes que no s’han d’incorporar. Per exemple, tema d’expropiació, no s’han 
d’incorporar, i és això, però jo l’he sol·licitada i tot d’una que el Interventor me doni la informació, que ja 
li dic jo que ell no l’estava fent, jo no li podré enviar. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies Sr. Martínez. Sr. Alcover.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Ell ha acabat el temps, no tindrà dret a rèplica. Miri, el informe que acaba de mostrar és de 2014, és un 
informe de 2014, i diu que no li entreguen aquesta informació que jo li estic demanant aquí. Jo no li 
estic demanant si es pot fer si no es pot fer, jo li estic demanant la còpia dels informes, hi són, n’hi ha 
que estan penjats a la Web, hi són, però la còpia. Que he dit a la primera? Jo no tenia cap dubte, la culpa 
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serà del Interventor, no tenia cap dubte, no, no, no tenia cap dubte, ara resulta que és compartida, el 
Interventor i el programa, no en tenia cap dubte, la culpa és del funcionari. No ho havia vist mai, eh? Jo 
en set anys que duc en aquest Plenari, crec que és l’únic Regidor que ha donat la culpa més d’una 
vegada i més de dues i més de tres, en els funcionaris, de coses que evidentment li corresponen a vostè, 
però més d’una, la transparència, no la transparència, són els funcionaris que no ho fan, ho va dir aquí, 
eh, ho va dir aquí. Jo un poc de vergonya torera podria tenir, perquè els funcionaris d’aquí a baix en 
comencen a tenir, comencen a estar un poc carregadets, i evidentment, perquè se veuen pels diaris, i no 
estan contents, es veuen pels diaris i no estan contents Sr. Martínez, i tot per la seva, les seves poques 
manies a l’hora de fer declaracions, en té molt poques, i sempre a l’hora de donar la culpa en els 
funcionaris, sempre la culpa és dels funcionaris. Que no n’hi ha? Idò que faci un informe la Intervenció o 
vostè, i que digui que no n’hi ha. Que n’hi ha, me faci una fotocòpia del informe, i ja està. També he 
demanat els criteris pels quals quatre Regidors de l’oposició estan a temps parcial. Que vos penseu que 
n’hem rebut cap? Si vostè no presenta res. Això si, és el Interventor, és que me sap greu que no hi sigui, 
però li asseguro que jo diria lo mateix, lo que no sé és si diria lo mateix vostè.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Gràcies Sr. Alcover, moltes gràcies. Sr. Martínez, per acabar.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Gràcies. Vostè no m’ha sentit que li he demanat al Interventor? Li he demanat al Interventor, però li 
vull fer una reflexió, perquè ha sortit ara que diu vostè de donar culpes, ha sortit un informe molt 
interessant eh, de la Sindicatura de Comptes, i jo lo que he llegit de lo que vostè ha dit, és que li dona 
tota la culpa al Interventor. I jo me demano, jo me demano, si, si, vostè li dona tota la culpa al 
Interventor, jo me demano, la Sindicatura de Comptes ha dit que les xifres que vostès varen demanar 
com a Govern no són correctes, a lo que és referent a l’estalvi net, i jo me demano, vostè li dona la 
culpa, ha estat dient que tenia un informe del Interventor, que tenia un informe, i que era jo que donava 
tota la culpa sempre en els funcionaris, vostè que està donant la culpa en els funcionaris, perquè jo vull 
sabre les conseqüències que tindré d’això.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“És un altre tema eh, és un altre tema, això no s’havia demanat, si no m’ha de deixar replicar a lo millor 
estaria bé.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Sr. Alcover, escolti, Sr. Alcover.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“Està introduint un altre tema si jo tinc que poder replicar cap problema.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Sr. Alcover, Sr. Alcover, escolti, estam a una pregunta, i no li correspon un altre torn, després quan 
acabem el Ple, li conta tot lo que vulgui contar-li en el Senyor però.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“És que jo quan ho faig s’aixeca i se’n va.” 
 
Sr. Batle (PP): 
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“La darrera paraula, la darrera paraula és del Equip de Govern, Sr. Alcover no me discuteixi, no me 
discuteixi, vostè quan fa la pregunta se’n va on vol, i el Sr. Martínez quan li contesta també. Si, si, no. Sr. 
Martínez continuï.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Sr. Alcover, seguim a lo mateix, divendres no me va deixar xerrar, varem acabar perquè jo no podia 
xerrar, vostè no me deixava xerrar, com avui, no me deixa xerrar, perquè clar quan un no té resposta, lo 
millor és no deixar xerrar a qui li està donant la informació. Jo lo que me demano és, jo lo que me 
demano és, que guanyava el Interventor no donant les xifres correctes com ha dit la Sindicatura de 
Comptes. Que guanyava? El Interventor que guanyava? Perquè vostè està dient, vostè està dient en els 
periodistes que m’ho diuen a jo.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“I el Tresorer i l’actual Interventor?” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“No me deixa xerrar Sr. Alcover.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“I el Tresorer i l’actual Interventor?” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Sr. Alcover, igual que sempre. Igual que, vostè ha dit que jo no li estic donant una informació que li he 
dit que el Interventor no m’ha donat, i vostè s’ha muntat una pel·lícula, i ha dit que estic donant la culpa 
en els funcionaris, quan vostè, vostè va firmar préstecs sense tenir autorització de Madrid, i li està 
donant la culpa al Interventor anterior. Vostè li està donant, si, diu que tenia els informes, i els informes 
deien una xifra que no és la de la Sindicatura, no me digui que jo estic, jo estic contestant a lo que vostè 
m’estava dient a jo, que jo estic empleant. No escolti, el Interventor, ja li he dit que li contestés, que vagi 
al Interventor i li dirà perquè.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Molt bé.” 
 
Sr. Martínez Galiano (PP): 
 
“Perquè no m’ha entregat a jo els informes que li he d’entregar a vostè. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Alcover Ordinas (Independent PSIB-PSOE): 
 
“No deixi, que ara es posa interessant Sr. Batle.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Molt bé, ja ha acabat el Plenari. Moltes gràcies Senyors fins el mes que ve, molt amable.” 

 
“Per quin motiu l’Àrea d’Hisenda no ha donat compliment a la sol·licitud del Grup Municipal 
del PSIB-PSOE, referent a dona trasllat de les còpies dels informes trimestrals de pagament als 
proveïdors ets per l’Interventor?”. 
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Contestada 
 
53. Pregunta oral del Grup Municipal PSIB-PSOE relativa a la venda ambulant (431/2014) 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Preguntes orals, té la pregunta del grup municipal PSIB-PSOE, relativa en els indicadors de 
transparència. Del PSOE? Pues hacemos la otra. Del grup municipal PSIB-PSOE, relativa a la venda 
ambulant. La dur el Sr. Noguera també? Pues Sr. Donaire, cuando Usted quiera.” 
 
Sr. Donaire Sánchez (PSIB-PSOE): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Esperaremos que se siente el Sr. Gijón. Bueno Sr. Gijón, esta foto ¿sabe de dónde es 
esta foto? Esta fotografía es del último sábado en el Plaza Mayor, entorno a las 11 y media de la 
mañana. Claro, yo que le podría decir a los comerciantes de la zona sobre esta foto ¿Qué interpretación 
le podríamos dar? Le podría decir, oiga, mire, el Sr. Gijón eso de la Ordenanza Cívica, es un invento que 
les ha contado a Ustedes, y esa Ordenanza no le va a solucionar uno de los problemas que ha dicho que 
va a solucionar, que es este, entre otras cosas porque a lo mejor la Ordenanza Cívica o este tipo de 
problemas que son más de índole de subsistencia económica, no van a poder ser solucionados por este 
tipo de Ordenanza, evidentemente eso tampoco se lo podríamos decir, porque hay que esperar que 
haya un recorrido, como decía bien el Sr. Alcalde hace unos días, hay que dejar que la Ordenanza tenga 
su recorrido, para saber si realmente funcionará o no. También le podríamos decir a los comerciantes de 
la zona, oiga, miren, es que a lo mejor aquello que se comenta de que hay tantos Policías en la calle, 
pues resulta que no hay tantos Policías en la calle, que de hecho hay 27 Policías menos en la calle creo 
que había en la última legislatura, entre ellos son 27 Policías turísticos menos. O le podríamos decir, 
mire es que al Sr. Gijón lo que le preocupa realmente es el espacio de la Playa de Palma, que no le 
importa lo que es, todo aquello que tiene que ver con el espacio del centro de Palma, por eso yo lo que 
le pediría es que básicamente es que si Usted no ha sido capaz de cumplir las promesas que le hizo a un 
colectivo, no cargue esa incapacidad sobre hombros ajenos, y que asuma pues su responsabilidad, de 
ahí venía de alguna forma la pregunta que le hemos realizado. Gracias.” 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Cuando Usted dice nosotros podríamos decirle que si ha habido menos Policías, 
nosotros podríamos decir que si la Ordenanza va a ser suficiente o no, nosotros podríamos decir, lo 
habla como si fuera una hipótesis, eso es lo que han dicho, Ustedes lo han dicho ya, que la Ordenanza 
no va a servir para nada, que la Ordenanza ya estaba contemplada con otras Ordenanzas, que no vamos 
a acabar con la venta ambulante, que no vamos a acabar con nada, si ya lo han dicho, si, por tanto, 
tampoco entiendo muy bien a que viene la pregunta, Usted me, que por cierto no la ha formulado, 
supongo que la da por formulada. Usted me pregunta exactamente, si puede confirmar el Equipo de 
Gobierno que ha informado al colectivo de comerciantes del centro de Palma, que durante la anterior 
legislatura, se va a ordenar a la Policía local, que no actuara contra la venta ambulante ilegal. Si Usted 
me pregunta si yo puedo confirmarlo, yo le digo, no, no puedo confirmarlo. Si me pregunta en que 
términos se ha informado a este colectivo sobre el tema, el diré en que términos se ha informado. Es 
una realidad, es un hecho, que durante la anterior legislatura, el tema de la venta ambulante no era una 
prioridad, pero eso no es que lo digan ni Ustedes ni, eso lo dicen las cifras, que ya les presenté en su 
momento, cuando hicimos el balance de los tres años del Equipo de Gobierno, en cuanto a actas, en un 
caso y en otro, y eso lo hice, lo han dicho, mandos de la Policía, durante la época suya. Por tanto, es un 
secreto a voces, es decir, se ha dicho, se ha dicho en la Junta de mando, y no pasa nada, yo eso lo 
entiendo, y además lo respeto, que Ustedes no le den prioridad a este tema, pero si entra dentro de sus 
responsabilidades. Evidentemente no puedo decir que no se haya actuado contra la venta ambulante, 
porque es obvio que cuando yo presenté los datos en su momento, nosotros teníamos pues yo creo que 
ahora lo recuerdo de memoria, pero creo que éramos un 40 o un 45% más de actuaciones, lo cual indica 
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que en su época también hubo actuaciones. Por tanto si a Ustedes le han dicho que he dicho eso, se ha 
debido de mal interpretar porque evidentemente se ha actuado contra la venta ambulante, que no ha 
sido una prioridad, no lo ha sido. Gracias.” 
 
Sr. Donaire Sánchez (PSIB-PSOE): 
 
“Gracias Sr. Gijón. Mire, como decía el Sr. Martínez, es que Usted también tiene una historia, Usted 
también tiene una historia, y es que lleva más temporadas turísticas dónde Usted ha sido responsable 
del Área de Policía, de los que podría haber llevado yo, y los datos no son solamente los datos de estos 4 
años ya, o 4 temporadas que va a tener Usted de temporada turística, es que Usted estuvo en la Policía 
también antes, y parece que entre esos datos o esa información, no se ha leído esa parte de la historia 
que Usted tenía, y como se comportaba también su Policía, que Usted llevaba, ante ese mismo 
fenómeno. Evidentemente Usted desde, cuando era Regidor de Policía a lo que es ahora, ha cambiado el 
parecer por lo que está comentando, o por lo que nos dicen a nosotros que Usted le comenta a los 
comerciantes, no se si Usted tampoco daba órdenes, o Usted no daba órdenes en aquel momento de 
actuar contra la venta ambulante ilegal. A nosotros lo que nos gustaría es que Usted asumiera sus 
propios fracasos, y nosotros asumiremos los nuestros, pero no vaya diciendo por ahí cosas que 
realmente no son ciertas, si es realmente lo que ha dicho. En la pregunta Usted dice que no, Usted ha 
dicho que no, que esa interpretación, que es una interpretación sobre eso, pues mire, Usted ya le digo, 
Usted tiene más altura, más altura, política me refiero, de la otra es lo que hay, oiga, de la otra mire a mi 
me sobran quilos, a Usted le faltan centímetros, lo miro se cura con una dieta, lo de Usted con un zapato 
de tacón, está claro ¿no? Es así, ¿no? Yo me refiero a eso, no tiene Usted que recurrir a según que 
historias para no asumir su responsabilidad. Muchas gracias.” 
 
Sr. Gijón Carrasco (PP): 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Mire Sr. Donaire, yo, nosotros hemos gobernado el tiempo que hemos gobernado, 
si a Usted le satisface el hecho de que la comparación que hice la última vez, era de estos tres últimos 
años, respecto a los cuatro anteriores, salía beneficiosa para nosotros, si Usted quiere yo puedo perder 
el tiempo, y hacer los cuatro anteriores respecto a los cuatro. Pero ya le digo que si a Usted le sirve para 
eso la satisfacción de haber hecho bien su trabajo pues enhorabuena, yo se la doy, lo han hecho Ustedes 
muy bien durante esos cuatro años, por eso están donde están. Gracias.” 

 
“1. Sr. Gijón, pot confirmar l’equip de govern que ha informat al col·lectiu de comerciants del 
centre de Palma, que durant l’anterior legislatura se va ordenar a la policia local que no actués 
contra la venda ambulant il·legal?. 
2. En quins termes s’ha informat aquest col·lectiu sobre el tema?”. 
 
Contestada 
 
 
PRECS I PREGUNTES  
 
PREGUNTES AMB RESPOSTES ESCRITES: 
 
1293P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE. 

1294P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE.  

1295P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE. 

1296P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE.  

1297P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE.  

1298P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA DE SEGURETAT 
CIUTADANA.  

1299P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE SEGURETAT 
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CIUTADANA.  

1300P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE SEGURETAT 
CIUTADANA.  

1301P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DELEGADA DE SEGURETAT 
CIUTADANA. 

1302P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DE SEGURETAT CIUTADANA.  

1303P_2014 PSIB-PSOE CONVENIS SIGNATS PER LA REGIDORIA DELEGADA DE SEGURETAT CIUTADANA.  

1304P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I 
CONSUM.  

1305P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I 
CONSUM.  

1306P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I 
CONSUM.  

1307P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I CONSUM.  

1308P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I CONSUM.  

1309P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT.  

1310P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT. 

1311P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT.  

1312P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT.  

1313P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT.  

1314P_2014 PSIB-PSOE CONVENIS SIGNATS PER LA REGIDORIA DELEGADA DE MOBILITAT.  

1315P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DE MEDI AMBIENT, 
INFRAESTRUCTURES I COORDINACIÓ TERRITORIAL 

1316P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE MEDI AMBIENT, 
INFRAESTRUCTURES I COORDINACIÓ TERRITORIAL  

1317P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE MEDI AMBIENT, 
INFRAESTRUCTURES I COORDINACIÓ TERRITORIAL 

1318P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DE MEDI AMBIENT, 
INFRAESTRUCTURES I COORDINACIÓ TERRITORIAL 

1319P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DE MEDI AMBIENT, 
INFRAESTRUCTURES I COORDINACIÓ TERRITORIAL 

1320P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I 
INNOVACIÓ. 

1321P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I 
INNOVACIÓ. 

1322P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I 
INNOVACIÓ.  

1323P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I 
INNOVACIÓ  

1324P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I 
INNOVACIÓ. 

1325P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN 
INTERIOR. 

1326P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I 
GOVERN INTERIOR.  

1327P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN 
INTERIOR.  

1328P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN 
INTERIOR. 

1329P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN 
INTERIOR.  

1330P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, MAJORS 
I IMMIGRACIÓ 

1331P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, 
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MAJORS I IMMIGRACIÓ 

1332P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, MAJORS 
I IMMIGRACIÓ 

1333P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, MAJORS I 
IMMIGRACIÓ 

1334P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, MAJORS I 
IMMIGRACIÓ 

1335P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS.  

1336P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS.  

1337P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS.  

1338P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS.  

1339P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS 

1340P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DE COORDINACIÓ MUNICIPAL I 
TURISME.  

1341P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE TURISME I COORDINACIÓ 
MUNICIPAL 

1342P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE TURISME I COORDINACIÓ 
MUNICIPAL 

1343P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DE TURISME I COORDINACIÓ 
MUNICIPAL 

1344P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DE TURISME I COORDINACIÓ 
MUNICIPAL 

1345P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DE COMERÇ, TREBALL, 
JOVENTUT I PARTICIPACIÓ 

1346P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE COMERÇ, TREBALL, 
JOVENTUT I PARTICIPACIÓ 

1347P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DE COMERÇ, TREBALL, 
JOVENTUT I PARTICIPACIÓ 

1348P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DE COMERÇ, TREBALL, JOVENTUT I 
PARTICIPACIÓ 

1349P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DE COMERÇ, TREBALL, JOVENTUT I 
PARTICIPACIÓ 

1350P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR 
SOCIAL I IGUALTAT.  

1351P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR 
SOCIAL I IGUALTAT.  

1352P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL 
I IGUALTAT.  

1353P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I 
IGUALTAT.  

1354P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I 
IGUALTAT.  

1355P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PEL  CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE 
PALMA. 

1356P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS DEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE 
PALMA. 

1357P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS PEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA  

1358P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES I INGRESSOS DEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA 
DE PALMA.  

1359P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE 
PALMA.  

1360P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE 
PALMA. 

1361P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA. 



 

- 106 - 

1362P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA.  

1363P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS AL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA. 

1364P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S. 
A.  

1365P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A.  

1366P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A.  

1367P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES DE L’EMPRESA DE FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A.  

1368P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, 
S.A.  

1369P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’EMPRESA FUNÈRARIA MUNICIPAL, S. 
A.  

1370P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A. 

1371P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S. A.  

1372P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A L‘EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A. 

1373P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA.  

1374P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A EMAYA.  

1375P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA.  

1376P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’EMPRESA 
MUNICIPAL EMAYA. 

1377P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA EMPRESA MUNICIPAL EMAYA.  

1378P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA.   

1379P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA 

1380P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA.  

1381P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA.  

1382P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’EMT.  

1383P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A L’EMT.  

1384P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A L’EMT.  

1385P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’EMT.  

1386P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’EMT.  

1387P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’EMT.  

1388P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’EMT. 

1389P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’ EMT.  

1390P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A L’EMT.  

1391P_2014 PSIB-PSOE CONVENIS SIGNATS PER L’EMT.  

1392P_2014 PSIB-PSOE ESTADÍSTIQUES MENSUALS D’USUARIS DE L’EMT. 

1393P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.   

1394P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  

1395P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  

1396P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’INSTITUT 
MUNICIPAL D’ESPORTS.  

1397P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  

1398P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  

1399P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  

1400P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS. 

1401P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS.  

1402P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES 
D’INFANTS.  

1403P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS AL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES 
D’INFANTS.  

1404P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS AL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES 
D’INFANTS 

1405P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES DEL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES 
D’INFANTS. 
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1406P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL PATRONAT MUNICIPAL 
D’ESCOLETES D’INFANTS . 

1407P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES 
D’INFANTS.   

1408P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES 
D’INFANTS.  

1409P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES 
D’INFANTS.  

1410P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS AL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D‘INFANTS. 

1411P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PEL PATRONAT MUNICIPAL DE 
L’HABITATGE.  

1412P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS AL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE.  

1413P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS AL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE.  

1414P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES DEL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE.  

1415P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL PATRONAT MUNICIPAL DE 
L’HABITATGE.  

1416P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL PATRONAT MUNICIPAL DE 
L’HABITATGE. 

1417P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER EL PATRONAT MUNICIPAL DE 
L’HABITATGE.  

1418P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER EL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE. 

1419P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS AL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE.  

1420P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER PALMAACTIVA.  

1421P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS DE PALMAACTIVA.  

1422P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE PALMAACTIVA.  

1423P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT PALMAACTIVA.  

1424P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT PALMAACTIVA.  

1425P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER PALMAACTIVA. 

1426P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER PALMAACTIVA.  

1427P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A PALMAACTIVA.  

1428P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

1429P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

1430P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

1431P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ ES 
BALUARD.  

1432P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

1433P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

1434P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

1435P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

1436P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A LA FUNDACIÓ ES BALUARD.  

1437P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PEL  CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I 
CONTEMPORANI.  

1438P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DEL CONSORCI 
MUSEU D’ART MODERN I CONTEMPORANI.  

1439P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN 
I CONTEMPORANI.  

1440P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I 
CONTEMPORANI.  

1441P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PEL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I 
CONTEMPORANI.  

1442P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PEL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I 
CONTEMPORANI.  

1443P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS 
EXPOSITIUS DE PALMA.  
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1444P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS 
EXPOSITIUS DE PALMA.  

1445P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS 
EXPOSITIUS DE PALMA.  

1446P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ 
CASALS D’ARTS I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA. 

1447P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS 
EXPOSITIUS DE PALMA. 

1448P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS 
EXPOSITIUS DE PALMA. 

1449P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS 
EXPOSITIUS DE PALMA. 

1450P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS 
EXPOSITIUS DE PALMA. 

1451P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS EXPOSITIUS 
DE PALMA. 

1452P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365. 

1453P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS DE LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365.  

1454P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ 
TURISME PALMA 365. 

1455P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365.  

1456P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365.  

1457P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365. 

1458P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365. 

1459P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’INSTITUT MUNICIPAL 
D’INFORMÀTICA.  

1460P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’ INFORMÀTICA. 

1461P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA. 

1462P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’INSTITUT 
MUNICIPAL D’INFORMÀTICA. 

1463P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL 
D’INFORMÀTICA.  

1464P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL 
D’INFORMÀTICA.  

1465P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA. 

1466P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA.  

1467P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA. 

1468P_2014 PSIB-PSOE CONVENIS SIGNATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA.  

1469P_2014 PSIB-PSOE AVANTPROJECTES, PROJECTES BÀSICS I PROJECTES D’EXECUCIÓ ENCARREGATS 
PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA. 

1470P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER LA SOCIETAT MUNICIPAL 
D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A.  

1471P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I 
PROJECTES, S.A 

1472P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I 
PROJECTES, S.A.  

1473P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA SOCIETAT 
MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A.  

1474P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA SOCIETAT MUNICIPAL 
D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A.  

1475P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA SOCIETAT MUNICIPAL 
D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A.  

1476P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER LA SOCIETAT MUNICIPAL 
D’APARCAMENTS I PROJECTES, SA.  
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1477P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I 
PROJECTES, S.A 

1478P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I 
PROJECTES, S.A.  

1479P_2014 PSIB-PSOE CONVENIS SIGNATS PER LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, 
S.A.  

1480P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  

1481P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  

1482P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  

1483P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’EMPRESA 
MERCAPALMA, S.A.  

1484P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.   

1485P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A. 

1486P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  

1487P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  

1488P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A.  

1489P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PER LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ.  

1490P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS A LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ.  

1491P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS A LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ.  

1492P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ 
PILAR I JOAN MIRÓ.  

1493P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ.  

1494P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ.  

1495P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PER LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ. .  

1496P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PER LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ 

1497P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS A LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ.  

1498P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PEL CONSORCI PÚBLIC BALEARS PER A LA 
MÚSICA.  

1499P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS AL CONSORCI PÚBLIC BALEARS PER A LA 
MÚSICA.  

1500P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS AL CONSORCI PÚBLIC BALEARS PER A LA MÚSICA.  

1501P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DEL CONSORCI PÚBLIC 
BALEARS PER A LA MÚSICA.  

1502P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT AL CONSORCI PÚBLIC BALEARS PER A 
LA MÚSICA.  

1503P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT AL CONSORCI PÚBLIC BALEARS PER A LA 
MÚSICA.  

1504P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PEL CONSORCI PÚBLIC BALEARS PER A LA 
MÚSICA.  

1505P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PEL CONSORCI PÚBLIC BALEARS PER A LA 
MÚSICA.  

1506P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS AL  CONSORCI PÚBLIC BALEARS PER A LA MÚSICA.  

1507P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A.   

1508P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS DEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A. 

1509P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS PEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A.  

1510P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DEL PALAU DE 
CONGRESSOS.  

1511P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL PALAU DE CONGRESSOS, S.A.  

1512P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL PALAU DE CONGRESSOS, S.A.  

1513P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A.  

1514P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A.  

1515P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS AL PALAU DE CONGRESSOS.  

1516P_2014 PSIB-PSOE ENQUESTES EXTERNES REALITZADES PEL CONSORCI RIBA. 
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1517P_2014 PSIB-PSOE ALTES I BAIXES DE TREBALLADORS AL CONSORCI RIBA.  

1518P_2014 PSIB-PSOE ACOMIADAMENTS EFECTUATS AL CONSORCI RIBA.  

1519P_2014 PSIB-PSOE ESTAT D’EXECUCIÓ DE COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DEL CONSORCI RIBA.  

1520P_2014 PSIB-PSOE INFORMES EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI RIBA.  

1521P_2014 PSIB-PSOE ESTUDIS EXTERNS QUE HA ENCARREGAT EL CONSORCI RIBA.  

1522P_2014 PSIB-PSOE DICTÀMENS EXTERNS REALITZATS PEL CONSORCI RIBA.  

1523P_2014 PSIB-PSOE CONTRACTES MENORS SIGNATS PEL CONSORCI RIBA.  

1524P_2014 PSIB-PSOE NOVES INCORPORACIONS AL CONSORCI RIBA.  

1525P_2014 PSIB-PSOE HORES EXTRAORDINÀRIES REALITZADES PER L’ÀREA DE BATLIA.  

1526P_2014 PSIB-PSOE DECRETS DE BATLIA.  

1527P_2014 PSIB-PSOE SERVEI D’ACOLLIMENT DE L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I IGUALTAT.   

1528P_2014 PSIB-PSOE PROGRAMA DE REFORÇ A LA INTEGRACIÓ SOCIAL I EDUCATIVA (PRISE) DE L'ÀREA 
D'EDUCACIÓ, FAMÍLIA, MAJORS I IMMIGRACIÓ 

1529P_2014 PSIB-PSOE SERVEI D’AJUDA A DOMICILI (SAD) DE L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I 
IGUALTAT.  

1530P_2014 PSIB-PSOE SERVEI D’ASSISTÈNCIA DE VIOLÈNCIA DOMÈSTICA I DE GÈNERE DE LA POLICIA 
LOCAL DE PALMA.  

1531P_2014 PSIB-PSOE SERVEI DE TELEASSISTÈNCIA DE L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I 
IGUALTAT.  

1532P_2014 PSIB-PSOE AJUDES ECONÒMIQUES URGENTS DE L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I 
IGUALTAT.  

1533P_2014 PSIB-PSOE CENTRES DE DIA DE L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I IGUALTAT.  

1534P_2014 PSIB-PSOE PROGRAMA DE FINANÇAMENT DE MICROCRÈDITS DE LA CAIXA QUE GESTIONA 
PALMAACTIVA.  

1535P_2014 PSIB-PSOE PROGRAMES DE FORMACIÓ DE PALMAACTIVA.  

1536P_2014 PSIB-PSOE PROGRAMA D’OCUPACIÓ I ORIENTACIÓ LABORAL DE PALMAACTIVA.  

1537P_2014 PSIB-PSOE PROJECTE “VIVER D’EMPRESES” DE PALMAACTIVA.  

1538P_2014 PSIB-PSOE SERVEI DE MENJAR A DOMICILI DE L’ÀREA DELEGADA DE BENESTAR SOCIAL I 
IGUALTAT. .  

1539P_2014 PSIB-PSOE NOMBRE DE BICICLETES QUE PASSEN PELS PUNTS DE MESURA.  

1540P_2014 PSIB-PSOE SANCIONS AL BARRI DE SA GERRERIA.  

1541P_2014 PSIB-PSOE EMPRESA ASITSA.  

1542P_2014 PSIB-PSOE SUBVENCIÓ DE L’EMT.  

1543P_2014 PSIB-PSOE MANTENIMENT DELS COL·LEGIS PÚBLICS.  

1544P_2014 PSIB-PSOE ESTAT DE LA FLOTA D’AUTOBUSOS.  

1545P_2014 PSIB-PSOE USUARIS DE BICIPALMA.  

1546P_2014 PSIB-PSOE DESPESES PER VIATGES A LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ. 

1547P_2014 PSIB-PSOE DESPESES PER VIATGES A LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS EXPOSITIUS. 

1548P_2014 PSIB-PSOE ESTADÍSTIQUES DE QUEIXES DELS USUARIS DE L’EMT. 

1549P_2014 PSIB-PSOE LLICÈNCIES DE TAXI 

 
Complimentat l’objecte de la convocatòria el president aixeca la sessió, de la qual, com a 
secretari, estenc aquesta acta. 
El secretari adjunt i general del Ple acctal 
 


